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Değerli Voleybolseverler!

Bildiğiniz gibi, 8 Nisan Çarşamba 
günü ülkemizin ilk spor kampüsü-
nün, Türkiye Voleybol Federasyo-
nu Voleybol Kampüsünün temelini 
attık hep birlikte. Devlet Bakanımız 
Sayın Murat BAŞESGİOĞLU, Mil-
lî Eğitim Bakanımız Sayın Doç. Dr. 
Hüseyin ÇELİK, Gençlik ve Spor 
Genel Müdürümüz Sayın Yunus 
AKGÜL, Liglerimizin sponsoru 
AROMA’nın Yönetim Kurulu Baş-
kanı Sayın Metin DURUK, Belediye 
Başkanlarımız, Millî Eğitim Müdür-
lerimiz, Millî Takımlarımız, Kurulla-
rımız, Kulüplerimiz, hakemlerimiz, 
basınımız, sporcularımızın aileleri, 
voleybol camiasının dikkatli takipçi-
leri ve sporseverler oradaydı. Tam 
da beklendiği gibi; 8 Nisan 2009 
Çarşamba günü, Voleybol Cami-
ası, büyüklüğünü dayanışma gü-
cünden aldığını gösterdi. Beraber 
kutladık, göğüslerimizi beraber ka-
barttık.

Voleybolun büyük yürüyüşüne ta-
nıklık etmek isteyen yüzlerce voley-
bolsever, o gün, muazzam enerji-
lerini Kampüsümüzün ilerleyişine 
katmaya gelmiş gibilerdi. Nitekim, 
çok değil, iki ay bile geçmeden 
otopark katı bitti, diğer katlar çık-
maya başladı.

Kampüs santim santim yükseliyor 
ve Camiamız buna internet sitemiz-
den her hafta tanık oluyor.

Hepimiz, iş yapmanın birinci koşu-
lunun yalnızca o işe konsantre ol-
mak, diğer tüm çeldirici ve dikkat 
dağıtıcılardan arınmak olduğunu 
biliriz. İş spor, bu spor da voleybol 
olunca durum değişiyor.

Kampüs inşaatımızı yürütmek ve 
büyütmek zorundayız...

İstanbul’daki hayalimiz Büyük Bur-
han Felek Projesini de...

Bayanlarda ilki bu yıl düzenlenen 
Avrupa Ligi müsabakalarının yurt 
içi ve yurt dışındaki etaplarını ve 
Kayseri’de ev sahipliğini yapaca-
ğımız Finalini, Erkeklerdeki Avru-
pa Ligi müsabakalarını, ev sahibi 

olarak İzmir’deki Balkan Plaj Vo-
leybolu Şampiyonasını, Avrupa 
Şampiyonası, Akdeniz Oyunları ve 
Universiade’a hazırlanan Bayan/
Erkek Millî Takımlarımızın kamp ve 
hazırlık turnuvalarını, Dünya Şam-
piyonası finalistlerinden olmayı ba-
şaran Genç Bayanlarımızın hazırlık 
programını, yurt çapında düzenle-
nen Mini Voleybol Şenliklerini, Millî 
Takımlarımızın alt yapı havuzu hâli-
ne gelen İl Karmaları müsabakala-
rını, Plaj Voleybolu Millî Takımlarının 
kuruluşunu ve Olimpik hazırlıkları-
nın şimdiden başlatılmasını, 2009-
2010 sezonunun fikstür hazırlıkla-
rını, illere on binlerce top, yüzlerce 
Mini Voleybol Seti sevkiyatını, ev 
sahipliğini yapacağımız 2009 Av-
rupa Voleybol Şampiyonasının de-
vasa organizasyonunu bir arada, 
aksaksız, noksansız, kusursuz yü-
rütmek mecburiyetimiz var.

Bir taraftan Alanya’daki Avrupa Plaj 
Voleybolu Merkezinin ihale hazırlık-
ları tamamlanıyor, bir taraftan İstan-
bul TVF 50. Yıl ve Ankara Selim Sır-
rı Tarcan Spor Salonlarının sosyal 
mekâna dönüştürülmeleri yolunda 
kafeterya işletmeleri ile anlaşmalar 
yapılıyor, bir taraftan Federasyonu-
muzun organizasyonel yeniden ya-
pılanması doğrultusunda personel 
istihdamı için çalışılıyor, bir taraftan 
toplantılar, seminerler, konferans-
lar, yazışmalar tüm hızıyla devam 
ediyor.

İş yapmanın birinci koşulu olarak 
ifade ettiğim; “Hangi işi yapıyorsan 
yalnızca o işi yap!” düsturu, gördü-
ğünüz gibi, burada farklı bir boyut 
kazanıyor.

Birbirinden önemli, voleybolun ya-
rınları için birbirinden gerekli ve 
değerli sayılamayacak kadar çok 
işin her birini “yalnızca o işi yapıyor-
muşçasına” yapmak yükümlülüğü 
altındayız.

Yaz aylarının baş döndüren ulus-
lararası faaliyet trafiği, yoğunluk 
ve iş yükü bakımından bizim de 
Millî Takım sporcularından farkımız 
olmadığını gösteriyor bize, hâttâ 
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sporcularımızın gücüne gitmesin; 
gece gündüz çalışıyor, koşturuyo-
ruz. Tüm organizasyonları gerçek-
leştirmek bir yanda, idarî sorumlu-
luk ve görevlerimizi yerine getirmek 
zorunluluğumuz diğer yanda. Hiç 
birinden taviz vermiyor, hata yap-
ma hakkımız olmadığını çok iyi bi-
liyoruz. 

İşimizin yeterince zor olduğunu 
da...

Bu işlere bir de verdiğiniz sözleri 
yerine getirme yükümlülüğünüzü 
ekleyin. Eğer sözlerinizi de bir görev 
ve sorumluluk olarak görüyorsanız 
işiniz her zamankinden zordur.

20 Kasım 2009 günü yapılan Ola-
ğan Genel Kurul’da verdiğimiz 
sözleri gayet iyi hatırlıyoruz. Buna 
rağmen, başta benim odam olmak 
üzere Federasyondaki tüm ofis-
lerimize çerçeveleterek astığımız 
“SÖZLERİMİZ” tablosunu bir an 
dahi gözümüzün önünden ayırmı-
yor, sözlerimizi yerine getirdikçe 
ilgili maddeyi boyayıp kendi dene-
timimizi kendimiz yapıyoruz.

Bu tabloya; “iddaa” tahmin oyu-
nunda yer alma hakkı kazandırdı-
ğımız branşımızın bu oyundan ne 
kadar pay alacağının belirlenmesi 
sürecinde, voleybolun nitelik ve ta-
lebine uygun bir yer almasını sağla-
yacağız.” yazmıştık.

Sözümüzü tuttuk ve voleybola di-
ğer branşlar kadar katkı yapılmasını 
sağladık. Şimdi kulüplerimizin yüzü 
gülüyor, biz de gurur ve mutlulukla 
“SÖZLERİMİZ” tablosuna bir boyalı 
alan daha ilave ediyoruz.

İl Karması faaliyetlerini 81 ile ya-
yacağımızın sözünü de vermiştik. 
Şimdi bunu da tutabilmenin mut-
luluğunu yaşıyor, “Yorgunluğa değ-
di.” diyoruz.

Plaj Voleybolu oluşumu için dünya-
nın en iyi antrenörlerinden birini ge-
tireceğimizi, sözümüzün senet ol-
duğunu söylemiştik. En iyilerinden 
birini değil, bilinen antrenörlerin en 
iyisini, hem sporcu hem de anrenör 
olarak Olimpiyatlarda altın madalya 
kazanmış Troy Richard TANNER’ı 
getirdik. 

Bir metre kumsalı bile olmayan 
ülkeler Dünya Plaj Voleybolu or-
ganizasyonlarında boy gösterir, 
sporcuları bu organizasyonlara ana 
tablodan girerken denize 8500 ki-
lometre kıyısı olan güzel ülkemizin 
isminin okunmaması hangimizin 
ağırına gitmiyordu ki?

Bu durumu değiştirmek, dünya 
televizyonlarının ve Olimpiyatların 
en gözde branşlarından biri hâline 
gelen plaj voleybolunu voleybolu-
muzun dünyadaki yükselen isminin 
yanına çekmek için ne gerekiyorsa 
yapmaya karar verdik ve alanın-
da en yetkin antrenörlerle temasa 
geçtik. Süreci Olimpiyat altını sahibi 
Troy Tanner’la buluşacağımız nok-
taya kadar taşıdık. Resmi internet 
sitemizde duyurularımızı yapıp an-
trenör ve sporcu adaylarımızı davet 
ettik. Randevumuzu 9 Nisan günü-
ne vermiştik, ancak TANNER has-
talanıp hastaneye kaldırılınca erte-
lemek zorunda kaldık. Sonuçta, 40 
günlük bir gecikmeyle, ancak bir an 
dahi işin peşini bırakmadan bu bü-
yük buluşmayı gerçekleştirdik. 70’in 
üzerinde (bayan/erkek) sporcumuz 
ve 30’un üzerinde antrenörümüz 
Troy TANNER’la tanışma, onun 
Olimpiyat felsefesini öğrenme, 
prensiplerini yakından görme fırsatı 
buldular. Bu süreçte tüm sporcu ve 
antrenörlerimiz misafirimiz oldu.

Türk Plaj Voleybolunu Dünya Plaj 
Voleybolu ile kıyaslayacak olur-
sak; bizim henüz, koşan bir devin 
yanında emeklemeye çalışan bir 
çocuk olduğumuzu görürüz. O hâl-
de herkesten hızlı büyümek, önce 
yürümesini, sonra da koşmasını 
öğrenmek zorunda olduğumuz, 
önümüzdeki büyük engeli de salt 
Plaj Voleybolu Millî Takımlarını oluş-
turmak ve onları en iyi antrenörlerin 
nezaretine vermekle aşamayaca-
ğımız ortaya çıkar. Daha fazlasını 
yapmalı, daha yoğun konsantre 
olmalıyız. 

Daha fazlasını yapmak; daha fazla 
çalışmak, kendimize daha fazla yük 
yüklemek demektir. Bu bizim işimiz 
olsun.

Daha yoğun konsantre olmak ise 
akıl ve beden enerjimizin tümünü 

bu işe vermek anlamına gelir. Bu 
da iş bölümünden sporcu ve antre-
nörlerimizin nasibine düşen paydır.

Biz, Türkiye Voleybol Federasyonu 
olarak dağlar kadar işimizin arası-
na, canlandırmaya çalıştığımız Plaj 
Voleybolu organizasyonlarını ona, 
yirmiye katlayarak koymaya dün-
den hazırız. 

Sıra; antrenör, sporcu ve tabii ku-
lüplerimizde.

Bir Plaj Voleybolu Ligi, başımızdan 
ziyadedir.

Geleceğe koşar adım yürüyen ye-
tenekli sporcularımızdan bazılarının 
rotalarını plaja çevirmeleri de öyle. 
Tüm imkânlarımızı seferber ettik, 
bekliyoruz.

Geçen defa; camiamızı Kampü-
sümüzün Temel Atma Törenine 
davet etmiştim. Bu defa da kulüp-
lerimizi, antrenör ve sporcularımızı 
yeni oluşturacağımız Plaj Voleybo-
lu Ligine konsantre olmaya davet 
ediyorum. Birçok projemizle spor 
tarihinde “ilk” olurken Plaj Voley-
bolu Ligi projemizle de bir kez 
daha bu işe gönül verenlerle bir-
likte tarihe geçeceğiz. Tıpkı ilk vo-
leybol liginde oynayan sporcuların 
geçtiği gibi.

Dünyanın; Formula 1 yarışlarının 
ardından en yüksek izlenme oranı-
na sahip branşı olan Plaj Voleybolu 
müsabakaları, televizyon yayınla-
rında Türk Voleybolunun yıldızını bir 
kez daha parlatacak ve kısa zaman 
içinde tüm sahillerimizin birer vo-
leybol sahasına dönüştüğünü hep 
birlikte göreceğiz.

Voleybol yeniden ve bir kez daha 
herkesin sporu olacak.

Marka değerimiz biraz daha yükse-
lecek.

Olimpiyatın kapısını zorlayan daha 
fazla voleybol takımımız olacak ve 
adı efsane gibi anılan daha fazla 
Türk Sporcusu... 

Biz sözlerimizi tutmaya devam 
edeceğiz. Ofislerimizin duvarların-
da her gün bize kendini hatırlatan 
“SÖZLERİMİZ” tablosunun birazını 
daha boyayarak.
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Biliyoruz ki, Avrupa’nın neresinde 
bir voleybol sohbeti yapılsa, “Türk 
voleybolu” tamlaması cümle içinde 
mutlaka kullanılıyordur.

Altyapılardan pıtrak gibi yetişen 
yetenekler; biraz büyüyenlerin yer-
lerinin hemen doldurulması; mini 
voleybol, il karmaları, Milli Eğitim 
Bakanlığı ile işbirliği…

Dünyada bir örnek olmak üzere Vo-
leybol Kampüsü…

Uluslararası arenada alınan başa-
rılar…

Organizasyon düzenlemedeki ma-
haret ve alınan teşekkürler…

Üç ayrı Ulusal Takım çıkarma aşa-
masına gelinmesi…

Yurt içindeki ligler ve turnuvalar; 
buralarda tahminin giderek zorlaş-
ması…

Sponsor rekoru kırılması…

Iddaa kuponlarına girilmesi…

Ve diğerleri…

Bunların hiçbiri, Federasyon Yöne-
timi ve çalışanlarının kendi kişisel 
dünyasını mutlu etmek amacıyla 
yapılmıyor. Sonuç iyi olursa, herkes 
kişisel mutluluğunu kendi içinde 
yaşıyor. 

Total mutluluğu; yapılan, başarılan 
her işte milletçe birlikte yaşıyoruz; 
o ayrı.

Fakat en nihayetinde, odakta Türk 
voleybolu var…

İşte bu dergide bunlar var.

Elleri sevinçten yukarı kalkmış vo-
leybolcular…

Voleybol Kampüsü’nün temel atma 
töreni…

Aroma Liglerinin sürpriz şampiyon-
ları…

Bir sezon boyunca didinip, bir üst 
kategoriye yükselmenin mutluluğu-
nu yaşayanlar…

Federasyonun bitmek tükenmek 
bilmeyen faaliyetleri…

Her kategoriden Milli Takımlarımızın 
yaptıkları karşılaşmalar…

Söyleşiler…

Uzmanlardan görüşler…

Ve voleybol haberleri…

Bir kez daha söylemek gerekirse; 
sizleri dergimizde görmek istiyoruz; 
hep birlikte daha iyiye ulaşabilmek 
için.

Esen kalın.

8. Sayımız

Hasan KULAÇ
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Voleybolda ‘‘Aroma Birinci Lig-
leri Yıllık Toplantısı’’ Ankara’da 
yapıldı. Toplantıya Voleybol 

Federasyonu Başkanı Erol Ünal Ka-
rabıyık ve Spor Toto Teşkilat Müdürü 
Bekir Yunus Uçar’ın yanı sıra Türkiye 
Voleybol Federasyonu Yönetim Ku-
rulu Üyeleri ile birçok kulüp yöneti-
cisi ve antrenör katıldı. Toplantıda 
öncelikli olarak erkekler ve bayan-
larda 2008-2009 sezonunun genel 
bir değerlendirilmesi yapıldı. Kulüp 
temsilcileri geride kalan sezonla ilgili 
görüşlerini açıkladılar.

Gençler Ligi’nin ele alındığı görüş-
melerde ise kulüp temsilcileri uygula-
manın çok yararlı olduğu, getirisinin 
götürüsünden çok fazla olduğunu 
belirterek Gençler Ligi’ni hayata ge-
çirdiği için Federasyon Yönetimine 
teşekkürlerini ilettiler. Kulüplerin ta-
lebi doğrultusunda Gençler Ligi’nin 
önümüzdeki yıldan itibaren kazanıl-
mış üç set üzerinden oynanması için 
prensip kararı alındı. 

Bayanlar ve erkeklerde bir “Fede-
rasyon Takımı”nın kurularak, İkinci 
Liglerde oynatılması, geleceğin Milli 
Takımlarının bu yolla hazırlanması 
kulüp temsilcilerinin büyük desteği 
ile kabul edildi.

Lig ve play-off statüsünün değişti-
rilmeden yeni sezonda da uygulan-
ması görüşü benimsendi. Türkiye 
Kupası statüsünde değişiklik yapıla-
bileceği görüşünde fikir birliğine va-
rıldı. Liglerdeki yabancı oyuncu sayısı 
konusunda bir karar alınmazken, Fe-
derasyon Yönetimi ve kulüp temsilci-
leri görüşlerini açıkladı.

Takım menajerlerinin FIVB ve CEV 
reglamanlarında belirildiği üzere ta-
kımlarla birlikte sahaya çıkmaması 
hususunda anlaşmaya varıldı.

İddaa’daki gelişmeler 
memnuniyet verici
Toplantının İddaa ile ilgili bölümü 
kulüp temsilcilerinin en çok ilgilen-
diği bölümdü. Bu uygulamadan tüm 
memnuniyetlerini açıklarken, toplan-
tının bu kısmına konuk olan Spor 
Toto Teşkilat Başkanı Bekir Yunus 
Uçar, voleybolun İddaa’da yer alma-
sında en büyük pay sahibinin Fede-
rasyon Başkanı Erol Ünal Karabıyık 
olduğunu açıkladı.

Voleybolu İddaa’ya dahil etmekten 
kendilerinin de mutluluk duyduğu-
nu belirten Uçar, “Spor Toto olarak 
1 Mart’tan itibaren büyük bir sevinç 
yaşıyoruz. Çünkü faaliyet alanımı-

zı voleybolu da katarak genişlettik. 
Hem ciromuzun artacak olması hem 
de amatör branşlara vereceğimiz 
destek bizi heyecanlandırdı’’ dedi.

Bu konuda en önemli teşekkürü Fe-
derasyon Başkanı Karabıyık’ın hak 
ettiğini kaydeden Uçar, şöyle devam 
etti: “O olmasaydı, voleybolu İddaa’ya 
bu kadar hızlı adapte edemezdik. 
Çünkü bu üçlü bir sistem. Hem bunu 
dünya üzerinde oynatan firma, hem 
İstanbul’da asıl operasyonu gerçek-
leştiren baş bayi dediğimiz firma hem 
de bizim teşkilatımızın ikna edilmesi 
gerekiyordu. Biz dünden razıydık. Di-
ğerleri ise Başkan Karabıyık’ın yoğun 
çabalarıyla halledildi.”

Uçar, İddaa’da en önemli unsurun 
rekabet olduğunu ve rekabetin üst 
düzeyde olmasının kulüplerin alaca-
ğı payı artıracağını ifade ederek, “Bu 
nedenle gerek federasyon başka-
nı, gerek kulüp yöneticileri, gerekse 
antrenörler gibi söz hakkı olan kişi-
lerin, maçın sonucunu etkileyebile-
cek açıklamalardan kaçınmaları ge-
rekiyor” diye konuştu. Federasyon 
Başkanı Karabıyık ise genel anlamda 
iyi bir sezon geçirdiklerini belirterek, 
gelecek yıl da böyle bir sezon geçir-
meyi umduklarını söyledi.

Federasyon Yönetimi ve Kulüpler 
Aroma Birinci Ligleri  

Yıllık Toplantısı İçin Bir Araya Geldi
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İlklerin kurumu olmaya çalışan; 
bunu, elini attığı her alanda başa-
ran Türkiye Voleybol Federasyo-

nu Türk sporu için de çok önemli bir 
projenin startını görkemli bir şekilde 
verdi. 

Erol Ünal Karabıyık yönetimlerinin 
görev süresi içinde düşündüğü, titiz-
likle projelendirdiği, arsasını temin et-
tiği ve nihayet temelini attığı Voleybol 
Kampüsü, her yönüyle örnek, takip 
edilecek bir proje.

Elit olmaya aday voleybolcuların öğ-
renim görmelerini sağlamak amacıy-
la Türkiye Voleybol Federasyonu ta-
rafından projelendirilen TVF Voleybol 
Kampüsü’nün temeli, söz verildiği 
gibi 8 Nisan 2009’da atıldı. Temel 
atma töreninde Spordan Sorumlu 
Devlet Bakanı Murat Başesgioğlu, 
Milli Eğitim Bakanı Doç. Dr Hüseyin 
Çelik ile Gençlik ve Spor Genel Mü-
dürü Yunus Akgül hazır bulundu. Milli 
Eğitim Bakanlığı ile Gençlik ve Spor 

Genel Müdürlüğü bürokrasisi de tö-
ren alanındaki yerlerini almışlardı. Bir 
çok kulüp yöneticisi, antrenör ve Milli 
Takım oyuncuları da oradaydı.

Gazetelere haber olduğu gibi inşa-
at çalışmaları Voleybol Federasyo-
nu resmi internet sitesinden naklen 
yayınlanan, yayınlanmaya da devam 
edecek “Voleybol Kampüsü” Ankara 
Beştepe’de Başkent Öğretmenevi 
ile Gazi Üniversitesi Kampüsü ara-
sında bulunan arazide yaklaşık 15 
bin metrekare üzerine kuruluyor.

Salonlar, sporcu sağlık merkezi, 
per  formans ölçüm laboratuarları, 
kondisyon salonu, TVF idari bina ve 
ofisleri ve kamp eğitim merkezin-
den oluşacak voleybol kompleksi-
nin Ocak 2010, Spor Lisesi, öğrenci 
yatakhaneleri ve yemekhanelerinin 
yapımının ise Ağustos 2010’da biti-
rilmesi planlandı.

Bir dizi bilimsel araştırma, test ve 
teknik gözlem sonucunda belirle-

nen ve geleceğin voleybol millî takımı 
sporcuları olmaya aday yetenekli vo-
leybolcuların eğitim ve spor yaşantı-
larını birlikte sürdürebilmelerini sağ-
lamak amacıyla inşa edilecek tesis, 
Türkiye’de bir ilk olacak.

İçinde;

6 bin 500 seyirci kapasiteli uluslara-
rası standartlarda bir spor salonu,

16 derslikli spor lisesi,

Sporcu sağlık merkezi

Performans ölçüm laboratuarları,

Öğrenci yatakhaneleri,

Okul yemekhanesi,

TVF idarî binası ve ofisleri,

Kamp merkezi,

Kondisyon salonu,

Açık ve kapalı otopark,

Destek üniteleri

Ana hatları ile 6 bin 500 kişilik spor salonu, Türkiye’de ilk olmak üzere 
Voleybol Lisesi’ni barındıracak Kampüs, Türk voleybolunun yarınlarını 

kurtaracak  bir proje olarak nitelendiriliyor

Türk Voleybolu İçin Büyük Bir Adım

VOLEYBOL KAMPÜSÜ
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bulunan Kampüste spor salonunun 
tamamlanmasıyla Ankara, uluslara-
rası standarttaki ilk voleybol salonu-
na kavuşmuş olacak. 

Spor salonu, aynı zamanda teles-
kopik tribünlerin kapatılmasıyla aynı 
anda 6 takımın antrenman yapabile-
ceği bir voleybol dünyasına dönüşe-
bilecek şekilde tasarlandı.

Proje kapsamında; büyük salonla 
bağlantılı, 800 seyirci kapasiteli, CEV 
yönetmeliklerine uygun bir salon 
daha inşa edilecek. Gerektiğinde iki 
ısınma salonu haline gelebilecek bu 
salon yer altına yapılacak. Üzerine 
de plaj voleybolu alanı inşa edilerek, 
kampüsün voleybolun tüm unsurları-
nı barındırması sağlanacak.

Avrupa’nın En Modern Salonu
Kampüsün yapımını üstlenen May 
İnşaat Firması Proje Müdürü Tolga 
Taş, kampüsün Avrupa’nın en mo-
dern salonuna sahip olacağını be-
lirterek; “Bu tesiste en iyi kalitede, 

yurt dışından getirilen malzemeler 
kullanılacak. Özellikle çatı kısmın-
da Türkiye’de çok nadir kullanılan 
(kompakt laminat) denen dış cephe 
cam giydirme kullanılacak. Andezit 
taş kaplama da yapılacak” diyerek 
teknik bilgiler verdi.

Kampüste, şimdiye kadar sadece 
Kayseri Büyükşehir Belediyesi Kadir 
Has Stadı’na konan dev ekrandan 
2 adet bulunacağını kaydeden Taş, 
TVF tarafından yapılan ihaleye en 
uygun teklifi vererek inşaatı üstlen-
diklerini sözlerine ekledi.

Bakan Başesgioğlu, törende yaptığı 
konuşmada, Türk voleyboluna bü-
yük katkılar sağlayacak bir tesisin 
temelinin atıldığını belirterek, tesiste 
emeği geçen herkese teşekkür etti.

Elit sporcunun eğitimsiz yetişme-
yeceğini vurgulayan Bakan Başes-
gioğlu, “Bunun bazı kuralları vardır. 
Bu anlamda okullar bizim yetenek 
tarlalarımızdır. Sporun eğitimle iliş-
kisini sağlıklı kurmalıyız. Bunun için 
bazı çalışmalarımız var. Çalışmaları-
mızın neticesini ileride alacağız. Bu 
kampüs; içinde barındırdığı okul ile 

eğitimli sporcuların yetiştirilmesine 
katkıda bulunacak’’ diye konuştu.

Olimpiyatlara katılacak ilk takım spo-
runu aradıklarını ifade eden Başesgi-
oğlu, bunu da öncelikle voleyboldan 
beklediklerini kaydetti.

Bakan Çelik: Erol Bey Bu İşin 
Kara Sevdalısı
Milli Eğitim Bakanı Hüseyin Çelik de, 
Türkiye’de sporun okullarda küçük 
yaşlardan itibaren başlamasının ge-
rektiğine inandıkları için tüm federas-
yonlarla protokoller imzaladıklarını 
belirterek, şöyle konuştu:

“Sporun okullara, mecburiyetten 
değil ama bir gönüllülük olarak yer-
leştirilmesi için kolları sıvadık. Bu 
kampüsün içindeki okulda okuya-
cak çocuklar da mektepli sporcu-
lar olacak. Erol Bey de bu işin kara 
sevdalısı olarak bize geldi. Öncelikle 
mekan arandı. Bizde mekan konu-
sunda bir sıkıntı vardır. Tüm kurum-
lar mekanlarını (bana ait) düşünce-
siyle kimseye vermek istemez. Bu 
kampüsün yapılacağı arazi, değer/
kıymet biçilecek bir arazi değil as-
lında, ama yapılacak iş için gelen 
teklife hemen evet dedik. Burada 
bize ait olan binalar yıkıldı ve bugün 
bu törene katıldığım için çok mutlu-
yum.’’

Türkiye’de ilk defa bir voleybol okulu 
açıldığını hatırlatan Çelik, Selim Sırrı 
Tarcan Spor Salonu’nun yıllardır hiz-
met verdiğini, ancak pek de içlerine 
sinmediğini dile getirdi. Eylül ayında 
İstanbul ve İzmir’de yapılacak Avru-
pa Erkekler Şampiyonası’nın bu ne-
denle Ankara dışına verildiğini ifade 
eden Hüseyin Çelik, “Ama bu kam-
püsten sonra uluslararası organizas-
yonlarda yaşanan bu boşluk doldu-
rulmuş olacak” dedi.

Protokol Konuşmaları
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Gençlik ve Spor Genel Müdürü Yu-
nus Akgül TVF’nin özerklik sürecini 
en iyi yöneten federasyonlardan biri 
olduğunu belirterek, şunları söyledi:

‘‘Türk sporuna kazandırılan bu tesis, 
sporcularımızın dünya standartlarına 
kavuşmalarını sağlayacaktır. Bu ça-
lışmanın diğer federasyonlara örnek 
olmasını diliyoruz. Biz Gençlik ve 
Spor Genel Müdürlüğü olarak fede-
rasyonlarla el birliğiyle çalışmalarımı-
za devam edeceğiz.’’

Türkiye Voleybol Federasyonu 
Başkanı Erol Ünal Karabıyık 
törendeki konuşmasında 
şunları söyledi:
“Bugün; Türk gençliği, Türk sporu 
ve Türk voleybolu için üstlendiğimiz 
sorumluluğun bilincini bir an dahi 
kaybetmeden, ne kadar yorulsak da 
yılmadan, asla pes etmeden, göre-
vimizin bize ilham ettiği hedeflerden 
bir adım bile şaşmadan ulaştığımız 
umut dolu bir geleceğin kapısını bir-
likte açmak için buluştuk.

Bugün; Türkiye’de bir ilk olan Voley-
bol Kampüsünün temelini atmak, bu 
coşkuyu omuz omuza yaşatmak için 
bir araya geldik.

Bir kaç ay sonra başkentin uluslara-
rası standarttaki ilk spor salonunun 
ve Voleybol İhtisas Lisesi’nin doldu-
racağı bu çukur, bize, hedefimize 
vardığımızı değil, yapmamız gereken 

çok iş olduğunu gösteriyor ve daha 
fazla iş, daha çok ödev, daha büyük 
sorumluluklar yüklüyor.

Eserleri yükseldikçe motivasyonu 
yükselen, motivasyonu yükseldikçe 
sorumluluk duygusu yükselen bir fe-
derasyonun, Türkiye Voleybol Fede-
rasyonunun Başkanı olarak bugün 
devletimizle, milletimizle, başarıdan 
başarıya koşan Milli Takımlarımızla 
bir kez daha gurur duyuyorum.

Türk voleybolunun büyük hamlesini 
sürdüreceğine, hiç durmadan ilerle-
yeceğine olan inancım daha da ar-
tıyor.

Eylül 2010’da bugün toplandığımız 
bu alanda ilk ders zili çaldığı zaman 
Yönetim Kurulu üyesi arkadaşlarım 
ve voleybol camiasıyla birlikte yaşa-
yacağımız mutluluk için şimdiden;

Sayın Bakanlarıma, onların şahsında 
başkanlık teşkilatlarına,

Önceki ve yeni Gençlik ve Spor Ge-
nel Müdürlerime ve onların şahsında 
Gençlik ve Spor Genel Müdürlüğü 
Teşkilatına

Spor Toto Teşkilat Başkanı ve teşki-
latına,

Türk voleybolunun bugünlere gelme-
sinde emeği geçen önceki Voleybol 
Federasyonu Başkanlarına ve onla-
rın şahsında gelmiş geçmiş tüm Fe-
derasyon personeline,

Selim Sırrı Tarcan, Vahit Çolakoğlu, 
Vahit Erdem, Sinan Erdem, Ayhan 
Demir ve onların manevi huzurunda 
ebediyete intikal etmiş tüm voleybol 
sevdalılarına,

Kulüplerimize, yöneticilerine, antre-
nörlerimize, sporcu ve hakemleri-
mize şükranlarımı sunuyor, bizi bu 
değerli hedeflere yoğunlaştıran vo-
leybol camiasının her ferdine teşek-
kürü borç biliyorum.

Bugün; kampüsümüzün temelini bir-
likte atacak ve Türk sporunun gele-
ceğine yapılan bu yatırımın ilk harcını 
birlikte karacağız.

Bugün; eğitimle sporun birbirine ne 
kadar yakıştığını, bu iki yüce değerin 
birbiriyle ne kadar uyumlu olduğuna 
ispat yolunda ilk adımları birlikte ata-
cağız.

Bugün; buradan daha fazlasını yap-
ma konusunda; buraya gelirken ol-
duğumuzdan çok daha kararlı ve ya-
pacağımızdan emin ayrılacağız.

Çok değil, aylar sonra 2010 Ocak 
ayında Başkentimiz; uluslararası 
standartlardaki ilk voleybol salonuna 
ve dünya çapında organizasyonlara;

Ülkemiz; en yetenekli voleybolculara 
ve sporla öğrenimi bir arada sunan 
Voleybol İhtisas Lisesine; çocukla-
rımız dersliklere, yatakhanelere ve 
sosyal tesislere;

Milli Takımlarımız performans labora-
tuarlarına, sporcu sağlık merkezine, 
kondisyon salonlarına ve kamp mer-
kezine;

Federasyonumuz; yepyeni yapılan-
masıyla yeni bir idari binaya, toplantı 
salonlarına, kütüphaneye ve Türkiye 
Voleybol Tarihi Müzesine, voleybolu-
muz dünya markası olacak ışıl ışıl bir 
kampüse sahip olacak.

Bu sevinci bizimle paylaştığınız için 
hepinize bir kez daha teşekkür edi-
yor, saygılarımı sunuyorum.”

Milli Takım Sporcuları 
da Törende Yer Aldı
Törene A Millî Takımlarımızın oyuncu-
larının yanı sıra Aroma Bayanlar Birin-
ci Ligi takımlarından Türk Telekom ile 
Vakıfbank Güneş Sigorta, Aroma Er-
kekler Birinci Ligi takımlarından Halk 
Bankası, Polis Akademisi ve Koleji 
ile Maliye Milli Piyango, SGK, Genç 

Bayan Milli Takımı oyuncularından da 
katılanlar oldu. Türk Telekom’un Çinli 
antrenörü Lang Ping ile İtalyan oyun-
cusu Tamismary Aguero da törene 
katılanlar arasında yer aldı.

A Bayan Milli Takım oyuncularından 
Neslihan Darnel, Elif Ağca ile Duygu 
Bal, tanıtım kitapçığında tesisin gra-

fiklerini gördüklerini ve çok beğen-
diklerini belirterek, Türk sporunun 
böyle bir tesise ihtiyacı olduğunu 
söylediler. Pasör Elif  Ağca, voley-
bolun sadece kendisine ait bir salo-
nu uzun zamandır hak ettiğini ifade 
ederek, ‘‘Böyle bir tesiste maç yap-
maktan büyük onur ve mutluluk du-
yacağız’’ dedi.
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Gülhane Askeri Tıp Akademisi 
(GATA) ile Türkiye Voleybol Fe-
derasyonu (TVF) arasında Milli 

Takım oyuncularını kapsayan Sağlık 
İşbirliği Protokolü imzalandı. Gülhane 
Askeri Tıp Akademisi’nde yapılan tö-
rende, anlaşmayı Türk Silahlı Kuvvet-
leri (TSK) Sağlık Komutanı Korgeneral 
Hasan Memişoğlu ile Türkiye Voleybol 
Federasyonu Başkanı Erol Ünal Kara-
bıyık imzaladılar.

TSK Sağlık Komutanı Korgeneral Ha-
san Memişoğlu imza töreninde, “Elde 
ettiği başarılarla yüzümüzü güldürüp, 
Türkiye’nin tanıtımına büyük katkı ya-
pan Voleybol Milli Takımlarına sağlık 
hizmeti vermek bize gurur verir” diyerek 
duygularını açıkladı. Korgeneral Memi-
şoğlu, protokol metninde olmayan kimi 

sağlık sorunları ile karşılaşıldığında da 
protokole bağlı kalmaksızın sağlık hiz-
meti vereceklerini sözlerine ekledi.

TVF Başkanı Erol Ünal Karabıyık da 
Milli Takım sporcularını sağlık alanın-
da en güvenilir kurumlardan biri olan 
GATA’ya emanet ettiklerini, bu nedenle 
de içlerinin rahat olduğunu açıkladı.

Sözleşme; TVF ile Sağlık ve Doping-
le Mücadele Kurulunun belirleyeceği 
takvim doğrultusunda tüm Voleybol 
Milli Takımlarının sağlık yönünden kon-
trollerini, spor yaralanmalarını ve diğer 
hastalıklarının tanı ve tedavilerini kap-
sayacak şekilde yapıldı.

Protokol hükümlerine göre TVF, işbirliği-
nin sağlıklı şekilde yürütülmesini maksa-
dıyla yetkili bir Koordinatör belirleyecek. 

TSK Sağlık Komutanlığı, Koordinatör 
tarafından belirlenecek takvime göre 
gerekli sağlık kontrolü, ölçme ve değer-
lendirmeleri yapacak; bunların sonucu-
nu TVF’ye yazılı olarak bildirecek. 

Bu sözleşme kapsamında TSK Sağlık 
Komutanlığı Voleybol Milli Takımlarına 
şu hizmetleri verecek:

•	Sağlık	 sorunu	 olan	 sporcu	 ve/veya	
teknik kadronun kendisine bağlı has-
tanelerde gerekli muayene, teknik ve 
konsültasyon ile tanı ve tedavisinin 
mevcut mevzuat hükümlerine göre ya-
pılması.

•	TVF	 tarafından	 talep	 edilmesi	 ha-
linde Milli takım kamplarında yurt içi 
ve dışı organizasyonlarda masraflar 
TVF’ye ait olmak üzere hekim görev-
lendirilmesi.

•	Sporcu	 ve	 teknik	 kadroların	 genel	
sağlık muayenesini, kontrol amaçlı kan 
ve idrar testlerini, gerektiğinde ilk yar-
dım müdahalesini ve tedavilerini, spor 
yaranmalarının teşhis ve tedavisini, da-
yanıklılık, sürat, çabukluk, vücut yapısı 
ve kompozisyonu, kuvvet, sıçrama ve 
benzeri performans testlerini, gerekti-
ğinde de fizik tedavilerinin yapılması.

•	Sporcu	 ve	 teknik	 kadroların	 sağlığı	
için, gerektiğinde ilgili branş uzman-
larını bir araya getirerek konsültasyon 
yapılması.

•	TSK	Sağlık	Komutanlığı	anılan	des-
tekleri, sporcu ve teknik kadroya kamp 
ve müsabaka dönemleri dışında da 
verecek.

Mili 
Takımlar  
Silahlı 
Kuvvetlere 
Emanet

Mili 
Takımlar  
Silahlı 
Kuvvetlere 
Emanet
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Kim ne kadar farkındadır bilmem; 
Voleybol Federasyonu yavaş yavaş 
bir sanat galerisine dönüşüyor. Re-
simden, heykelden, güzel sanatların 
usta göz isteyen algı reflekslerinden 
uzak da olsak, bir sanat galerisine 
yolumuz düştüğünde “SANAT” ile 
karşı karşıya olduğumuzu anlar, ürp-
reririz. Tablolarda anlam veremediği-
miz boyalar, katmanlar, çizgiler olsun 
varsın, hâttâ içimizden “Bunun ne-
resini beğenirler yahu!” diye şaşkın 
şaşkın geçireduralım, gerçek sanat 
bizi her zaman saygıyla ürpertir.

Çünkü sanat sanat içindir.

Gerçek sanatta, onun bunun bek-
lentilerinin sipariş telefonuna tahvil 
edilmiş maharet satışını değil, “Doğ-
ru ve güzel olan budur!” diklenmesini 
bulursunuz.

Birilerini memnun etmek için Allah 
vergisi yeteneklere takla attırmanın 
adı sanat olamaz; olsa olsa işçilik 
olur.

Sanat, Mevlânâ’nın tarifiyle; “Altın-
dan gümüşten kurtulmuş, takipçi-
lerle icracı arasındaki beklenti köp-
rülerini atmış, övgünün sarhoş edici, 
yerginin kahredici tesirinden sıyrıl-
mış” muazzam bir adalettir.

Kendinize ve çevrenize karşı adil ola-
madığınız sürece icra ettiğiniz şey; 
birilerinin meşrebine göre peşrev 
çekmektir; sanat değil.

Türkiye Voleybol Federasyonu, yolu 
düşeni saygıyla ürperten bir sanat 
galerisi olma yolundadır; emin olun.

İstatistiklere girecek değilim; zaten 
külliyata bire bir baksam bile ancak 
parmağımla takip ettiğim satırı aklım-
da tutabilirim.

Ne zaman olmuş?

Nerede olmuş?

Bana ne? 

Ne olmuş, nasıl olmuş, niçin olmuş? 
Bunlar önemli.

Tarihi yaşarken ona şahitlik ederiz 
hepimiz. Bazı ruz-i mahşerden, sırat-
tan, hesaba çekilmekten samimiyet-
le korkan dürüstler, bazı cebinden, 
egoizminden korkan yalancı şahitler 
olarak hepimiz kayıt düşer, kayıt olur 
ve şahit yazılırız.

Bu yüzden bir ikbâlin veya bir çökü-
şün bin ayrı tarihi vardır.

Gazeteleri açın. Onlar bin sene son-
rasının tarih kitaplarıdır. Birine göre 
filanca olay falanca sebeple olmuş-
tur; şunlar suçludur, bunlar masum... 
Öbürüne göre işin aslı hiç de öyle 
değil; beriki gazetede ipe çekilenler 
aslında masum, masum gösterilen-
ler aslında ipe çekilesicelerdir. 

Bin sene sonra hangi hakikatten 
bahsedecek neslimiz?

Bir zavallı adam, adliye koridorunda 

çaresizlik içinde dolanıp önüne gele-
ne derdini anlatırmış.

“Yahu, vallahi de billahi de borcu-
mu son kuruşuna kadar ödedim 
ama güvenip senedimi almadığım 
için şimdi o kanıbozuk, aynı parayı 
bir daha ödetmek istiyor. Elde yok 
avuçta yok. Ne yapacağım ben?”

“Şahit bul.” demiş hâline acıyan biri.

“İyi de, yok ki şahit mahit.”

“Git şu yan sokağa, orada bir kıra-
athane var. İstediğin kadar şahit bu-
lursun.”

“Peki kime, hangi adama başvura-
cağım?”

“Sen git, selâm ver, gerisine karış-
ma.”

Adam utana sıkıla adliyeden çıkıp 
yan sokağa sapmış, dumanaltı kah-
vehaneden içeri başını uzatıp “Sela-
mınaleyküm.” demiş.

Aynı anda kahvehaneden koro hâlin-
de şu ses yükselmiş:

“Vay Abim... Hâlâ ödemedi mi bor-
cunu o şerefsiz?”

“Yok...” demiş adam ezilerek. “Borç-
lu bendim de...”

“Bırak allâsen!” diye gürlemiş bu kez 
koro. “Elli sefer mi ödeyeceksin!”

Neslimiz bin sene sonra kime saygı 
duyacak?

ŞAHİT ARANIYOR

Sezgin KAYMAZ 
TVF İcra Kurulu 

Koordinatörü

MAKALE
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İstanbul’a salon yaptıran adama mı, 
yoksa “O zemin rengini çok aradınız 
mı?” diye sağa sola omuz atan ada-
ma mı?

Kim anılacak şükranla?

Başkente Voleybol Kampüsü yaptı-
ran adam mı, yoksa “O yaşta çocuk-
ların yatılı okullarda başına ne gelir, 
bilir misiniz?” diyebilen adam mı?

Kimin sayesinde büyüyecek voley-
bol?

2000 okula direğiyle, filesiyle, to-
puyla eksiksiz müsabaka seti, 10 
bin okula voleybol antrenörü, 100 
bin çocuğa mini voleybol seti hedi-
ye eden adamın mı, yoksa gözlerini 
belerte belerte bu gayreti küçümse-
diğini göstermeye çalışarak; “Bu da 
bi şey mi? Sırbistan otttuzz bin top 
veriyormuş!” diyen adamın mı?

Şimdi... Bin sene sonranın hatırı 
için... tarihe beraber şahadet edelim 
mi? 

Yörüklerin dediği gibi; tuz ekmek ha-
tırı için?

Sufîlerin dediği gibi; bir “eyvallah” 
için?

Taassup ehlinin dediği gibi; Allah 
için?

O kıraathanedekiler gibi lehimize ko-
nuşsalar dahi yalancı şahitleri olduk-
ları yerde bırakıp hakikati dosdoğru 
görmeye çalışalım mı bu yazı boyun-
ca?

Şu dergide dursun. Tarih kitabıdır bu. 

Haydi deneyelim; geleceğe gerçeği 
aktarma borcumuz için.

Neyimiz vardı, şimdi neyimiz var, bir 
hatırımıza getirelim. Kasamızda pa-
ramız var mıydı, tesisimiz var mıydı, 
millî takım sponsorumuz var mıydı, 
lig sponsorumuz var mıydı, uluslara-
rası salon projelerimiz var mıydı, bin-
lerce okulda voleybol oynanmasını 
sağlayacak müsabaka setlerimiz var 
mıydı, plaj voleybolumuz var mıydı, 
dergimiz var mıydı, Federasyon ofis-
lerimizde, millî takım teknik heyet-
lerimizin elinde yüksek teknoloji var 
mıydı, dil bilen uzman personelimiz 
var mıydı, çağdaş ofislerimiz var mıy-
dı, lig istatistiklerimiz var mıydı, sü-
rekli güncellenen talimatlarımız var 
mıydı, arananın bulunduğu bir arşivi-
miz var mıydı?

iddaa’mız var mıydı? 

Türkiye Kupasından, Süper Kupa-
dan ne haber?

Kadrolu Millî Takım Antrenörlerimiz, 
fizyoterapistlerimiz, masörlerimiz, 
avukatlarımız, hesap uzmanlarımız 
neredeydi?

Hakemlerimiz uçağa binebiliyor 
muydu? Televizyonlarda bol bol vo-
leybol seyredebiliyor muyduk? Alt 
yapılarımız kıpır kıpır kıpırdanıyor 
muydu? Her sene Yaş Grupları, Yıl-
dızlar, Gençler Türkiye Şampiyonaları 
yapılabiliyor muydu? Deplasmanlı 
Gençler Ligimiz var mıydı?

Avrupa Şampiyonası Finallerine 
abone olmuş A Erkek Millî Takımı-
mız var mıydı? Dünya Şampiyona-
sı Finali oynamış Yıldız Bayan Millî 
Takımımız var mıydı? Avrupa üçün-
cüsü olmuş Genç Bayan Millî Takı-
mımız var mıydı? Grand Prix Dünya 
Finaline gitmiş A Bayan Millî Takımı-
mız var mıydı?

İnsaf ve vicdanımız konuşsun; Fi-
lenin Sultanlarından başka neyimiz 
vardı bizim? Ve de uluslararası salon 
projelerine, iddaa taahhütlerine bıyık 
altından gülmekten öte hangi ente-
lektüel esprimiz?

Peki, şimdi neyimiz var?

Yukarıda geçmiş zaman kipinde sor-
duklarımın hepsini bu defa şimdiki 
zaman kipinde “VAR MI?” diye sor-
sam, cevabımız ne olur? 

Şimdi desem ki; “Kampüs yapaca-
ğız!”... Kim bıyık altından gülebilir?

Desem ki; “Troy TANNER’ı getirdik, 
Plaj Voleybolunun temelini attık.” 
Kim şaşırır?

İddia etsem; “Plaj Voleybolu Ligi-
ni kuracağız!” kim “Hadi canım sen 
de!” diyebilir?

Voleybol Camiası, “DÜN” ve 
“BUGÜN”e an be an şahittir.

Voleybol Camiası, burada yazdıkla-
rımın, yapılanların onda biri, yapıla-
cakların ise yüzde biri bile olmadığı-
na, bu yazının buram buram tevazu 
koktuğuna da şahittir.

Ve Voleybol Camiası, bu camiadaki 
Yalancı Şahitler sekenesinin tarihe 
yalancı şahit yazılabilmek için nasıl 
debelendiğine de şahittir.

Spor tarihimizin son 33 yılının her 
seviyesini gözlemlemiş biri olarak 
tevazuyu bir kenara bırakıp şu hakkı 
teslim etmezsem tarihe noksan şa-
hadet ettiğim için gözü açık gidece-
ğimden korkarım:

Türkiye Voleybol Federasyonu, son 
üç yılında, Türk Spor tarihinin gördü-
ğü en başarılı Federasyondur!

Çünkü Türkiye Voleybol Federasyo-
nunun; inandığı yoldan zerre sapma-
yan, teşekkür edene daha içten te-
şekkür eden, etmeyenden de zaten 
beklemeyen, Tevfik FİKRET’in; “Hak 
bildiğin yolda yalnız yürüyeceksin!” 
vecizesindeki o adam gibi; “Arkan-
dayız!” diye yola salınıp sonradan 
bizzat onu yola salanlar tarafından 
yıpratılmaya, engellenmeye, durdu-
rulmaya çalışılırken dahi yürüyen bir 
Başkanı vardır. Sanatçı odur!

Tarihe şahit gerek. Aşağıdaki sözle-
ri kaydettim, bundan sonrakileri de 
kaydedeceğim.

“Bırak yeni salonu, Burhan Feleğin 
çatısını yükselt, ben o gün senin hey-
kelini dikerim Başkan!”

“Ben inşaat profesörüyüm, buraya 
çivi çakamazlar!..”

“Müjde! Federasyonun salonu mü-
hürlendi!” 

“Federasyon basın koltuklarını birbi-
rine bitişik yapmış. Küs olduğumuz 
heriflerle yan yana oturmak zorunda 
mıyız? Bu nasıl Federasyon?”

Kimileri şu tarihî sözlerle terfi ede-
cekler vakanüvis rütbesine;

“Kampüs mampüs diyorlar ama 
hikâye. Otoparkına 300 araba bile 
sığmaz.”

“Troy TANNER mı? Hayatta gelmez. 
Atıyorlar.”

Yahut da Yabancı Damat dizisinin 
şaşkın kayınpederi mikrofonda kük-
reyecek;

“Yabancı antrenörden utanç duyu-
yorum.”

Bunlar hep tarih. Bin sene sonra biri-
leri okuyup ya o kıraathanenin edip-
lerine inanacaklar, ya da bana.

Ben kaydımı düşeyim de, mahşer 
gününde kafamı yerden kaldıracak 
yüzüm olsun.
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İlköğretimde Mini Voleybol 
Projesinin Startı Verildi

Voleybol Federasyonu, Milli Eği-
tim Bakanlığı ve Aroma ile yaptı-
ğı işbirliğiyle, “İlköğretimde mini 

voleybol” projesinin startını verdi.

İstanbul’da yapılan imza töreninde 
proje hakkında bilgiler veren Türkiye 
Voleybol Federasyonu Başkanı Erol 
Ünal Karabıyık, Türkiye’de tüm branş-
larda lisanslı sporcu sayısının azlığına 
dikkati çekerek, Milli Eğitim Bakanlığı 
ile imzaladıkları protokolle ilköğretim 
okullarında mini voleybol ve voleybol 
faaliyetlerini başlatmayı hedeflediklerini 
söyledi.

Karabıyık, projeyle 10 bin beden eğitimi 
öğretmenine kurslar sonrası voleybol 
antrenörlük belgesi verileceğini anlata-
rak, “Bu projeyle her yıl 120 bin ilköğre-
tim öğrencisine lisanslı voleybolcu ola-
bilme imkanı sunulacak. Elit voleybolcu 
olacak gençler seçilecek, sonra yatılı bir 
spor lisesinde eğitim ve spor yaşantıla-
rını birlikte geçirecekler” dedi.

İlk yıl 750 okula portatif mini voleybol 
oyun seti ve iki farklı ağırlıkta toplar da-
ğıtılacağını ifade eden Karabıyık, “İkinci 
yıl bin 250, üçüncü yıl bin 500 ve dör-
düncü yıl 2 bin okula bu setler dağıtı-
lacak. Bugüne kadar 7, 8, 9 yaşındaki 
çocukları, 210 gram veya 260 gram 
voleybol toplarıyla oynatıyorduk. Şimdi 
özel olarak toplar imal ettirdik. 7-9 yaş 
grubu çocuklar, 90 gram toplarla baş-
layacak ve 140 gram toplarla devam 
edecekler” diye konuştu.

Duruk: Gurur Duyuyoruz
Aroma A.Ş. Yönetim Kurulu Başkan 
Vekili ve Genel Müdürü Mahmut Atom 
Duruk ise voleybolu ülkenin saygın bir 
aile sporu, bir centilmen sporu olarak 
topluma armağan edeceklerini belirte-
rek, “Bu projenin içinde yer almaktan, 

gençliğimize spor yoluyla ulaşmaktan 
mutluluk duyuyor, onlara hayatlarının 
geri kalanında yararlanacakları değer-
ler katmamın gururunu Aroma olarak 
yaşıyoruz” dedi. 

Anlaşmanın imzalanmasından sonra 
hazırlanan mini voleybol setleri Milli 
Eğitim Müdürlüklerine gönderildi. 

Voleybol setleri, 10 adet voleybol topu, 
Mini voleybol için hazırlanmış, özel di-
rek düzeneği, 2 adet file, Mini Voleybol 
El Kitabı - 1 ve Mini voleybol seti kulla-
nım talimatı’ndan oluşuyor.

Türkiye Voleybol 
Federasyonu, Milli 

Eğitim Bakanlığı ve 
Aroma ile yaptığı  

işbirliğiyle, 
“İlköğretimde Mini 
Voleybol” projesini 

başlattı
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Türkiye Mini 
Voleybolla 
Şenlendi
Gerçek olmayacak kadar güzel bir 
gündü ama gerçekti.

Voleybol Federasyonu, aylar öncesin-
den hazırlıklara girişmiş; 928 adet mini 
voleybol setini İl Milli Eğitim Müdürlük-
lerine göndermişti. Helvanın unu ve 
yağı hazırdı yani.

Şekeri de şenliğe katılan binlerce öğ-
renciydi. 

Böylece güzel bir tatlı çıkmıştı ortaya. 
29 Mayıs 2009 Türkiye’de “Mini Vo-
leybol” günüydü. “Kaybeden yok, 
kazanan var” sloganıyla Milli Eğitim 
Bakanlığı ve Türkiye Voleybol Federas-
yonu işbirliğinde Mini Voleybol Şenli-
ğinde öğrenciler, özel olarak üretilmiş 
voleybol topu ve filelerle bir araya geldi. 

Şenlik için 928 adet mini voleybol seti, 
günler öncesinden İl Milli Eğitim Mü-
dürlüklerine ulaştırılmıştı.

Başkent Ankara’da Anıttepe Spor Sa-
hasında şenliğe yaklaşık 50 takım ve 
400 sporcu katıldı.

TVF Başkanı Erol Ünal Karabıyık, bu-
rada yaptığı konuşmada, MEB ile 
imzaladıkları protokol gereği 1000 
öğretmene voleybol antrenörü lisansı 
kazandırdıklarını belirterek, “Mini vo-
leybol şenliği de, okullarda voleybo-
lun yaygınlaştırılmasını amaçlayan bu 
protokolün devamıdır. İleride voleybol 
antrenörü lisansı alan beden eğitimi 
öğretmeni sayısını 10 bine çıkaraca-
ğız” dedi.

Organizasyonda emeği geçen herke-
se teşekkür eden Karabıyık, öğrenci-
lere başarılar dileyerek konuşmasını 
tamamladı ve ilk servis atışını yaptı.

Müsabakalar başlamadan önce MEB 
tarafından davet edilen halk oyunları 
ekipleri de çeşitli yörelerden halk oyun-
ları sundu. 

Bu arada şenlik kapsamında Anka-
ra’daki organizasyonda TVF’nin kat-
kılarıyla Musika-i Humayûn Bandosu 
şenlik süresince canlı müzik yaparak 
şenliği renklendirdi. Ankara AKUT, 

Arama Spor Köpekleri Derneği ve An-
kara Canine College de köpek şovla 
şenliği daha da şenlendirdi.

Başkan Karabıyık Bursa’da
Mini Voleybol Şenliği’nin coşkuyla ya-
pıldığı illerden biri Bursa idi. Şenlik, 
Bursa’da 176 takımdan 1348 sporcu-
nun katılımıyla yapıldı. Bursa Valisi Şa-
habettin Harput, İl Milli Eğitim Müdürü 
Atilla Gönsen, GSİ Müdürü Tamer Taş-
pınar ve Voleybol Federasyonu Baş-
kanı Erol Ünal Karabıyık’ın katılımları 
ile yapıldı. Şenliğe 10 Firma sponsor-
luk yaparken Şahinkaya Özel Okulları 
darbuka ritim gösterisi ile şenliğe renk 
kattı. Şenlik alanında Mini Voleybol Sa-
halarının yanı sıra şişme oyun parkı da 
hizmet verdi.
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Polonyalı bir gazeteci arkadaşım, “Bu 
Sinan, insana kendi takımını unuttu-
rur, rakip takımı bile tutturur” demişti. 
İyi oyunculukla, kaliteli insan olmayı 
başarmış bir sporcu Sinan. Milli Takım 
sürecini yoğun olarak yaşarken, Sinan 
Cem Tanık’ın voleybol, Milli Takım ve 
Avrupa Şampiyonası hakkındaki gö-
rüşlerini almak istedik.

Türkiye’de nasıl bir voleybol 
ortamı içindesin?
Bu soruya Avrupa ile karşılaştırarak 
yanıt vermek istiyorum. Bu bağlam-
da, aradaki en büyük fark voleybola 
olan ilgi. Polonya’da oynarken, seyir-
ci ortalamamız 3 bin civarındaydı. O 
seyirci sayısına ve voleybol atmosfe-
rine Türkiye’de bu sayıya ancak play-
off’ların son iki serisinde yaklaşmak 
mümkün. Bu rakamları da kulüplerin 
yaptıkları özel organizasyonlar saye-
sinde görebiliyoruz. 

Avrupa’daki ilgi, tamamen ilgi. İnsanlar 
25 ile 30 Avro arasında bir bedel öde-
yip voleybol izlemeye geliyorlar. İlgi bu 
kadarla da kalmıyor. Ben maçlardan 
sonra 45-50 dakika seyircilere fotoğraf 
verdiğimi hatırlıyorum. Bir sporcu için 
çok keyifli bir şey. 

Böyle bir ilgi ve sevginin oluşması için 
bir altyapı gerekiyor, Federasyonun bir 
şeyler yapması gerekiyor. Türkiye’de 
Federasyonun ilgiyi kıpırdatmak için 
son iki dönemde çok çalıştığını, pro-
jeler ürettiğini biliyorum. Bence bun-
lar ümit verici çalışmalar. Gerisi Türk 
halkına kalmış. Onların da desteğini 
bekliyoruz. Bu ilgi sağlandıktan bir çok 
şey kendiliğinden gelir. Sporcuların 
transfer ücretlerinden reklam gelirleri-
nin artmasına, Federasyonun refahının 
artmasından salonlardaki koşulların 
iyileşmesine kadar voleybolun içinde-
ki tüm unsurların kalitesi üst düzeye 
çıkar. Bu bir zincir gibi. O zincirin ta-
mamlanması için halkalarından birini, 
birinin kendiliğinden takması gerekiyor.

Polonya örneğinden gidersek, 
orada takımların mali yapısı 
nasıl?
Polonya’da takımlar, spor kulübü ola-
rak varlar. Kulüplerin bir başkanı ya da 

genel yöneticisi bulunuyor. Bu kişi gi-
dip sponsorlarla anlaşıyor. Söz konusu 
sponsor takıma adını katıyor. Alınan 
gelirle de takım kuruluyor. Gerekirse 
yan sponsorlarla da anlaşma yapabil-
mek mümkün. Benim oynadığım takı-
mın iki, şampiyon takımın 17 sponsoru 
vardı. Bizde ise kurumun bütçesinden 
reklama ayrılan para ile takımın yürü-
tülmesi sistemi hakim. Özel şirketlerde 
de patronun, voleybola ilgisi varsa ayı-
racağı para takımın bütçesini oluşturu-
yor.

Açıkça söylemek gerekirse, dışarı-
dakinin avantajları olduğu gibi, bizim 
sistemimizin de 
avantajları var. 
Dışarıdaki 
sistemde, o 
spora ilgi 
olduğu 
müddetçe 
sponsor 
bulunabili-
yor. Sponsor 
bulamazlarsa 
da küçülmeye 
gidiyorlar. 

Türkiye’deki sistemde ise yöneticilerin 
voleybola ilgisi yoksa takımın çökme-
si söz konusu. Bu durum çok kişiye 
zarar veriyor. Önce takımın oyuncuları 
olumsuz etkileniyor. İyi bir kulübün ka-
panması, bir çok iyi oyuncunun ortada 
kalmasına yol açıyor. Buradan da se-
kerek piyasada fiyatlar düşüyor. Ama 
kurumun bütçesi sağlamsa, o vakit 
de voleybol takımı kurmak için harca-
nacak para dikkate alınmayacak ka-
dar küçük kalıyor. Kulüp takımlarında 
ise bir futbolcu için ödenecek bedelle 
Şampiyonları Ligi’ni hedefleyen bir ta-
kım kurmak mümkün.

Bütün bu konuştuklarımızdan 
hareketle; İzmir’deki finaller, 
salt takımların teknik bece-
rilerinin değil ama tüm spor 
mantığı ve kurumsallaşmanın 
da yarışacağı bir arena gibi 
geliyor bana...
Biraz öyle ama iki takımın sahadaki 
mücadelesi işin, reklamın, paranın, 
yönetim anlayışının dışındadır. Fakat 
etkilemediğini de söyleyemem. 18 yıl-
dır voleybol oynuyorum. Türkiye’de bu 
süre içinde verdiğim röportajın iki katını 

Polonya’da bir ayda verdim. Maçlara 
gelebilen tüm gazeteciler geliyordu. 
Bu şekilde bir ilgi sporcuların hem 
motivasyonunu hem de kendile-

rine olan güveni artırıyor; oyna-
dığınız takıma aidiyet duyuyor-
sunuz. Halkın gösterdiği ilgi sizi 
pozitif yönde etkiliyor. Veriminiz 
artıyor. Böyle oldukça da yapı-
lanma ciddi şekilde yapılıyor 

ve zincirleme etki yaratılı-
yor. Maçın içindeki bu 

kalite ve atmosfer 
insanın kafa 

yapısını 

Biz Bu Gruptan Çıkarız
Ropörtaj
Hasan Kulaç İzmir’de tam takım 

halinde ve formumuz 
zirvede olarak 

oynarsak gruptan 
çıkma şansımız oldukça 

yüksek, buna eminim
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değiştiriyor. Bu değişimi ben yaşadım. 

Milli Takım maçlarına yansımasına ge-
lince… Orada her hafta 3 bin kişiye 
maç oynuyorsunuz. Ama burada… 
Seyirci sayısı yeni yeni artmaya başla-
sa da ligin birincisi ile ikincisi olarak 30 
kişiye oynadığımızı hatırlıyorum. Şam-
piyon olduğumuzda, üç gazetede kısa 
haber olarak yer aldığımızı hatırlıyorum. 
O zaman şampiyon olmanın ne anlamı 
var? Şampiyonluğun size ve takımınıza 
kazandırdığı bir haz yok. Sonuç olarak 
maç atmosferini, coşkusunu ve stresi-
ni çok fazla yaşayamıyorsunuz. 

Dolayısıyla mücadele gücünüzün se-
viyesi çok artmıyor. Rakipleriniz stresli 
anlarda daha temiz, daha soğukkanlı 
düşünme yetisine sahipler ve sizden bir 
adım öndeler. Etkileşim böyle oluyor.

Türkiye’ye gelen yabancıların 
performansları bir aydan sonra 
düşüyor gibi bir gözlem ve 
söylem var, katılır mısın?
Doğru. Bunun sebebine gelince; bir 
sporcu olarak gözlem; antrenörlerimiz 
alınmasınlar ama Türkiye’deki antren-
man disiplini çok düşük. Onlar daha 
iyi voleybol oynuyorlar diye söylemi-
yorum ama Polonya’da gördüklerimi 
anlatmak isterim:

Takımda, olimpiyat ve dünya çapında 
da olmak üzere çeşitli klasmanlarda 
dereceler almış, 17 yaşından 33-34 
yaşına kadar oyuncular vardı. Ama bü-
tün bu oyuncuların antrenman disiplini 
tamdı. 

Örneğin bir antrenmanda bir oyuncu-
nun arka arkaya iki servis kaçırması 
yasaktır, çok ciddi tepki alırsınız. Kar-
şı tarafa attığınız topları pasör veya 
liberonun üzerine attığınızda da aynı 
tepkiyi görürsünüz. Fileye takar veya 
dışarı atarsanız idmandan kovulursu-
nuz. Servis-manşet antrenmanında 
çıt çıkmaz. Çünkü bu ciddi bir kon-
santrasyon işidir. Kuvvet çalışmaları 
da çok düzenli, çok önem veriyorlar 
buna. Bütün bu disiplinlerin Türkiye’ye 
de geleceğine inanıyorum. Daha önce 
yurtdışına giden çok sporcu olmadığı 
için bu tecrübeler Türkiye’ye taşınma-
dı. Yabancı takımlarda oynayan arka-
daşlarımızdan bu bilgileri almamız, ab-
sorbe etmemiz gerekiyor.

Ama yukarıdaki örneklerin ülkemiz 
sporcuları için kesin doğru olduğunu 
da söyleyemeyiz. Belki de bizim bir-
birimize bağırarak, harala gürele çalış-
mamız gerekiyordur. Bize faydalı olanı 

deneme yanılma ile bulabiliriz. Ama 
yabancı oyuncuların performanslarının 
düşüşündeki sebebi yukarıda saydık-
larıma bağlayabilirim. Çünkü voleybol-
cu çabuk düşer. Alışkın olduğu antren-
man sistemini ve temposunu burada 
bulamazsa, o tanıdığımız isim olmak-
tan uzaklaşır. Çünkü iyi oyuncu, ince 
ayarlı saat gibidir.

Ama yabancı antrenörler de 
görev yapıyor…
Zaten Türk hocalarımız alınmasın diye 
başında söyledim. Bu bizim edin-
diğimiz antrenman kültüründen de 
kaynaklanıyor. Türk oyuncusunun bu 
davranış biçimi hepsine sirayet ediyor. 
Çünkü disiplinli olmak için çaba harca-
maya ihtiyaç vardır. İnsan, rahat olmak 
ister aslında.

Önemli sınavlar ve finaller de 
yaklaşıyorken Milli Takım’daki 
hava nasıl? 
Antrenörümüz Fausto Polidori, daha 
çok eğitime ağırlık veriyor. Teknik ha-
talarımızı düzeltiyor. Şimdiye kadar 
öğrendiğimiz yanlışları doğrulamaya 
çalışıyor. Hazır oyuncuların sahaya sü-
rülmesi, takım koordinasyonu işin farklı 
bir yanı. Yukarıda bahsettiğim disiplini, 
Fausto’nun çalışmalarında yakaladığı-
mızı da söyleyebilirim. Takım arkadaş-
larım da kendilerini işe vererek bu orta-
mın yakalanmasına yardımcı oluyorlar. 

Özellikle değinmek istediğim bir konu 
da çok oyuncu seçilmesinin insanla-
rı ümitlendirmesi. Bu çok önemli ve 
pozitif bir motivasyon. Aynı zamanda 
diğer oyuncuların da formayı garanti 
görmedikleri için daha iyi olmak için 
ekstra işleri yapmalarını sağlıyor. Söy-
lediğim gibi, özellikle erkek voleybo-
lunda oyuncunun performansı yaptığı 
idmanla doğru orantılıdır.

Milli Takım kamplarında sizinle 
birlikte olacak bir mentor 
veriminizin artmasına yarımcı 
olabilir mi?
Bu mümkün elbette. Örneğin Alman 
Milli Takımı dört yıldır, haftada iki üç 
saat olmak üzere bir spor psikoloğu 

Zamanlamayı iyi 
yaparsak, yarı final 
oynamamamız için 

bir sebep yok. Bunları, 
çeşitli verileri ölçüp 
biçerek söylüyorum
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ile çalışıyor. Spor psikolojisinde ta-
kım yapma egzersizi diye bir şey var; 
bunun üzerinde çok çalışıyorlarmış. 
Takım ve kişisel koordinasyon açısın-
dan çok da yararını gördüklerini söy-
lüyorlar. Bizde de bazı denemeler oldu 
ama onlar maçtan bir gün önce maça 
odaklandırma çalışması gibiydi. 

Bu yıl sezon çok uzun, insanların gö-
zünde büyüyor. Ama sonunda önemli 
ve parlak bir hedef var. Bu anlamda 
bende özlem ve büyük bir heyecan 
var. Finallerin Türkiye dışında yapıl-
saydı da bu jenerasyonun çok önemli 
işler başarırdı, eminim. Çünkü fiziksel 
kapasite ve tecrübenin iyi bir sentez 
oluşturduğu, verimli yaşlardayız. 

Bunun yanında, başa dönersek; geniş 
bir kadronun oluşturulması, oyuncula-
rın buradan turnuvalara gönderilme-
si güzel bir sistem. Gönül, Voleybol 
Kampüsü’nün bir an evvel devreye gir-
mesini istiyor. Şu anda 29 yaşındayım. 
2016 Olimpiyatlarında oynama steğim 
var. Bu arada iki dünya dört de Avrupa 
Şampiyonası geçireceğiz. O nedenle 
önümüzdeki dönem çok önemli. Bu 
arada aramızdaki bağlar, fizik gücü-
müz bu çalışma temposu ile artacak. 
Bu bağ bizi, Brezilya gibi oynatır, aynı 
zamanda da kolej takımı kimliğine bü-
ründürür. Zaten böyle bir havamız da 
var. Bu jenerasyon birlikte kaldığı süre-
ce, güzel günlerin bizi beklediğini söy-
leyebilirim. 

Avrupa Şampiyonası 
Finallerinde, gruptaki 
şansımızı değerlendirir misin?
Fransa ile başlayalım. Bireysel olarak 
yıldız oyuncuları olmayan bir takım. 
Kaliteli olmasına karşın göz önünde, 
çok izlenen bir ligleri de yok. Fransa 
Milli Takımı, takım olma özelliği ile çok 
can yakan bir takım. Dirençli, dirayetli-
ler. 3-2 de olsa kazanırlar. Bu özellikleri 
ile birçok takımın korkulu rüyasıdırlar. 
Savaşçı yapıları ile zorlu bir rakip ola-
rak görüyorum.

Almanya çok sistemli ve disiplinli çalı-
şıyor. Onların bir kaç tane spektaküler 
oyuncusu var. Bir kaç kez oynadık. İyi 
oynadığımızda gücümüzün ne olduğu-
nu iyi biliyorlar. İyi antrenman yapıp, iyi 
de oynarsak Almanya’ya karşı şansı-
mızın olduğunu düşünüyorum.

Polonya’ya gelince. Garip bir revizyona 
gitmişler ve bir çok iyi oyuncuları kad-
roda yok. Antrenörlerini de değiştirdiler 
ki, Castellani başarılı bir çalıştırıcı. Nasıl 
bir takım olacaklarını başka turnuvalar-

da izledikten sonra söyleyebiliriz. An-
cak son Avrupa Şampiyonasında on-
lara oynadık, elimizden kaçırdık. Bunu 
kendileri de bana maçtan sonra itiraf 
edip, “Sizden iyi kurtulduk” dediler, 

Sonuç olarak; biz İzmir’de tam takım 
ve formumuz zirvede olarak oynarsak 
gruptan çıkma şansımız oldukça yük-
sek, buna eminim. Sonrası üzerine yo-
rum yapmak şu an için zor. Ama Ba-
yanlar Avrupa İkincisi olurken, kimse 
onların bu dereceyi almasını beklemi-

yordu. Zamanlamayı iyi yaparsak, yarı 
final oynamamamız için bir sebep yok. 
Bunları, çeşitli verileri ölçüp biçerek 
söylüyorum. Ütopik yaklaşmıyorum. 

Öte yandan, İzmir seyircisinin bize 
vereceği pozitif motivasyona da ina-
nıyorum. Çünkü Türk oyuncusu, seyir-
cisinin desteğine çok ihtiyaç duyuyor, 
bunu seviyor. Seyircinin finale kalma-
mızı beklemeden, grup maçlarından 
itibaren salonu doldurup bizi destek-
lemesi gerekiyor. Burada da Fede-
rasyonumuza çok iş düşüyor. Olayın 
duyurulması, provoke edilmesi ve ilk 
maçta gereken desteğin sağlanması 
takımımız için çok önemli. 

Federasyonun bu organizasyonu ya-
pacağından eminim. Çünkü Federas-
yon, neyin nasıl yapılacağını bilenler 
tarafından yönetiliyor. İyi çalışıyorlar. 
Önceki dönemler gibi kötü yönetilmi-
yor, kötü işletilmiyor bu Federasyon. 
Ben böyle görüyorum. 17-18 yaşın-
dayken bile “Burayı ben yönetsem, 
daha çok seyirci gelir” diye düşünü-
yordum

İzmir seyircisinin 
bize vereceği pozitif 

motivasyona da 
inanıyorum. Çünkü 

Türk oyuncusu, 
seyircisinin desteğine 
çok ihtiyaç duyuyor, 

bunu seviyor

16



Milli Takım Kaptanı Esra Gümüş:
Güzel Günler Göreceğiz

Oynadığı maçlarda insanları kendisine hay-
ran bırakıyor. Kimileri kaderine soyadında 
taşırmış ya Esra da şimdi gümüş yıllarında; 
soyadı gibi.

Ama altın günleri çok yakın; hem onun hem 
voleybolumuzun. Esra, Türk ve Avrupa vo-
leybolunda adı saygıyla anılacak bir yete-
nek. Milli Takım Kaptanlığı payesini alması 
da bu yüzden belki.

2 Ekim 1982’de Ankara’da doğan Milli 
Voleybolcu, bu spora 13 yaşında Ankara 
Vakıfbank takımında başladı. 2000 yılında 
Yeşilyurt’a geçti. 2004’te de Eczacıbaşı’na 
transfer oldu. 2003’te Avrupa ikincisi olan 
Milli Takım kadrosunda da bulunuyordu.

Esra ile Avrupa Ligi maçları oynamak için 
geldikleri Ankara’da konuştuk. Kaptan takı-
mın gidişinden, içinde bulundukları ortam-
dan, takımın havasından memnundu.

Zor bir rakip olan Fransa ile iki maçta da iyi 
mücadele ettiklerini ve bunu sadece dört 
günlük kampla başardıklarını söylüyordu.

İki takıma bölünmenin, gençlerle birlikte oy-
namanın olumlu olumsuz yanlarını sorduk.

Bundan herhangi bir şikayetleri bulunmadı-
ğını, iki-üç takımlı ülkeler arasına girmekten 
son derece mutlu oldukları yanıtını verdi.

Yıllardır birlikte olduğu jenerasyonun bir kıs-
mının yerine gençlerle oynamanın dezavan-
taj yaratmadığını belirterek şunları söyledi:

“Ülkemizde çok iyi genç yetenekler var. 
Daha önce kulüp takımlarında hiç forma 
giyemiyorlardı. Bu sezon yavaş yavaş oy-
namaya başladılar. Bunun en güzel örneği 
takım arkadaşım Neşve. Kulüplerde çok 
değerli yabancılar var ama altyapıdan ger-
çekten yetenekli gençlerimiz geliyor. Zaman 
geçtikçe oynama süreleri artacaktır. Bu da 
onların gelişimine büyük katkı sağlayacaktır. 
Onların, voleybolun geleceğine imza ata-
caklarına inanıyorum.

Milli Takım bünyemiz içinde de genç takım-
lardan gelen arkadaşlarımız var. Bizlerle oy-
nadıkları zaman müthiş katkı yapıyorlar. Bu 
şekilde devam edersek voleybolumuzu ne 
kadar güzel günlerin beklediğini görebiliriz. 
Altyapıdan gelen gençlerimiz bize umut ve-
riyor. Biz de onların büyüğü olarak her türlü 
desteği veriyoruz. Tecrübelerimizle yol gös-
termeye çalışıyor ve hatalarını gösteriyoruz. 
Çünkü bir Milli Takım ruhu oluştu. Göğsü-
müzdeki Ay-Yıldızla her maçı bu ruhla ve 
kazanmak için oynuyoruz.”
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V oleybola Türkiye Voleybol Fede-
rasyonu Başkanvekili olarak hiz-
met eden Selahattin Şahin, bu 

sporla hiç ummadığı şekilde tanışmış.

Voleybola eski adıyla SSK Spor Ku-
lübünün Başkanlığı ile adım atan 
Şahin’in, şimdi Türkiye Voleybol Fe-
derasyonu Yönetim Kurulunda çok 
önemli kararlara imza atıyor.

Şahin, SSK’da yönetim kurulu üyesiy-
ken, kurumun tenis kortlarından fay-
dalanmak için spor tesisine gittiği bir 
gün, burada kendisine kurumun Er-
kekler Voleybol Birinci Ligi’nde müca-
dele eden voleybol takımıyla ilgili bilgi 
verilmiş.

O gün, bu bilginin çok da üstünde dur-
madığını anlatan Şahin, ‘‘Ertesi gün bir 
baktım, kulüp yöneticileri beni ziyarete 

gelmiş. Beni spor salonunda gördük-
lerini, iki hafta içinde genel kurul yapa-
caklarını ve iyi durumda olmadıklarını 
söylediler. Kulübün kapanmak üzere 
olduğunu bildirip yardımcı olmamı iste-
diler. Ne olduğumu şaşırdım. Daha vo-
leybol hakkında en ufak bir bilgim yok. 
Tecrübem, deneyimim yok. Şu işi bir 
başından anlatın dedim’’ diyerek spor 
yöneticiliği öyküsünün nasıl başladığını 
anlatıyor.

Yöneticilerle yaptığı görüşmelerin ar-
dından konuyu dönemin Bakanı Murat 

Başesgioğlu’na ileten Şahin, Bakan 
Başesgioğlu’nun bu türden takımlara 
sahip çıkılmasını söylemesiyle, voley-
bol serüveninin resmi olarak da başla-
dığını ifade ediyor.

O günden sonra çok sıkı bir çalışmaya 
girdiklerini kaydeden Selahattin Şahin, 
kulüp bünyesinde yaptıklarını şöyle an-
latıyor:

‘‘Kulübün Türkiye çapında 25 şubesi-
ni açtık. Yaz okulları yaptık. Alt yapıya 
önem verdik. Üyelere özel imkânlar ya-

Neye Niyet, 
Neye Kısmet

Türkiye Voleybol 
Federasyonu Asbaşkanı 

Selahattin Şahin, 
tenis oynamaya gittiği 

tesiste voleybolla 
tanışmış. Voleybola 
eski adıyla SSK Spor 

Kulübü’nün Kulüp 
Başkanlığı görevi ile 

adım atan Şahin artık 
Türk voleybolunda da 

yönetici pozisyonunda

Ropörtaj
İlknur Çetinbaş
Anadolu Ajansı
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rattık. Kurum çalışanlarını maçlara gö-
türerek sporla tanışmalarını sağladık.’’

Kamu Kulüplerinde Vasıflı 
Yönetici Eksik
Selahattin Şahin Türkiye’de birçok 
kamu kulübü bulunduğunun altını çizi-
yor. Bunların ortak sorununu da ”va-
sıflı yönetici eksikliği” olarak tanımlıyor. 
Yöneticiliğin de eğitiminin alınması ge-
rektiğini savunan Şahin, ‘kulüp yöneti-
ciliğinin tamamen amatör ruhla yapıldı-
ğına dikkat çekiyor. 

Şahin, kurum kulüplerinin kaderinin, 
o kurumun istikrarına ve yöneticileri-
nin ilgi göstermesine bağlı olduğunu 
vurgulayarak, ‘‘Mesela şimdiki adıyla 
SGK Kulübü... SSK’nın SGK’ya dö-
nüşmesi sürecinde sıkıntılar yaşadı. 
Bunun stresinden ve yoğunluğundan 
etkilendi. Ama şimdi başkanlığa Sinan 

Özkan getirildi. Yeni bir yönetim kurulu 
oluştu. Maddi açıdan biraz daha istik-
rara kavuştu. Gelecek sezon daha iyi 
bir dönem yaşayacağına inanıyorum’’ 
diyerek kendi kurumunun durumunu 
açıklıyor.

Voleybol SGK’nin Sosyal 
Sorumluluk Projesi
SGK’nın voleybolu bir sosyal sorum-
luluk projesi olarak gördüğünü ifade 
eden Selahattin Şahin, ‘‘İlerleyen dö-
nemlerde kurum içinde bir lig oluşturup 
bunları ödüllerle pekiştirmek istiyoruz. 
Ayrıca bunu kurum çalışanlarımıza eği-
tim aldırarak yapacağız. Sadece spor 
değil müzik, tiyatro gibi sanat dalların-
da da faaliyetlerimiz var. Kurum olarak 
kâr endişemiz olmadığı için spor bize 
göre tamamen bir sosyal sorumluluk 
projesidir’’ diyor.

Ticari anlamda faaliyet gösteren ku-
rum kulüplerinin haklı olarak reklam ve 
tanıtım endişesi yaşadıklarını anlatan 
Şahin. ‘‘Bu tür kulüpler marka değerini 
artırmak isterler. Bizim kurumun böyle 
bir kaygısı yok” diye konuşuyor.

Voleybolda Milat
Sözlerinin bundan sonrasını Türkiye 
Voleybol Federasyonu Asbaşkanı ola-
rak sürdüren Selahattin Şahin, Fede-
rasyon olarak çok ciddi çalışmalarda 
bulunduklarını ve voleybolda milat 
sayılacak bir dönemden geçildiğine 
dikkat çekiyor. Şahin, sözlerine şöyle 
açıklık getiriyor:

‘‘Sponsorluk, teşkilat yapısı ve bir-
çok konuda ciddi açıklar ve zayıflıklar 
vardı. Bunlar da milli takımlara ve ku-
lüplere olumsuz yansıyordu. Biz Milli 
Prodüktive Merkezi ile bazı çalışmalar 
yaptık. Federasyonun görevi nedir, ça-
lışanların sorumlulukları neler olmalıdır. 
Bunları inceledik ve bilimsel bir şekle 
oturttuk; yavaş yavaş da uygulamaya 
başladık. Her bir sorumluluğu teker te-
ker belirledik. Kısa bir sure içinde tüm 
teşkilat oturmuş olacak.’’

Ankara’da yapımına başlanan Voley-
bol Kampusu’nun voleybolun geleceği 
açısından çok değerli ve bulunmaz bir 
nimet olduğunu anlatan Şahin, ‘‘Bura-
da nitelikli oyuncu yetiştirilecek. Oyun-
cunun eğitimi, spor eğitimi, beslenme-
si, performansının takip edilmesi son 
derece bilimsel yapılacak’’ dedi.

Ailecek gezginler
Biri kız, biri erkek iki çocuğu bulunan 
Asbaşkan Selahattin Şahin, çocuk-
larının eğitimi ile yakından ilgileniyor. 
“Bunu severek yapıyorum” diyor.

Çocuklarının voleybolla ilgisini soruyo-
ruz hemen; “Onlar, aktif olarak daha 
çok tenise ilgi duyuyorlar. Voleybolla 
sadece seyirci olarak ilgililer” diyor.

Enteresan bir de durum var ailede 
aslında. Selahattin Bey’in eşi rakipte, 
yani Halk Bankası’nda hukuk müşaviri 
olarak görev yapıyor. İki başkent ekibi 
karşılaştığında hangisi ağır basıyor?” 
diye sorduğumuzda da “SGK” yanıtını 
alıyoruz.

Aile olarak gezmeyi çok sevdikleri 
bilgisini de alıyoruz Sayın Şahin’den. 
“Arabaya atlayıp değişik yerleri keş-
fetmeyi seviyoruz. Avrupa’nın birçok 
şehrini gördük. Yurt içinde her yıl 2-3 
yere gideriz. İki yılda bir de yurt dışına 
çıkıyoruz” sözleriyle de bu zevkli soh-
beti nihayetlendiriyoruz.
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Selahattin Şahin Kimdir

Selahattin Şahin, 1962 Konya 
Doğumlu.

07.09.1962’de Konya’nın Ilgın 
ilçesine bağlı Çavuşçugöl kö-
yünde doğdu.

Ankara Üniversitesi Siyasal Bilgi-
ler Fakültesi’nden mezun oldu. 
Ankara Üniversitesi Sosyal Bilim-
ler Enstitüsü’nde yüksek lisans 
eğitiminde tez aşamasına geldi.

1984-1986 yılları arasında SSK 
Genel Müdürlüğünde Müfettiş 
Yardımcısı olarak çalıştı.

1986-1989 yılları arasında Baş-
bakanlık Personel ve Prensipler 
Genel Müdürlüğü Tanıtma Fonu 
Genel Sekreterliğinde Uzman 
Yarımcısı, 1989-1992 yılları ara-
sında da aynı bölümde Uzman 
seviyesinde görev yaptı.

1992’de TOKİ’de TOKİ Başkan 
Danışmanı olarak çalıştı.

1992-1996 yılları arasında Baş-
bakanlık DAGM Osmanlı Arşiv-
leri Daire Başkanlığı İdari Şube 
Müdürlüğü idi.

1996-2002 yılları arasında özel 
sektörde tekstil ihracatı ile meş-
gul oldu.

2002-2004 yılları arasında Eko-
nomik ve Mali İşler Başkanlığın-
da Başbakanlık Uzmanlığı göre-
vinde bulundu.

2004 yılında girdiği SGK Yöne-
tim Kurulu üyeliği görevi halen 
devam etmektedir.

1990-1991 yılları arasında İn-
giltere Kraliyet Kamu Yönetimi 
Enstitüsünde Avrupa Birliği Yö-
netim Teknikleri, 1996 yılında 
da Dış Ticaret Mevzuatı ve uy-
gulamaları konularında kurslara 
katıldı.

Şahin İngilizce bilmektedir.

Şahin Ailesi birlikte voleybol maçı izlemekten büyük zevk alıyor

Bir Anı

Kulüp başkanlığı yaptığım dö-
nemde turistik bir beldemizin 
takımıyla maça gitmiştik. Kaldı-
ğımız otelde turistler vardı. Ku-
zey ülkelerinden gelmişlerdi ve 

biraz da yaşlıcaydılar. Sohbet sı-
rasında durumu onlara anlattık. 
Maça davet ettik. Bu yaşlı grup 
salona gelerek bizim lehimize 
tezahürat yaptı. Bu yüzden de 
ev sahibi olan karşı takım biraz 
gerildi, sıkıntılı anlar yaşandı.

Turistik yörelerdeki bu tür ak-
tiviteler yabancı konuklar için 
değişik olabilir. Klasik animas-
yonlardan sıkılanlara hoşça vakit 
geçime imkânı verebilir. O ne-
denle tanıtımları iyi yapmalı, spor 
faktörünü göz ardı etmemeliyiz.
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Türkiye Voleybol Federasyonu’nun 
Avrupa’daki yeri ilk beştir. Son dönem-
de yapılan çalışmalar, kazanılan ivme 
ilk beş arasına girmemizi sağlarken, 
önümüzdeki yıllar için de ışık verdi. 

Söz konusu ilerleme ile gelinen yer, 
makinelerin stop edilmesi noktası de-
ğil. Tersine sürekli koşmak, düşmemek 
için de daha hızlı koşmak zorundayız. 
Sorumluluklar ve vazifeler gün geçtik-
çe artıyor. Hem Federasyon, hem de 
biz voleybol sevdalılarının yükü ağır. 

Federasyon tüm sorumluluklarını bi-
hakkın yerine getiriyor. Hak edilmiş, 
sonrasında da içselleştirilmiş özerklik 
bunların başında geliyor. Yeni bir sa-
lonun hizmete açılması, olağanüstü 
bir proje olan Voleybol Kampüsü’nün 
temelinin atılması. Kampüs inşaatının 
seyrini İsveç’ten bile takip edebiliyoruz.

GATA ile sağlık işbirliği kontratının im-
zalanması, Milli Takımların bu güvenilir 
şifa kaynağına emanet edilmesi çok 
çağdaş, benzerine rastlanmayacak 
bir beceri. Federasyon bünyesinde 
bir hukukçunun istihdam edilmesi, bir 
basın danışmanının basınla iletişimi 
yürütmesi yine çoğu kurumda görül-
meyecek özellikler. Voleybolun iddaa 
kuponlarında yer alması ise Türk vo-
leybolu açısından bir devrimdir ve ya-
rarları kısa zamanda ortaya çıkacaktır.

Kulüplerimize gelince…

Geçtiğimiz sezon, sanıyorum en pa-
halı oyuncularla oynanan bir sezondu. 
İnşallah hiç bir kulübümüz mali sıkıntı 
yaşamaz, küçülmeye gitmezler. Ge-
çen sezonun boyutlarında transferler 
yapmasalar bile yollarına mevcutlarla 
devam etmelidirler. Arzumuz önümüz-
deki sezona daha dikkatli girmeleri, 
son anda abuk sabuk transferler yap-
mamalarıdır.

Değişik Avrupa kupalarına katılacak 
erkek ve bayan takımlarımız var. Bil-
hassa erkeklerde İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi’nin, bayanlarda Fenerbah-
çe ve Vakıfbank Güneş Sigorta takım-
larından büyük başarı beklentilerimiz 
var. Avrupa arenasına çıktıklarında 
güzel oyunlarla, tatlı galibiyetler bek-
liyoruz onlardan. Her attıkları olumlu 
adımda çok ama çok sevineceğiz, ha-
berleri olsun. Bu arada, diğer kupalara 
katılacak bayan ve erkek takımların-
dan da aynı başarıları bekliyoruz.

Yıldız ve Genç Bayanlar bizleri galibi-
yetleri ile ne kadar sevindiriyorsa, Er-
kek Yıldız ve Genç takımlarımız da bir 
o kadar üzüyor. Bayanlarda alt yapının 
belli bir düzeyde olduğu 1990, 1992 
ve 1994 doğumlu Küçük Sultanları-
mız bizlere şimdiden gösteriyor; olim-
piyatlar meşalesini  yakacak takımlar 
yapmamıza imkân ve umut veriyorlar. 

Aynı umudu şimdilik erkeklerde göre-
miyoruz.

Alt yapı daima kulüplerin elinde ve so-
rumluluğundadır. Bu bölümde görev 
yapan kulüp antrenörü arkadaşlarımız-
dan en kısa zamanda büyük işler bek-
liyoruz, bunu bilsinler.

Bayanlarda 25 oyuncudan oluşan Av-
rupa Ligi’ndeki takımımız, karma bir 
takım. Gençlerle ablaları bir araya ge-
tirildi; herkes bu durumdan istifade etti. 
Önümüzdeki yıllarda A Takım oyuncusu 
olacak Küçük Sultanlar şimdiden abla-
ları ile birlikte maçlara çıkıyor, kendilerini 
gösteriyorlar. Avrupa Ligi finalleri Fede-
rasyonun büyük katkısı ile Kayseri’ye 
alındı. Türkiye’ye yakışır bir organizas-
yon yapılacağından hiç kuşkum yok.

Evet, Avrupa Kupalarında yer alan 
takımlarımızın alacağı her güzel ne-
tice medyamıza çok satırlar yazdıra-
cak, voleybolun yeri artacak. Ama en 
önemli sınav A Erkek Milli Takımımızın 
yer alacağı ve Türkiye’de yapılacak Av-
rupa Şampiyonası Finalleri. Voleybol ile 
yakından uzaktan en küçük ilgisi olan 
veya olmayan herkes maçlara gelmeli; 
arkadaşlarını,  dostlarını,  akrabalarını 
da yanlarına alarak onlara voleybolun 
ne kadar zarif bir spor olduğunu gös-
termelidir.

Tam zamandır.

Türkiye için voleybol 
zamanı!

Saffet Eraybar 
Voleybol Uzmanı

MAKALE
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Eczacıbaşı Zentiva ve Fener-
bahçe Acıbadem arasındaki final 
serisi Fenerbahçe Acıbadem’in 
üstünlüğü ile tamamlandı; Yani 
Fenerbahçe Şampiyon!

Sezon başında şampiyonluk için 
kimlerin ismi öncelikle söylenmi-
yordu ki! 

Ligin kadrolu şampiyonu Ecza-
cıbaşı Zentiva, iyi bir kadro ku-
ran Vakıfbank Güneş Sigorta; 
her yıl olduğu gibi yine iyi yatırım 
yapan, bu yatırımın başına Lang 
Ping’i getiren Türk Telekom… 
Fenerbahçe Acıbadem’in ismini 
telaffuz edenler bulunsa da ses-
leri çok yüksek perdeden çıkmı-
yordu.

Sezonun ilk çeyreğinde takımın 
gidişi memnuniyet verici değildi. 
Antrenör değişikliğinden sonra 
Sarı-Lacivertli takımda işler daha 
iyi gitmeye başladı. Bu iyiye gi-
diş, sonunda onları finale kadar 

taşıdı. Rakip geçen yıl şampi-
yonluğu kaptırdıkları Eczacıbaşı 
Zentiva’ydı. Şampiyonluk Kupa-
sı ile birlikte alınacak, geçen yıl-
dan kalan bir de rövanş vardı. 

Final serisinde durum 2-1, önde 
olan Fenerbahçe idi. Böylece 
son maça gelindi. 

Karşılaşmaya iki takım da ser-
vise yüklenerek başladı. Fener-
bahçe Acıbadem, servise yükle-
nirken. Eczacıbaşı manşetlerde 
hata yaptı. Blok üstünlüğünü 
de ele geçiren Sarı-Lacivertliler 
Seda ile sayılar üretince seti 25-
17 kazandı.

Bayanlarda Şampiyon 
Fenerbahçe Acıbadem

Bu sezon bir Avrupa Kupası üçüncülüğü kazanan Sarı-Lacivertliler, final serisinde 
Eczacıbaşı Zentiva’yı 3-1’lik skorla geçerek Türkiye Şampiyonu oldular

22



İkinci sete asılan Eczacıbaşı 
Zentiva bu sette de manşetler-
de aksadı. İkinci teknik moladan 
sonra garanti oyun oynamaya 
çalışan Turuncu-Beyazlılar, setin 
sonunda Mirka’nın oyuna ağırlı-
ğını koymasıyla seti 25-23 aldı.

Üçüncü sete iyi başlayan Ecza-
cıbaşı 4-1 üstünlüğü yakaladı. 
Toparlanan Fenerbahçe Seda 
ve Anja ile sayılar bulmaya baş-
ladı. Naz orta oyuncuları kullan-
mayınca Fenerbahçe köşelerde 
bloklarını iyi yerleştirdi ve farkı 
açtı. Seti 25-14 alan Sarı-Laci-
vertliler durumu 2-1 yaptı.

Üçüncü seti farklı kaybetmenin 
moral bozukluğu Eczacıbaşı 
Zentiva’yı dördüncü sette de et-
kiledi. Şampiyonluğu bırakmak 
istemeyen Fenerbahçe Marina 
ile sayılar bularak seti 25-19 aldı 
ve maçı 3-1 kazanarak mutlu 
sona ulaştı.

Fenerbahçe Acıbadem final se-
risinde 3-1’lik üstünlüğü sağla-
yarak, geçen sene Eczacıbaşı 
Zentiva’ya kaybettiği şampiyon-
luğu bu sezon yakalamış oldu.

Şampiyona kupasını Federas-
yon Başkanı Erol Ünal Karabıyık, 
Eczacıbaşı Zentiva’nın pla ketini 
de Aroma Yönetim Kurulu Baş-
kanı Metin Duruk verdi. 

En Değerli Oyuncu:  
Seda Tokatlıoğlu (Fenerbahçe Acıbadem) 

En İyi Pasör:  
Oksana (Fenerbahçe Acıbadem) 

En İyi Smaçör:  
Mirka (Eczacıbaşı Zentiva) 

En İyi Libero:  
Gülden Kayalar (Eczacıbaşı Zentiva) 

En İyi Blokçu:  
Vesna (Eczacıbaşı Zentiva) 

En İyi Servisçi:  
Mirka (Eczacıbaşı Zentiva) 

En İyi Manşetçi:  
Esra Gümüş (Eczacıbaşı Zentiva) 

En Skorer Oyuncu:  
Mirka (Eczacıbaşı Zentiva)

“En İyiler”
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2008-2009 Aroma Bayanlar 
Voleybol sezonu Fenerbahçe 
Acıbadem Bayan Takımının za-

feriyle sonuçlandı. Voleybol Ligi’nin 
32. yılında, tarihinde ilk kez şampi-
yon olan Sarı-Lacivertli ekip, bütün 
tahminleri de alt üst ederek zirveye 
adını yazdırdı.

Sezon başında liderliğin en önemli 
adayları arasında Vakıfbank Güneş 
Sigorta, Eczacıbaşı Zentiva, Türk Te-
lekom takımları vardı. Bu adayların 
yanında Fenerbahçe Acıbadem’in 
de dördüncü sırayı alacağı tahminleri 
yapılıyordu.

Bu tahminler sezon sonunda, lig sı-
ralamasında belki gerçekleşti. Play-
Off serisinde tersine döndü. Yuka-
rıdakiler ikinci kademe maçlarına 
böyle girerken, aşağıdaki takımlar da 
kendi dertleriyle savaşmaktan yor-
gun düşmüştü.

Bunların içinde en başarılı sonucu 
lige yeni yükselen ve beşinci sıraya 
yerleşen Konya Ereğli Belediyesi ta-

Pasör Oksana ile libero Korotenko’nun gayretine, takımın hücumdaki “En 
Değerli” starı olan Seda Tokatlıoğlu’nun üstün performansı da eklenince, 
Fenerbahçe Acıbadem Ligin 32. sezonunda ilk şampiyonluğunu elde etti

İlk Kez Şampiyon

Ragıp Tekin 
Milliyet Gazetesi 
Voleybol Yazarı

Aroma Bayanlar 1. Ligi Değerlendirmesi
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kımı aldı. Kısıtlı bütçesiyle oluşturdu-
ğu ve Taylandlı sporcuları Wilavan, 
Malika, Thinkaow ile takviyeli kadro-
su başarının öncüsü oldu.

Buna karşılık; kadrosunda Natalia 
Hanikoğlu, Angela Ginnis, Heather 
Hughes, Rosengela Correia, Mirela 
Delic gibi yabancı sporcular bulun-
masına rağmen Beşiktaş’ın ancak 
altıncı olabilmesi bazı şeylerin yanlış 
yapıldığının göstergesi idi.

Karşıyaka’da ise başka bir kaos ya-
şandı. İdari kriz ve yönetim hataları, 
takımın başındaki İtalyan antrenör 
Emanuele Sbano’nun başarısızlığı ile 
birleşince pasör Pelin Çelik’in gayreti 
de sonucu değiştiremedi. İzmir tem-
silcisi, genç takımdan gelen puan 
ilavesiyle kendine yedinci sırada yer 
bulabildi.

Galatasaray, bu sezon yükseldiği Bi-
rinci Lig’de kadrosunu yeniledi. Melis 
ve Seray gibi başarılı gençlerin yanı-
na Oganna Nmani ve Natasa Krs-
manovic gibi yabancılar takviye edil-
di. Bu kadro ile yola çıkan antrenör 
Mehmet Bedestenlioğlu’nun zaman 
içinde Gökhan Edman ile değişimine 
ise herkes cevap aradı. Tüm cevap-
lara rağmen Sarı-Kırmızılı ekip seki-
zinci sırada kaldı.

Tehlikeli bölgenin üstünde yer alan 
İller Bankası, tek yabancı sporcusu 
ile gençleri motive eden antrenör 
Emin İmen’in gayreti Bursa Nilüfer 
Belediyesi’nin yeni geldiği ligde kalıcı 
olmasını sağladı.

Voleybol adına üzücü olan ise son iki 
sıradaki üniversite takımları Gazi ve 
Dicle’nin İkinci Lig’e dönüşü oldu.

İkinci Etap
Gelelim ilk sekiz takımın yer aldığı, 
Lig’in ikinci etabına; Play-Off serisi 
sürprizlerle başladı. Sekizinci sırada-
ki Galatasaray tahminlerin aksine, ligi 
birinci sırada tamamlayan Vakıfbank 
Güneş Sigorta’yı daha ilk turda dev-
re dışı bıraktı.

Devre dışı kalan, şampiyonluğun en 
büyük adaylarından olan Vakıfbank 
Güneş Sigorta’da geçen sezon sa-
kat olarak transfer edilen Finli Rikia 
Lehtonen’de yapılan hata, bu se-
zonun önemli ismi Tacikistan asıllı 
Alman Angelina Grün’de de yaşan-
dı. Grün yüksek transfer bedeliyle 
kontrat imzalarken, yanında İtalyan 

antrenör Giovanni Giudetti’yi de ge-
tirdi. Ama; bu ikiliden beklenen ba-
şarı elde edilemedi. Buna rağmen, 
Tenerife’de  aniden gelişen olaylar 
sonucu Neslihan’ın yuvaya dönüşü 
Sarı-Kırmızılı ekip için umut kapısı 
oldu. Fakat, umutlar yeşermeyince, 
vuslat yine başka bahara kaldı.

Galatasaray ise başarısını, Ereğ-
li Belediyesi’ni eleyen Fenerbahçe 
Acıbadem karşısında tekrarlayama-
dı, üsrana uğradı. Bu sonuçla Sarı-
Lacivertli ekip kendini bir anda final-
de buldu.

Transferde büyük yatırım yapan 
Beşiktaş’ın Eczacıbaşı Zentiva, 
Karşıyaka’nın da Türk Telekom’a 
yenilerek lige ilk turda veda edenler 
arasına girmesi nedeniyle, birilerinin 
“Biz nerede hata yaptık?” diye sor-
ması gerekir.

Finalin diğer adayı ise, Ankara tem-
silcisi Türk Telekom’u  devre dışı bı-
rakan Eczacıbaşı Zentiva oldu.

Türk Telekom takımı, Avrupa karma-
sı gibi bir kadro kurmasına rağmen 
olmadı. Bahar, Özlem, Taismary 
Aguero, Natalya Mammadova, Maja 
Poljak, Olga Kubassevich gibi star-
lardan oluşan Mavi-Beyazlı ekip bek-
lenen başarıyı, ikinci antrenörü Çin’li 
Lang Ping ile de yakalayamadı.

Finale gelince. Tahmin edilen olmadı; 
Fenerbahçe Acıbadem, Eczacıbaşı 
Zentiva karşısında zoru başardı ve 

şampiyonluğa adını yazdırdı.

Yılların şampiyonu Eczacıbaşı Zenti-
va sezona İtalyan antrenör Giuseppe 
Cuccarini ile girdi. Bu arada, ABD 
Milli Takımı yerine Turuncu-Beyaz-
lı ekibi tercih ettiğini söylediği iddia 
edilen Nancy Metcalf ligin ilk dev-
resine nedense bir türlü yetişemedi. 
Diğer yetişenlerin de yükünü Esra 
Gümüş ile Mirka Francia çekince, bir 
şeyler eksik kaldı.

Fenerbahçe Üzerine
Sezon başına dönersek. Fenerbah-
çe Acıbadem’in yola antrenör Üze-
yir Özdurak ile çıktığını görüyoruz. 
Bu çıkışta, İspanya’da yedek bek-
lerken transfer edilen Sırp Vesna 
Tomasevic’te vardı. Zürih’ten gelen 
Anja Spasojevic kadroda kalırken, 
Vesna geri gönderildi. Bu arada an-
trenör Özdurak da gidince, yerine 
Belçikalı Jan de Brandt geldi. Bu 
değişim Sarı-Lacivertli ekibe yaradı. 
Böylece elde edilen başarının yolu 
açıldı. Açılan bu yolda pasör Oksana 
ile libero Korotenko’nun gayretine, 
takımın hücum gücündeki “En De-
ğerli” starı olan Seda Tokatlıoğlu’nun 
üstün performansı da eklenince, Tür-
kiye Ligi’nin 32.Yılında Fenerbahçe 
Acıbadem tarihine voleybolda elde 
edilen ilk şampiyonluğunu yazdırdı.

İşte, tarihinde İLK KEZ ŞAMPİYON 
olan Fenerbahçe Acıbadem Bayan 
Voleybol Takımı ile Voleybol Ligi’nin 
Hikayesi...
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Belediye Çalıştı, Kazandı
Aroma Erkekler Birnci Ligi’nde ipi İstanbul Büyükşehir Belediye göğüsledi

A roma Erkekler Ligi’ni, final-
de Fenerbahçe’yi geçen İs-
tanbul Büyükşehir Belediye 

şampiyon olarak bitirerek, tarihin 
başaranlar sayfasına ismini yazdırdı.

Yüksek kalitede, çekişmeli geçen 
bir sezonu üçüncü sırada tamam-
layan Belediye, yarı finalde Başken 
ekibi Ziraat Bankası’nı eleyerek fi-
nalde Fenerbahçe’nin karşısına 
geçti. Final, iki İstanbul takımını 
karşı karşıya getirecekti.

İlk karşılaşmada gülen taraf Fener-
bahçe oldu. 

İkinci ve üçüncü karşılaşmayı kaza-
nan İstanbul Büyükşehir Belediye 
seriyi 2-1’e getirdi.

Böylece son maça gelindi. Dördün-
cü karşılaşmayı Fenerbahçe kaza-
nırsa beraberlik sağlanacak, Bele-
diye kazanırsa şampiyon olacaktı. 

Turuncu-Mavili Takım, 
kuruluşundan 19 yıl 
sonra şampiyon olma 
başarısı gösterdi

26



Karşılaşmaya Fenerbahçe iyi baş-
ladı. Teknik molaları 8-6 ve 16-13 
önde geçen Sarı-Lacivertli ekibin 
son bölümdeki hatalarını iyi değer-
lendiren Belediye 26-24’lük skorla 
durumu 1-0 yaptı. 

İkinci sette Fenerbahçe hücum-
cularını blokta Millar çok iyi dur-
durdu. Turuncu-Mavili ekip, büyük 
çekişmeye sahne olan bu seti de 
Volkan’ın smaç sayılarıyla 27-25 
üstün kapamayı başardı ve oyunu 
2-0’a getirdi. 

Üçüncü sette Belediye şampiyon-
luğun yaklaşması motivasyonu ile 
çok üstün bir oyun ortaya koydu. 
Rakibinin de maçtan kopmasını iyi 
değerlendiren Turuncu-Mavili ekip 
teknik molaları 8-4 ve 16-10 önde 
kapattı, seti de 25-15 kazanarak 39. 
Türkiye Ligi şampiyonluğuna adını 
yazdırdı.

Şampiyon takıma kupasını Federas-
yon Başkanı Erol Ünal Karabıyık ile 
Gençlik ve Spor Genel Müdür Vekili 
Yunus Akgül verdi.

Antrenörlüğünü Nedim Özbey’in 
yaptığı İstanbul Büyükşehir Beledi-
ye Voleybol Takımı önümüzdeki yıl 
“Şampiyonlar Ligi”nde ülkemizi tem-
sil edecek... 

Özbey’in Mutluluğu
Şampiyonların çalıştırıcısı Nedim 
Özbey, çok zorlu bir ligde mücade-
le ettiklerini ve çok güçlü takımları 
geçerek, şampiyonluğa ulaştıklarını 
belirtti. Özbey, “Çok güzel bir duygu. 
35 yıl önce İETT adıyla şampiyon ol-
muştuk. Ben o zaman oyuncuydum. 
Altı yabancı antrenörün olduğu play-
off serisinde bir Türk antrenörün 
çalıştırdığı takımın şampiyon olması 
daha mutluluk verici” diye konuştu.

Play-off finalinde geçen sezonun 
şampiyonu Fenerbahçe’ye karşı oy-
namalarının kendilerini daha da mo-
tive ettiğini anlatan Özbey, “Fener-
bahçe gibi güçlü bir takıma karşı bu 
şampiyonluğu almak bizim için ayrı-
ca sevindirici. Voleybol adına iyi işler 
yapmaya devam edeceğiz’’ dedi.

Nedim Özbey, gelecek sezon Şam-
piyonlar Ligi’nde mücadele ede-
ceklerini hatırlatarak, “Takım oyunu 
oynayan bir ekibiz. Tek kişiye bağlı 
bir sistem olmasını istemiyorum. Bu 
takımın üstüne birkaç takviye yapıp, 
Şampiyonlar Ligi’ne iyi bir şekilde 
hazırlanacağız. Hedefimiz dörtlü final 
oynamak. Çok zor ama biz İstanbul 
Büyükşehir Belediyespor olarak bu-
nun altından çıkacağız” ifadelerini 
kullandı.

En iyi Pasör: Ulaş Kıyak  
(İstanbul Büyükşehir Belediyesi) 

En iyi Smaçör: Trommel  
(İstanbul Büyükşehir Belediyesi)  

En İyi Libero: Barış Özdemir  
(İstanbul Büyükşehir Belediyesi)  

En iyi Blok Yapan Oyuncu:  
Vladimir Grbic (Fenerbahçe)  

En iyi Servis Atan Oyuncu:  
Tomislav Coskovich  
(Fenerbahçe) 

En iyi Servis Karşılayan Oyuncu:  
Touzinsky  
(İstanbul Büyükşehir Belediyesi)  

En Skorer Oyuncu:  
Brooke Billings (Fenerbahçe)  

En Değerli Oyuncu: Volkan Güç 
(İstanbul Büyükşehir Belediyesi)  

Paidar Demir Özel Ödülü:  
Volkan Güç  
(İstanbul Büyükşehir Belediyesi)

Aroma Erkekler 
Birinci Ligi’nin 

“En”leri
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Alev Anakök
Cumhuriyet Gazetesi Spor Yazarı

11 Ekim 2008 Cumartesi günü başla-
yan Aroma 1. Erkekler Voleybol Ligi, 
23 Nisan 2009’da Haldun Alağaş 
Spor Salonu’nda İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi ile Fenerbahçe arasında 
oynanan Play-Off final 4. maçı ile nok-
talandı.

12 takımın mücadele ettiği uzun ve 
yorucu bu zorlu maratondan galip çık-
mayı başaran, rakibini 3-1’lik bir seri 
sonunda geçen İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi oldu. Kuruluşundan 19 yıl 
sonra şampiyonluk tacını takan Turun-
cu-Lacivertliler, 1970-1971 sezonun-
da başlayan Türkiye Ligi’nde ilk kez 
zirvede yer almanın sevincini yaşadılar.

Tarihi bir sonuca imza atan İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi’nin mutluluk 
serüvenini yazının sonuna bırakarak, 
Play-Off finali öncesine bir göz atalım.

Bu sezonun geçtiğimiz yıllara oranla 
biraz daha ilginç geçtiğini söylemek 
gerekiyor. Gerçi her dönemde oldu-
ğu gibi, 2008-2009 sezonunda da 
kulüpler, bütçelerinin el verdiği ölçüde 
kadrolar oluşturdukları için güç den-
geleri de değişiklik gösteriyordu. Böy-
le olunca da 12 takım yapılarına göre 
üç bölüme ayrıldılar. Ligin alt sıralarına 
aday ekipler: MEF Okulları, Polis Aka-
demisi ve Koleji (Bu iki takım lige veda 
etti), Kastamonu Bozkurt Belediyesi, 
Sosyal Güvenlik Kurumu. Orta sıralar 
için mücadele edenler: Galatasaray, 

Maliye Milli Piyango, Tokat Belediyesi 
Plevne Spor. İyi ve kaliteli yabancıları, 
Türk oyuncularla birleştirip güçlü kad-
rolar oluşturarak zirve hesabı yapanlar: 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi, Arkas, 
Ziraat Bankası, Halkbank, Fenerbah-
çe.

İşte ligin şablonu böyleydi. Nitekim so-
nuna kadar da bu görüntü korundu. 
Alt ve orta sıralar için mücadele eden 
takımlar, zaman zaman üsttekilere kor-
kulu anlar yaşattı. Bu arada, kulüplerin 
eskiye oranla yaptıkları daha doğru ve 
iyi yabancı oyuncu seçimlerinin lige 
damgasını vurduğunu da eklemeliyiz. 
Gerçekten üst düzeyde isim yapmış 
bu sporcuların ligimizde forma giyme-
si, kaliteyi çok üst düzeye çıkarmasa 
da mücadele açısından iyi bir sezon 
geçirmemizi sağladı. Böylece, bazı 
beklenmedik sonuçlara karşın güzel, 
keyif veren bir voleybol izleme şansını 
da fazlasıyla yakaladık. Ayrıca kaliteli 
ve tekniği yüksek oyuncuların estetik 
açıdan göze hoş gelen hareketlerinin 
çok olması bu spora gönül vermiş her-
kesi fazlasıyla mutlu etti.

Sıralama Şaşırtmadı
Sonuçta, iki devreli Aroma 1. Erkekler 
Voleybol Ligi’nde sıralamada büyük 
sapmalar olmadan beklenildiği gibi 
oluştu. Özellikle son haftalarda alt sı-
ralardaki takımların lige tutunmak için 
ortaya koydukları mücadelenin heye-
canı da bir başka oldu. Dört ekipten 
hangisinin düşeceği yönünde adeta 
papatya falları açıldı ama sonunda 
MEF Okulları ve Polis Akademisi lige 
veda ederken, Bozkurt Belediyesi ile 
SGK derin bir nefes aldılar.

Üst sıralarda oluşan sıralama ise kim-
seyi şaşırtmadı. Gerçi sezon öncesi 
tahminler, Fenerbahçe’nin ligi daha 
üstte bitireceği, onun yerinde Ziraat 
Bankası’nın olacağı yönündeydi. An-
cak Sarı-Lacivertlilerin inişli-çıkışlı gra-
fiğine karşın, Ziraat Bankası’nın daha 
istikrarlı ve dirençli, hatta kapasitesinin 
üstünde bir mücadele ortaya koydu-
ğunu da vurgulamak gerekiyor. Hele 
son transfer hamlesinde tecrübeli ve 

tekniği yüksek Fransız Granvorka’nın 
alınması, belki de bu dengenin bozul-
masındaki en büyük etkendi.

Bu arada, Arkas’ın ligdeki performan-
sına da ayrı bir paragraf açmak gerekir. 
Son haftalar dışında fırtına gibi estiler. 
22 maçta 19 galibiyet aldılar. İlk 16 haf-
ta tüm rakiplerini dize getirerek büyük 
bir başarıya imza attılar. Yenilgiyle ilk 
tanışmaları 15 Şubat’ta Ankara’da Zi-
raat Bankası karşısında oldu. Onun da 
bir anlamda özrü vardı. Hem başkent 
ekibi istim üzerindeydi, hem de Arkas 
3 gün sonra İzmir’de; Avrupa Challen-
ge Kupası’nda 4’lü Finale giden yolda-
ki son engel Tourcoing ile Fransa’da 
0-3 yenildiği maçın rövanşını oynaya-
caktı. Sonrasını hepimiz biliyoruz. Ar-
kas altın setle turu geçip finale kaldı. 
İzmir takımı diğer iki yenilgisini önce 28 
Şubat’ta İstanbul’da Fenerbahçe’den 
aldı. Ardından da Play-Off mücadelesi 
öncesi ligdeki son karşılaşmasında To-
kat Belediyesi Plevne Spor’a kaybetti. 
Ama tüm bunlar Arkas’ın ligi ilk sırada 
bitirmesine engel teşkil etmedi.

İstatistikler
Play-Off’lara geçmeden önce ligle ilgili 
birkaç kısa istatistik vereyim. 65 kar-
şılaşma 3-0, 33 maç 3-1 ve 34 mü-
cadelede 3-2 bitti. En çok 3-2 maç 
kazanan takımlar Arkas (5), İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi (5), Galatasaray 
(5), Ziraat Bankası (4), Fenerbahçe (4). 
3-2 galibiyet alamayan ligin tek ekibi 
MEF Okulları olurken (5 kez de kay-

Voleybol Dolu 
Güzel Bir Sezon
Gerçekten heyecanıyla, 
kalitesiyle, takımların 
ortaya koyduğu 
mücadelenin getirdiği 
yüksek tempoyla bu 
sezona damgasını 
vuran karşılaşmalar 
ortaya çıktı

Aroma Erkekler 1. Ligi Değerlendirmesi
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bettiler), Maliye ve SGK da birer defa 
kazanabildiler.

İki devreli Aroma 1. Erkekler Voleybol 
Ligi’nin “Enleri” ne gelince;

En çok galibiyeti Arkas aldı (19), Bu ta-
kımı Ziraat ve Halkbank izliyor (17). En 
çok yenilen ekip lige veda eden MEF 
Okulları (19). En çok set alanlar; Arkas 
ve Ziraat Bankası (57). En az set kay-
bedenler; Ziraat Bankası, Fenerbahçe 
(24), En çok set verenler; MEF Okulları, 
Polis Akademisi (59). En az maç (3) ve 
set (23) kazanan takım MEF Okulları 
oldu.

Son bir istatistik daha;  Ligin sonlarının 
yaklaştığı 1 Şubatta oynanan 6 kar-
şılaşma da 3-2 bitti. Bunların sadece 
birini (İstanbul Büyükşehir Belediyesi-
Halkbank: 3-2) ev sahibi kazandı. Di-
ğer 5 maçta ise yüzü gülen taraf misa-
fir ekipler oldu (Polis Akademisi-Arkas: 
2-3, Ziraat Bankası-Fenerbahçe: 2-3, 
Maliye Milli Piyango-Galatasaray: 2-3, 
MEF Okulları-SGK: 2-3, Kastamonu 
Bozkurt Belediyesi-Tokat Belediyesi 
Plevne Spor: 2-3).

Play-Off Mücadelesi
Sonuçta, iki devreli lig bitti ve hemen 
arkasından başlayan Play-Off’larla bir-
likte mücadele dolu maçlara kalite de 
eklendi.

İki karşılaşmayı kazananın yoluna de-
vam edeceği 1. Etapta; Arkas, Tokat 
Belediye Plevne Spor’u (1-8), Fener-

bahçe de Halkbank’ı (4-5) iki maçı da 
kazanarak 2-0 lık seriyle geçtiler.

Ligin bir diğer flaş ekibi Ziraat Ban-
kası, Milli Piyango Maliye’den (2-7), 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi de 
Galatasaray’dan (3-6) ancak 2-1’lik 
serilerle sıyrılabildiler. Tur için şansları 
eşit olan Halkbank-Fenerbahçe müca-
delesi dışında, favori gösterilenler yine 
de istediklerini elde etmiş oldular. 

Üç galibiyete ulaşanın yoluna devam 
edeceği yarı finale gelince; gerçekten 
heyecanıyla, kalitesiyle, takımların or-
taya koyduğu mücadelenin getirdiği 
yüksek tempoyla bu sezona damga-
sını vuran karşılaşmalar ortaya çıktı. 
Hele Ziraat Bankası ile İstanbul Büyük-
şehir arasında oynanan üç maç nefes-
leri kesti. Ankara’daki ilk karşılaşma 
2-3 Belediye’nin galibiyetle biterken, 
seyirci voleybola adeta doydu. Üç gün 
sonra bu kez İstanbul’da ayni güzel-
likte ve kalitede bir mücadele daha 
yaşandı. Bir Şampiyonlar Ligi finali iz-
leniyormuşçasına kaliteli, her yönüyle 
voleybol dolu, tadı damaklarda kalan 
bu harika maçı 3-1 kazanan ev sahibi 
oldu. üçüncü müsabakada da değişen 
bir şey yoktu. Gerçi 3-0 bitti ama yaşa-
nan doyumsuz voleybol keyfi, bir çok 
kişiye ”Keşke bu gösteri beş maçlık 
seriyle noktalansaydı” dedirtti.

Öte yandan, İstanbul Büyükşehir-Zira-
at Bankası mücadelesi kadar üst dü-
zeye ulaşamasa da, Arkas-Fenerbah-
çe arasındaki beş maçlık seri de çok 
güzel geçti. 

İzmir’deki ilk karşılaşma 3-2, İs tanbul-
’daki mücadele 3-1 Sarı-Lacivertlilerin 
galibiyetleriyle bitince voleybol severler 
arasında “Ne oluyor?” sorusu sorul-
maya başlandı. Çünkü, Türkiye Kupa-
sı sahibi, Avrupa Challenge Kupası’nı 
İzmir’e taşıma başarısını göstermiş 
sezonun flaş ekibi, lig birincisi Arkas, 
ezeli rakibi Galatasaray önünde 2 puan 
farkla ligi beşinci sırada tamamlayabil-

miş Fenerbahçe önünde (Her ne kadar 
Halkbank’ı 2-0’lık bir seriyle devre dışı 
bırakmış olsa da) favori gösteriliyordu.

Ancak bir gün sonraki karşılaşmada 
Arkas, son bir atakla zorlu mücade-
leyi 3-1 kazanıp, umudunu İzmir’e ta-
şımayı başardı. Ardından da serinin 4. 
maçında zor da olsa 3-2’lik galibiyetle 
finale çıkma şansını eline geçirdi. Artık 
bir çok kişi alışık olduğu salonda, ken-
di seyircisi önünde oynayacak Arkas’ın 
mücadeleden galip çıkacağına inanı-
yordu. Ama yarı finalin 5. maçında sa-
hada öyle bir Fenerbahçe vardı ki, tüm 
tahminleri alt üst etti ve İzmir’in alışık 
olduğumuz o güzel “Meltem” rüzgarı-
nı adeta fırtınaya dönüştürüp sahadan 
3-0 gibi net bir galibiyetle finale çıkma-
yı başardı.

Ve Final Başlıyor
Artık tüm gözler, İstanbul Büyükşe-
hir Belediyesi-Fenerbahçe arasındaki 
finale odaklanmıştı. 2 devreli Aroma 
Ligi’ni 5. sırada tamamlamasına kar-
şın, Play-Off’da esmiş gürlemiş ve 
önce Halkbank’ı, sonra da Arkas’ı 
şampiyonluk yarışının dışına itmiş Fe-
nerbahçe mi, yoksa Galatasaray ile 
Ziraat Bankası’ndan sıyrılmayı başar-
mış İstanbul Büyük Şehir Belediyesi mi 
mutlu sona ulaşacaktı? Şimdi voleybol 
gündemindeki en önemli soru buydu. 

Haldun Alagaş’da oynanan ilk maç-
ta, Sarı-Lacivertliler, Arkas’ı geçtikleri 
serinin, beşinci karşılaşmanın güzel 
ve tempolu oyunlarını tekrarlayarak, 
üstelik de set vermeden 3-0 kazan-
dılar. TVF 50. Yıl Salonu’ndaki ikinci 
mücadelede, bu kez sahnede olan 
3-0’lık sonuçla İstanbul Büyükşehir 
Bele di yesiydi. Turuncu-Lacivertliler 
1-1’lik eşitliğin bozulacağı 3. maçtan 
da 3-0’lık galibiyet çıkarmayı başardı. 
Artık düğüm Haldun Alagaş’da çözü-
lecekti. Ama 2-1 öne geçmenin mo-
rali, son maçları sahasında oynayacak 
olmanın avantajı Belediye’nin şansını 
yükseltmişti. Nitekim serinin 4. maçı-
nı 3-0 kazanan İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi, tarihinde ilk kez yakaladığı 
şampiyonluğun sevincini seyircisiyle 
birlikte doya doya kutladı. 

Bizlere ise, şampiyonu, zirveye aday 
takımların yabancı antrenörlerini ge-
ride bırakıp takımını kürsünün en üst 
basamağına çıkaran Nedim Özbey’i, 
finalin “Enleri” içinde yer alan başarılı 
sporcuları ve gerek ligde, gerekse Play-
Off’larda voleybol dolu maçlar izleten 
takımlarımızı, onların teknik adamlarını 
ve yöneticilerini alkışlamak kaldı.

12 takımın mücadele 
ettiği uzun ve yorucu  
bu zorlu maratondan 

galip çıkmayı başaran, 
rakibini 3-1’lik bir seri 

sonunda geçen  
İstanbul Büyükşehir 

Belediyesi oldu
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Başlıkta da belirttiğim gibi, konumuz 
milli voleybolcular. 

Kim bunlar, kaç kişiler? 

Milli voleybolcu tanımı içine girenler ge-
nellikle yıldız yaşından başlayıp (beceri-
sine göre 14 yaştan başlar) Genç ve A 
Milli takıma kadar yükselen voleybolcu-
lardır (maksimum 38 yaş civarı).

Bu örnekten yola çıkarsak başarılı bir 
voleybolcu yaklaşık 20-25 yıl arasında 
Milli takımlarda oynayabilir. Bu dönem 
içinde yüzlerce kez Milli formayı giye-
bilir ve ister istemez bir eğitim, disiplin 
içine girer. 

Geçmişi, bugünü ve geleceği göz 
önüne aldığımızda, voleybolcularımızın 
sayısında ciddi bir artış olduğu görül-
mekte. Sayının her sene daha da ar-
tacağı ön görülmektedir. Böyle olunca 
her kategoride takım seçmek hem ko-
laylaşmakta, hem de zorlaşmaktadır. 
Kolaylaşmaktadır çünkü; çok sayıda 
oyuncu arasından en formda, en seç-
kin olanları bir araya getirip bir takım 
oluşturursunuz. Zordur çünkü; sayısı 
artmış olan kaliteli oyuncular arasından 
hangilerini seçeceğinize karar vermek 
sizi zorlar. İşte önemli olan bu zorluğa 
ulaşmaktır. Yani, “Hangi voleybolcu-
muzu, hangi turnuvaya götürelim, kim 
dışarıda kalacak” diye düşünmek vo-
leybolumuz için en güzel hedeftir.

Şu sıralar böyle bir çalışmanın temelleri 
atılmakta. Yıldızlardan başlayan, bayan 
ve erkek takımlarında geniş bir kad-
ro oluşturulmakta (24 kişilik takımlar). 

Hele A Milli takım seviyesine çıktıkça 
bu sayı daha da artmakta. Bu yaz üç 
tane A Erkek Milli Takımı hazırlanıyor. 
Bir takım Üniversite Oyunlarına, bir ta-
kım Avrupa Ligi ve Akdeniz Oyunlarına, 
bir takım da ülkemizde yapılacak Avru-
pa Şampiyonası’na katılacak. Bayan-
ların kadrosu da benzeri bir şekilde ha-
zırlanmakta. Genç ve yıldız takımlarda 
da kamp yapan sporcu sayısı genelde 
24-26 civarında değişiyor. Durum bu 
vaziyetteyken, geçmişe baktığımızda, 
enteresan anılar canlanıyor.

“Masraf olmasın, turnuvaya on kişi gö-
türelim, nasıl olsa yedeklerin hepsi oy-
namıyor!” diye değerlendirilen Milli ta-
kımlara şahit olmuş bir sporcu olarak, 
gidişatımızı oldukça umutlu bir gelecek 
vaat ediyor diye değerlendiriyorum. 

Genç ve Yıldız Milli Takımlarımız emin 
ellerde çalışmaktalar. A Milli Takım an-
trenörleri ve yönetim bazındaki Milli 
Takım sorumluları da alt yapıların her 
türlü sorunuyla ilgilenmekteler. Yani 
Milli Takımlarda alt yapılar, kulüplerde 
olduğundan daha ehil ellere teslim 
edilmiş durumda. Kulüplerimizin bir 
kaçı dışında alt yapılara genelde genç, 
yetişmekte olan antrenörler bakmakta 
ve alt yapılardan gelen voleybolcuların 
bir kısmında teknik eksiklikler, temel 
hareketlerde yetersizlikler görülmek-
tedir. Bu gibi durumlar geniş katılımlı 
sporcu kamplarıyla ele alınmakta ve 
Milli Takım çalışmalarının önemli bir bö-
lümü zaman zaman sporcuların teknik 
olarak da geliştirmesine ayrılmaktadır. 

Yani Milli takımlarımıza oyuncular ha-
zır gelip form tutup takım oyununa 
alışabilmek yerine; eksik olan teknik 
çalışmalarını yaparak yanlışlarını da 
düzeltmek için eğitime tabi tutulmak-
tadırlar. Bu eksikliklerin giderilebilmesi 
için Ankara’da temeli atılan Voleybol 
Lisesi’nin faaliyete geçmesini bekle-
mekteyiz. Bu okulda eğitim görecek 
talebelerden oluşacak alt yapı takım-
larında hem eğitim düzeyi, hem de 
voleybolun temel teknikleri üst düzey-
de olacaktır kanısındayım. Elbette, bu 
okulda eğitim verecek hoca ve antre-
nörler Türk Voleybolunun geleceği açı-
sından çok önemli bir görev üstlene-
ceklerdir, ama daha da önemlisi, diğer 
spor branşlarına da öncülük ederek 
belki de her spor dalında birer okul 
açılmasını sağlayacaklardır.

İşte Milli voleybolcular deyince geçmiş-
ten geleceğe böyle bir film geçti gözle-
rimin önünden. Milli Takımda kaptanlık 
yaptığım yıllarda Bir Balkan Şampiyo-
nasına giderken zamanın Federasyon 
Başkanına, “Takıma  masör alabilecek 
miyiz?” diye sormuştum. Aldığım ce-
vap; “Yeni yeni adetler çıkartmayın ba-
şıma, ben Genel Müdürlüğe bunu nasıl 
izah ederim!” olmuştu. Bugün her Milli 
Takımın kendisiyle ilgilenecek bir ma-
sörü ve fizyoterapisti varsa başarı da 
ardından gelecektir. Önemli olan artık 
voleybolcuları daha  iyi çalıştırmak ve 
onların da önemli olduklarını yine ken-
dilerine kabul ettirmektir. Tekrar ediyo-
rum, başarı çok yakındadır.

Milli Voleybolcular ve  
Tatlı Sorunlar

Dünya Baltacıoğlu 

MAKALE

Sayısı artmış olan kaliteli oyuncular arasından hangilerini seçeceğinize karar 
vermek sizi zorlar. İşte önemli olan bu zorluğa ulaşmaktır
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Hollanda’nın Rotterdam kentinde 4 
Nisan 2009 günü Çek Cumhuriyeti 
galibiyetiyle başlayan Yıldız Kız-
lar Avrupa Şampiyonası, 9 Nisan 
2009’da bize Avrupa beşinciliğini 
getiren Almanya zaferiyle sonuç-
landı. Yıldız Kızlarımız bir kez daha 
Dünya Şampiyonası’na katılma 
hakkını elde etti.

Ay-Yıldızlı ekibimiz, sakatlığından 
bir an önce kurtulmasını dilediğimiz 
Gülşah’ın da katılımı ile 3-12 Tem-
muz 2009 tarihlerinde Tayland’da 
organize edilecek Dünya Şam-
piyonasına katılacak. Kızlarımızı 
Ahoy’da izledim. Tayland’da yeni 
bir başarıya daha imza atacaklarına 
inanıyorum.

Yıldız Kız Milli Takımımız ilk olarak, 
Alanya’da 7-11 Ocak 2009 tarihle-
ri arasında eleme maçları oynadı. 
E Grubu’nda Slovakya, Azerbay-
can, Fransa, Portekiz ve İsrail 
Milli Takımları ile mücadele eden 
Yıldızlarımız grubu birinci olarak 
bitirdi. Böylece; 4-9 Nisan 2009 
tarihinde Rotterdam’daki Avrupa 
Şampiyonası’na katılmayı hakkını 
elde etti.

Avrupa Şampiyonası için çekilen 
kurada, iki kez Avrupa Birinciliği 
olan İtalya ve Çek Cumhuriyeti ta-
kımlarıyla D Grubu’nda buluştu. 
Bu buluşmada kadromuz Cansu 
(pasör), Sibel, Dicle, Ceren, Damla, 
Selin, Gizem (Libero), Buse, Cemre, 
Gamze, Hande ve Özge’den oluşu-
yordu. 

Süper Başlangıç
Türkiye-Çek Cumhuriyeti: 3-2
4 Nisan 2009 günü Yıldız Kız Voley-
bol Milli Takımımız Hollanda’nın Rot-

terdam kentinde Ahoy Spor Sitesin-
deki ilk maçında Çek Cumhuriyeti ile 
çok çekişmeli bir karşılaşma yaptı. 
22-25/27-25/27-25/22-25/15-13’lük 
set skorlarıyla 141 dakika süren 
maçı 3-2 kazanıp iyi bir başlangıç 
yaptı. Bu zaferde, Ceren (36), Sibel 
(21), Dicle (12), Damla (7) ve Selin (6) 
sayı ürettiler.

Sonunu Getiremedik
Türkiye-İtalya: 2-3
5 Nisan’daki ikinci maçında Yıldız 
Kızlarımız iki kez Avrupa Şampiyo-
nu olan İtalya ile karşılaştı. Rakibi 
karşısında başarılı bir oyun sergile-
mesine ve 2-1 önde olmasına rağ-
men, yapılan basit hatalar sonunda 
124 dakika süren maçtan 3-2 yenik 
ayrıldı. Maçın setleri ise (22-25/27-
25/25-23/15-25/10-15) sonuçlandı. 
Bu maçta, Ceren (16), Damla (13), 
Dicle (13), Selin (10), Sibel (6) sayı 
kazandırdı.

Sırplara Takıldık
Türkiye-Sırbistan: 0-3
Grubu’nda ikinci olan Yıldız Kız 
Milli Takımımız, 7 Nisan’daki çey-
rek final maçında A Grubu birincisi 
Sırbistan’la karşılaştı. Kızlarımız bu 
maçta istenen oyunu sergileyeme-
di. Üçüncü setteki gayretimiz de 
skoru değiştirmeye yetmedi. 74 da-
kika süren maçın setleri (15-25/19-
25/23-25) sonuçlandı. 3-0 kaybetti-
ğimiz maçta, takımımızın sayılarını 
Ceren (8), Dicle (8), Damla (6),Sibel 
(6), Selin (6) kaydetti.

Macar Zaferi
Türkiye-Macaristan: 3-0
8 Nisan’da klasman maçına çıkan 
2009 Yıldızlarımız, B Grubu Birincisi 
Macaristan’ı devirdi.

Maça çok iyi başlayan ve çok etkili 
servis atarak rakibin oyun düzenini 
bozan kızlarımız, sergiledikleri üstün 
oyun sonunda 25-16/25-19/25-21’lik 
set skorlarıyla, 73 dakika süren maçı 
3-0 kazandı. Bu karşılaşmada, Sibel 
(16), Ceren (13), Dicle(9), Damla (6), 
Selin (5) sayı üreterek başarıya ortak 
oldular. Bu sonuçla Yıldız Kızları-
mız, 3-12 Temmuz 2009 tarihlerinde 
Tayland’da yapılacak Dünya Şam-
piyonasına katılma vizesini aldı.

Panzeri Devirdik
Türkiye-Almanya: 3-2
9 Nisan 2009 perşembe günü Yıldız 
Kızlarımız beşinci maçında son Av-
rupa Birincisi Almanya ile karşılaştı. 
115 dakika süren maçtan 3-2 zafer-
le ayrılan Ay-Yıldızlı ekibimiz Avru-
pa Beşincisi olurken, maçın setleri 
26-24/16-25/22-25/25-19/15-6’lık 
skorla so nuçlandı. Almanya karşı-
sında, pasör Cansu takımını başa-
rıyla yönlendirdi. Attığı etkili servis-
ler sonrası takımımız, bir zoru daha 
başarıp maçı 3-2 kazandı. Sayıları-
mızı ise, Ceren (21), Dicle (15), Sibel 
(11), Özge (10), Cansu (7), Damla 
(6), Hande (5) kazandırdı.

Başarılar Sürüyor
Avrupa Şampiyonası’na daha önce 
iki kez katılabilen Yıldız Kız Mil-
li Takımımız, 2005’te Tallin’de 10.; 
2007’de de Bruno’da 6. olmuştu. 
Şimdi; Rotterdam’da beşinci olarak 
en iyi derecesini elde etti. Böylece, 
Türk Voleybol tarihine bir başarı hal-
kası daha eklendi.

Avrupa Şampiyonası’nın gurur kay-
nağı ise turnuvaya katılan 12 ülke-
den 144 sporcu içinde, en gencinin 
bizden biri, hem de tüm maçlarında 
başarılı bir performans sergileyen 
14 yaşındaki Damla Çakıroğlu’nun 
olmasıydı.

Şampiyonada oynadığımız 5 karşı-
laşma sonunda, En skorer sporcu-
muz 94 sayı ile Ceren Kestirengöz, 
En iyi blokör ise 24 blokla Dicle Ba-
bat oldu.

Sonuç olarak; Genç ve Yıldız Kızlar 
Kategorisi’nde Avrupa ve dünyada 
elde edilen sonuçlar ve kazanılan 
zaferler, Türk Bayan Voleybolu’nun 
geleceğinin garanti altında olduğu-
nun bir göstergesidir.

Ragıp Tekin 
Milliyet Gazetesi Voleybol YazarıFilenin Yıldızları
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Erkal Taş
TVF Plaj Voleybolu Koordinatörü

Ülkemizde plaj voleybolu  doksanlı yıl-
ların başında Alanya sahillerinde baş-
ladı. Daha sonra Karadeniz’in en uç 
noktası olan Hopa’ya kadar uzandı. 

Zaman içinde sayısız ulusal turnuva ve 
birçok uluslararası organizasyon dü-
zenlenmesine rağmen, gerekli kurum-
sal altyapının hazırlanmaması nedeniy-
le ülkemizi bu alanda temsil edebile-
cek nitelikte oyuncular yetiştirilemedi.

8 bin 500 kilometre uzunluğunda bir 
sahil şeridine sahip ülkemizde, istedi-
ğimiz özelliklere sahip plaj voleybolcu-
larının  ve istediğimiz nitelikte organi-
zasyonların bulunmaması tabii ki kabul 
edilebilir bir durum değil.

Olimpiyat oyunları, ülkemiz spor tari-
hinde takım oyunlarında katılmayı ba-
şaramadığımız en büyük spor organi-
zasyonu. 

Rüyamız tam da bu noktada başlıyor.

Plaj voleybolu, olimpiyatlara katılabile-
ceğimiz en önemli şansımız. Şansımız 
çünkü çok yetenekli oyuncularımız, an-
trenörlerimiz, geleceği gören ve bu rü-
yayı gerçekleştirmek için gerekli ne  var-
sa yapmaya hazır yöneticilerimiz var.

Tanner’la 13 gün
Yaklaşık iki yıl kadar önce, plaj voley-
bolunun sorunlarını ve geleceğini ko-
nuşmak için Türkiye’de ilk kez yaptı-
ğımız şurada gereken çözümleri ta-
nımlamıştık. Doğal olarak geleceği 
düşünmüş ve istediğimiz nitelikte plaj 
voleybolcularını tabandan tavana ye-
tiştirmeyi istemiştik.

Bu sebeple, yine Türkiye’de ilk kez ol-
mak üzere 19 yaş altı gençler Türkiye 
Şampiyonalarını organize etmiştik. Ay-
rıca, plaj voleybolunda istediğimiz ba-
şarıyı yakalamak için aynı zamanda ta-
vandan tabana bir hareketin de başla-
ması gerektiğine düşünerek, salonlarda 
yeterli şansı  bulamayan elit oyuncuları 
plajlara yönlendirme kararı aldık.

Bizlere, Olimpiyat rüyamızı gerçekleş-
tirmekte yardımcı olacak, hedefimize 
ulaşmakta bizimle aynı duyguları pay-
laşacak ve en önemlisi bu duyguları 
ve başarıyı daha önce yaşamış bir yol 
göstericiye ihtiyacımız olduğu açıktı.

Bu konuda en doğru isim Amerika Bir-
leşik Devletleri adına 1988 Seul Olim-

piyatlarında Oyuncu, 2008 Pekin Olim-
piyatlarında  Antrenör olarak şampiyon 
olmuş ve  şu an dünyanın bir numarası 
olan Troy Richard Tanner’dı.

Aylar süren temasların ardından, Olim-
piyatlara giden ilk takım sporu olma 
yolunda ilk adımı attık ve 17-30 mayıs 
2009 tarihleri arasında, Troy Richard 
Tanner’ı Alanya’ya getirerek programı-
mızı başlattık.

Bu ilk etabımızda 34 antrenörümüz, 
33 erkek ve 24 bayan sporcumuz Sa-
yın Tanner’la çalışma imkanı buldu. İlk 
iki günün sonunda antrenörümüzün 
yaptığı  eleme ile sporcu sayısı 9 Ba-
yan ve 9 Erkeğe indirildi.

Katılımcılar, ancak televizyonlardan iz-
leme ve internetten takip etme imkanı 
bulabildikleri bir isimle kamp süresince 
beraber çalışma ve plaj voleybolu ile il-
gili her türlü bilgiyi en başarılı ağızdan 
duyma şansını buldular. 

Sabah seansı bayan sporculara, öğ-
leden sonraki seansta erkek sporcu-
lara ayrıldı. Yapılan antrenmanlara, 
tüm antrenör arkadaşlar interaktif bir 
şekilde katıldı. İlk birkaç gün temel 
teknik ve duruş çalışmaları, sonraki 
günlerde ise verilen teknik bilgilerin 
üstüne inşa edilen ustalık becerilerini 
geliştirme programları uygulandı. 

Yeteneklerine gerçekten inandığımız 
sporcularımızın, ilk adımda gerçekleş-
tirdiğimiz bu kısa çalışma periyodunda 
gösterdikleri hızlı gelişme Troy Tanner’ı 
da şaşırttı. 

Ülkemiz Plaj Voleybolu milli takımı-
nı oluşturan sporcular bundan sonra 
seçtiğimiz antrenör arkadaşlarımızla 

birlikte dünya sporcusu olacaklar. Yı-
lın belli dönemlerinde Amerika’da Tan-
ner ile birlikte kamplar yapacak; gerek 
CEV gerekse FIVB turnuvalarına katıla-
rak ülkemizi dünyanın her yerinde tem-
sil edecekler.

Bu ilk adımla büyük bir sıçrama yapan 
Federasyonumuz Troy Tanner ile yap-
tığı uzun soluklu anlaşmanın ardından 
ülkemizde Plaj Voleyboluna olan ilginin 
artması ve yayılması ile ilgili yine daha 
önce yapılmamış bir şeyi yapıyor.

Plaj Voleybolu Ligleri kuruluyor
Oluşturacağımız bu ligde takımlara 
belirli sayıda katılım sağlanacak, mü-
cadele gücünü yüksek tutulacak ve en 
az 24 hafta sürmesi sağlanacak. Ha-
len inşa halinde olan merkezlerde; ilk 
etapta Ankara ve İstanbul’da kapalı 
plaj voleybolu kortları inşa edilerek ligin 
kışın da sürmesi sağlanacak. Naklen 
yayınlarla birlikte ilerleyen zamanlarda 
iddaa’nın da girmesiyle mücadele kali-
tesi en üst düzeye çıkacak.

Bu gelişmelerin doğal olarak Milli Ta-
kımımıza çok olumlu etkileri olacak. 
Yüksek rekabet nedeni ile sporcuları-
mız ve antrenörlerimiz sürekli kendile-
rini geliştirmek zorunda hissedecekler. 
Seyir zevki ve kalite nedeniyle de med-
yanın ilgisi artacak ve plaj  voleybolu 
ülkemizde kendine yakışan yeri sağ-
lamlaştıracak.

Unutmamamız gereken en önemli şey, 
dünyada üst düzey başarıyı yakalayan 
antrenör ve sporcuların kendi ülke fe-
derasyonlarından hiç destek almadık-
ları yada çok cüzi destekler aldıklarıdır. 
Bu nedenle atılan bu adımın önemi ve 
büyüklüğü çok iyi anlaşılmalıdır.

Plajda Olimpik Yolculuk Başladı
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Türkiye Voleybol Federasyonu Başka-
nı Erol Ünal Karabıyık, “Plaj Voleybolu 
Ligi” müjdesini İstanbul’da verdi.

Başkan Karabıyık düzenlediği basın 
toplantısında, bir süredir üzerinde ça-
lıştıkları plaj voleybolu ligi konusunda 
belli bir noktaya geldiklerini belirterek, 
“Önümüzdeki sezon başlamak üzere 
plaj voleybol ligi oluşturacağız” dedi.   

Başkan Karabıyık, daha önce genç ta-
kımlar düzeyinde yaptıkları çalışmalar-
dan istedikleri sonuçları alamadıklarını 
ifade ederek, “Türkiye bir deniz ülke-
si. Ancak böylesine sahillerle, plajlar-
la çevrili ülke plaj voleybolunda henüz 
kundaktaki bebek gibi. Emekleme dö-
neminde bile değil” diye konuştu. Plaj 
voleybolunun gelişiminin çok hızlı ol-
duğunu anlatan Erol Ünal   Karabıyık, 
şunları söyledi:  

“Olimpiyat oyunlarına en kısa sürede 
kabul edilen branş oldu. Ayrıca izle-
nirlik açısından Formula 1’den sonra 
en çok izleyici çeken spor olma özel-
liği de taşıyor. Biz de ABD’yi plaj vo-
leyboluna hazırlayan antrenör Troy Ri-
chard Tanner’ı Türkiye’ye davet ettik. 

Kendisi Alanya’da 100’e yakın erkek 
ve bayan sporcuyla birlikte çalıştı. 30 
antrenöre pratik ve teorik bilgiler verdi. 
Tanner çalışmaların sonunda 9 bayan 
ve 9 erkek sporcu seçti. Bu 9’ar kişi 
kesin sayı değil; başka oyuncular da 
katılabilir. Türk plaj voleybolunu aşağı-
dan değil yukarıdan geliştirmek istiyo-
ruz. Balkan Şampiyonası’yla başlaya-
cağız. Ardından Akdeniz Oyunları ve 
buradan elde edilecek puanlara göre 
diğer uluslararası organizasyonlarda 
yer almak istiyoruz.”   

8 Takımlı Lig
Başkan Karabıyık, önümüzdeki sezon-
dan itibaren başlayacak plaj voleybolu 
ligine ilk aşamada 8 bayan, 8 erkek ta-
kımın katılacağını dile getirdi. Dünyada 
bir ilki gerçekleştirerek spor kulüpleriy-
le plaj voleybolu ligini başlatacaklarını 
kaydeden Karabıyık, “İlk olarak Birin-
ci Ligdeki kulüplere katılma hakkı ve-
receğiz. Ardından İkinci Lig takımlarına 
aynı hakkı vereceğiz. Sayı artabilir. Ça-
lışmaları sürdürüyoruz. Sahil şeridinde 
müsabakalar olacak. Mevsim şartları 
uygun olmadığı dönemde kapalı kortta 
maçlar olacak” dedi.   

Erol Ünal Karabıyık, gelecek yıl plaj vo-
leybolunun patlama yapacağını savu-
narak, “Kulüplerle sezon değerlendir-
mesi için biraraya geldik. Bu fikri kulüp 
yöneticilerine açtık. Heyecanlandıkla-
rını gördüm. Sayı nedeniyle bazı kır-
gınlıklar olabilir ama sayıyı arttırabiliriz. 
Ligin ilk maçını Kuruçeşme Arena’da 
düşünüyoruz. Her hafta televizyon ya-
yını yapacağız. Kaliteli maçlar sunabil-
memiz önemli. Bu nedenle seçici dav-
ranmamız gerekiyor. İzmir ve Bursa’da 
bir kapalı kort olacak. İstanbul’da 
ise birden fazla kapalı kort olabilir. 
Anadolu’da açık kortlar bulunacak” di-
yerek proje ile ilgili kapsamlı bilgi Verdi.

Tanner: Kapasite Var
Plaj voleybolu konusunda bir süre-
dir Alanya’da çalışan ABD’li antrenör 
Troy Richard Tanner ise Alanya’daki 
sahillerin California’daki sahillerle 
benzerlik gösterdiğini dile getirerek, 
“Türkiye’deki oyuncuların kapasiteli ol-
duğunu biliyorum. Ancak üst seviyede 
başarı, istekleriyle bağlantılı. Ben onla-
ra yapabileceklerini söyleyebilirim. An-
cak boylarını uzatamam, hislerini ço-
ğaltamam” dedi.

Plaj Voleybolu Ligi Müjdesi
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Aroma Erkekler 2. Lig Final grubu karşılaşmaları Ankara’da yapıldı

DİLTAŞ ve Beşiktaş Aroma 1. Lig’de 
Çankaya Belediyesi ile DİLTAŞ ara-
sındaki son maç oynanırken bile 
Aroma Birinci Lig’e yükselen ta-
kımlar netleşmemişti. Ankara’da üç 
gün süren final grubu maçlarında-
ki heyecan, çekişme ve kalite son 
maça kadar taşınmıştı; set averajı, 
sayı averajı derken… Bir gün önce 
erken kutlamalar yapan Konya eki-
bi DİLTAŞ önce umudunu yitiriyor, 
sonra 3-2 yenilmesine karşın, aldığı 
1 puanla Beşiktaş’la birlikte Aroma 
Birinci Lig’in yolunu tutuyordu. 

Ligde normal sezonun lideri Çanka-
ya Belediyesi büyük umutlarla çık-
tığı üç günlük final grubu maçlarını 
üçünlükle tamamlıyor ve umutlarını 
bir yeni sezona  saklıyordu. Grubun 
dördüncülüğünü ise voleybolun bü-
yük bir ilgiyle izlendiği Eğirdir’in takı-
mı Eğirdir Belediyesi alıyordu.

DİLTAŞ bir kent takımı olarak Aroma 
Birinci Lig’e heyecan katacak kuş-
kusuz. Ankara’daki seyirci desteği 
bunu şimiden belli ediyor. Beşiktaş 
da zorlu iki sezonun ardından Birinci 
Lig’e yeniden döndü. Türkiye Voley-
bol Federasyonu final maçlarına Mu-
sika-i Humayun Orkestrası’nı davet 
ederek renklendirdi. 

Final grubunu birinci bitiren DİLTAŞ’a 
12 bin, Beşiktaş’a 10 bin, Çankaya 
Belediyesi’ne 7 bin 500 ve Eğirdir 
Belediyesi’ne de 5 bin TL para ödülü 
verildi.

Karşılaşmalar sonunda puan 
durumu şöyle oluştu:

Takımlar O G M AS VS P

DİLTAŞ 3 2 1 8 4 8

Beşiktaş 3 2 1 7 4 6

Çankaya Belediyesi 3 2 1 7 5 5

Eğirdir Belediyesi 3 0 3 0 9 0

“Hedef yine play-off”
DİLTAŞ Antrenörü Mevlüt Bayrak: 
Çankaya Belediye’yle yaptıkları ma-
çın zorlu geçmesinden dem vurarak 
duygularını şöyle dile getiriyordu:

“Asıl zor olan sezondu aslında. DİL-
TAŞ son 4 sezondur voleybol saha-
larında. Şimdi de Birinci Lig’e çıktı. 

Biz her yıl daha yukarılara çıkmanın 
mutluluğunu yaşadık. Konya’nın ola-
nakları büyük kentlere nazaran daha 
kısır gibi görünse de ciddi bir potan-
siyel var. Başardığımız, Konya’nın 
adını 1. Lig’e yazdırdığımız için çok 
mutluyuz. Önümüzdeki sezon da 
play-off maçlarına kalmak istiyoruz. 

“Amacımıza ulaştık”
Beşiktaş Antrenörü Aziz Kalağoğlu 
yaptığı değerlendirmede şunları söy-
ledi: 

“Birinci Lig’e yükseldiğimiz için an-
trenör olarak çok mutluyum. İste-
diğimiz oldu, amacımıza ulaştık. 
Yakaladığımız bu başarı bizi bütün 
maçlarımızda yalnız bırakmayan 
taraftarımıza ve yönetimimize tüm 
Beşiktaş camiasına hediye olsun. 
Aslında biz bu sezon taraftarımızla 
daha bir bütün olduk. Emeği geçen 
oyuncularıma da çok teşekkür ede-
rim. Önümüzdeki sezon mücadele 
edeceğimiz 1. Lig, belirlenen politi-
ka eşliğinde camiamız için elimizden 
geleni yapacağız. 
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Aroma Bayanlar 2. Lig Final Gru-
bu karşılamaları Kuşadası Uğur İnan 
Spor Salonu’nda yapıldı. Finallere A 
Grubu’nu ilk sırada tamamlayan Bey-
likdüzü ve Yeşilyurt ile B Grubu’nu 
ilk iki sırada bitiren Ankaragücü ile 
Tarımspor katıldı. Zorlu mücadeleler 
sonunda Ankara’dan iki takım; Anka-
ragücü ve Tarımspor Aroma Bayan-
lar Birinci Ligi’ne yükselme başarısı 
gösterdiler. Böylece başkentin Birinci 
Lig’deki takım sayısı 4’e yükseldi.

Gerçek bir heyecan fırtınası halinde; 
çekişmeli ve kaliteli geçen final maç-
larında Ankaragücü birinci, Tarımspor 
da ikinci olarak mutlu sona ulaştılar. 

Maçların ardından yapılan kupa töre-
nine Aydın Valisi Mustafa Malay, Av-
rupa Voleybol Konfederasyonu (CEV) 
Başkanı Andre Meyer ve Voleybol 
Federasyonu Başkanı Erol Ünal Ka-
rabıyık katıldı. Final grubunu birinci 
bitiren Ankaragücü’ne 12 bin, Ankara 
Tarımspor’a 10 bin, Beylikdüzü’ne 7 
bin 500 ve Yeşilyurt’a da 5 bin TL para 
ödülü verildi.

Meyer’in Övgü Dolu Sözleri
İkinci gün yapılan karşılaşmaları izle-
yen, takımlara ödüllerini takdim eden 
Avrupa Voleybol Konfederasyonu 
(CEV) Başkanı Andre Meyer’in, “Ben 
Avrupa’nın hemen her yerinde vo-
leybol seyrettim. Bu kadar üst düzey 
voleybol bir çok yerde sadece birinci 
liglerde” oynanıyor şeklindeki sözleri 

voleybolumuzun geldiği yeri işaret et-
mesi açısından önemliydi.

Ankaragücü Kulübü Başkanı Cengiz 
Topel Yıldırım büyük özveri ve yatırımla 
geçirilen üç sene sonunda birinci he-
deflerine ulaştıklarını belirterek, asıl iş-
lerinin yeni başladığını belirterek şunları 
söylüyordu:

“Ankaragücü takımı kesinlikle kalıcı 
olacaktır. Kadromuzu ona göre kura-
cağız. Ayrıc lige yen ibir renk ve heye-
can katacağımızı düşünüyorum.”

Final maçlarını ikinci olarak bitiren 
Tarımspor’da Voleybol Şube Sorumlu-
su Ünal Çetin hedeflerine birer birer ve 

planladıkları gibi ulaştıklarını ifade ede-
rek duygularını öyle dile getirdi:

“Yen ihedefimiz ilk sekiz takım arasına 
girmek, Avrupa kupalarına katılmaktır. 
Yatırımlarımızı ona göre yapacağız. 
Bundan önce nasıl inanıp çalıştıysak 
yine aynı şekilde inanıp, çalışacak ve 
başaracağız.”

Bayanlar Final Grubu puan duru-
mu şöyle:

Takımlar O G M AS VS P

Ankaragücü 3 2 1 8 4 7

Tarımspor 3 3 0 9 5 7

Beylikdüzü 3 1 2 5 8 3

Yeşilyurt 3 0 3 4 9 1

Aroma Bayanlar 2. Lig Final grubu karşılaşmaları Kuşadası’nda yapıldı

Ankaragücü ve Tarım 1. Lig’de
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Spor Sadece 
Şampiyonluk Değil
Halk Bankası’nın yakıtını şampi-

yonluk hırsından alıyor sanıyor-
duk. “Varsa yoksa şampiyon-

luk” diyorlar sanıyorduk. Yanılmışız.

Esnaf dostu banka, aynı zamanda 
da spor dostu. 1983’te kurduğu spor 
kulübü Ankara’nın müessese kulüp-
leri arasında önemli bir yer edinmiş 
durumda. Aradan geçen çeyrek asır 
boyunca voleybol ve hentbola yatırım 
yaparak binlerce gencin sporun için-
de olmasını sağladı. Son zamanlarda 
sadece voleybolda varlar. Her sene 
şampiyon adayları içinde isimleri mut-
laka yazılır; kimleri transfer edecekleri 
konuşulur. Geçtiğimiz sezon da aynı 
filmi izledik. Halk Bankası, kupa kaldı-
ramasa da lige renk ve heyecan kattı; 
en azından en zorlu deplasmanlardan 
biri olarak bilindi.

Böyle olması için geçerli nedenleri var-
dı herhalde. 1992-96 yılları arasında 5 
kez, aralıksız Türkiye Şampiyonu oldu-
lar.

Bir de CEV Cup Üçüncülüğü yazdırdı-
lar Türk voleybol tarihine.

Son zamanlarda bu şahlanma dö-
nemini geride bırakmalarının ne tür 
bir burukluk yarattığını öğrenmek 
için Kulüp Başkanı ve Halk Banka-
sı Genel Müdür Yardımcısı Selahattin 
Süleymanoğlu’nun kapısını çaldık. Di-
ğer merak ettiklerimizi de sorduk.

Süleymanoğlu önce felsefelerini anlattı:

“Biz her sezona, tüm kulvarlarda şam-
piyon olmak için hazırlanır ve gireriz. 
İkincilik bile bizim için önemli bir de-

rece değildir. Ancak, bildiğimiz bir şey 
var ki, sporda her şey şampiyonluk 
değildir.” 

Nasıl yani?
“Öncelikle gücümüzün yettiği kadar 
sayıdaki genci sporun içine çekmek, 
dış dünyanın tehlikelerinden spor yolu 
ile koruma gibi bir misyonumuz var. 
Öncelik sıralamasının ilk sırasına bunun 
yazılması gerektiğine inanıyoruz. Ba-
kın, Yıldızlar ve Gençler kategorilerinde 
il birincilikleri elde ettik. Altyapıya yap-
tığımız yatırımın boyutun artıracağız. 
Tüm Türkiye’de tarama yapıp, yetenekli 
oyuncuları kadromuza katacağız.

Voleybol yoluyla bir tek gencin bile 
kötü alışkanlıklardan korunmasını ney-
le ölçebiliriz ki? Kupa kaldırmak, ca-
miayı onurlandırmak... Bunlar müthiş 
düşünceler. Ama spor sadece şampi-
yonluk değil, biz misyonumuzu daha 
değişik bir şekilde tanımlıyoruz.

Esas amaç spor olsun diyebilir 
miyiz?
Tam olarak öyle diyebiliriz. 

Biz Halk Bankası olarak 26 yıldır spo-
run içindeyiz. Bu zaman zarfında 
önemli katkılarımız oldu; Türk sporu 
için elimizden geleni fazlasıyla yaptık, 
yapmaya da devam edeceğiz. 

Bunu yaparken de Halk Bankası’nın 
marka değerini artırdık. Yarattığımız bu 
marka değeri, kulübün geleceğini de 
garanti altına almıştır. Banka yönetimi 
de bizi her daim destekledi, bu desteği 
bugün de sürdürüyor.

Aradan geçen 26 yıl boyunca sadece 
sporu düşündük. Sahada gücümüzü 

göstermeye çalıştık. Sporun entrikaları 
ile asla işimiz olmadı. Yeni Voleybol Fe-
derasyonu yönetimi de zaten, sadece 
sahada güçlü olanın başarmasına ce-
vaz verecek bir yönetim izliyor.

Yeni Sezon, Yeni Kadro
Geçen sezon ne oldu, bu sezon 
neler planlıyorsunuz?
Geride bıraktığımız sezonda iyi bir 
kadro kurmuştuk aslında. Arkas’la bir-
likte en iyi kadro bizdeydi diye düşünü-
yorum. Ancak bu kadronun uyumu iyi 
olamadı. Yabancılarla yerliler tam ola-
rak kaynaşamadı, aynı voleybol dilini 
konuşamadı. Bu sorunları teknik ekip 
de çözemeyince iyi bir sezon geçire-
medik. 

Önümüzdeki seneye gelince...

Daha iyi bir kadro için araştırmalara 
başladık. Öncelikle takımdaki tüm ya-
bancıların kontratlarını feshettik. Kali-
teli, uyum sorunu yaşamayacak, ba-
şarıya aç, aynı zamanda da spor ahlakı 
yüksek voleybolcularla takımımızı güç-
lendireceğiz. Hocamız yine bizimle bir-
likte olacak. Türkiye’yi ve Türkiye’deki 
voleybol mantalitesini kavradı. 1995-
96 sezonundan bu yana şampiyonluk 
sevinci yaşayamayan camiamıza ve 
Ankara’ya bu mutluluğu bu yıl yaşat-
mak istiyoruz.

Taraftar Özlemi
Neye ihtiyacınız var
Biz yine başa güreşecek kadro kura-
cağız ama bizim taraftar desteğine ih-
tiyacımız var. Bizler taraftarı salonlara 
çekmek için uğraşıyoruz. Bu yıl değişik 
planlarımız olacak. Seyircisiz voleybo-
lun zevki olmuyor; desteğiniz olmadan 
da bir tarafınız hep eksik kalıyor. 

Artık bilinçli, voleybola ait ve voleybo-
lu seven bir taraftar grubu oluşturma-
nın zamanı geldi. Ankaralı’nın da bize 
destek olması, salonları doldurmasını 
istiyoruz.

Selahattin 
Süleymanoğlu

Biz her sezona, tüm 
kulvarlarda şampiyon 
olmak için hazırlanır 

ve gireriz. İkincilik bile 
bizim için önemli bir 

derece değildir. Ancak, 
bildiğimiz bir şey var 

ki, sporda her şey 
şampiyonluk değildir
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Gençler Dünya Şampiyonası Elemeleri 

Genç Kızlar 
Dünya 
Şampiyonası 
Finallerinde
Alanyada 8-10 Mayıs tarihleri arasında 
oynanan 2009 Gençler Dünya Şampi-
yonası Avrupa Kıtası B Grubu Eleme 
Müsabakalarında rakiplerinin üçünü 
de 3-0’lık skorlarla yenen Genç Bayan 
Milli Takım, 16-25 Temmuz tarihleri ara-
sında Meksika’da  düzenlenecek Dünya 
Şampiyonası Finallerine katılmaya hak 
kazandı.  

İlk gün grubun zayıf ekibi olarak da 
görülen Danimarka karşısına çıkan 
Sultanlarımız 3-0’lık skoru 25-7, 25-16, 
25-10’lik setlerle rahatça yakaladı. Gü-
nün ikinci maçında grubun diğer iddalı 
ekibi olan Çek Cumhuriyeti, Finlandiya   
karşısında zorlanmadan 3-0’ı yakalama-
yı bildi (25-19, 25-21,25-13). 

Müsabakaların ikinci gününde hem 
puan durumunda hem de sahadaki 
mücadelelerle tablo biraz daha netleş-
ti. Finlandiya’yı 25-15, 25-9 ve 25-18’lik 

setlerle 3-0 yenen Genç Sultanlarımız 
son günkü rakibi Çek Cumhuriyetine 
göz dağı verdi. Çek Cumhuriyeti ise 
Danimarka karşısında ikinci sette biraz 
zorlansa da 3-0’a ulaşmayı bildi (25-10, 
25-20, 25-7). 

Son günün ilk maçında Finlandiya iyice 
yorulan ve sahada adeta turnuvayı ta-
mamlayıp evine dönmek ister bir duruş 
sergileyen Danimarka’yı 3-0 yenerek 
ilk galibiyetini aldı 25-20, 25-9, 25-10).  
Grupta Dünya Şampiyonası yolcusunu 
belirleyecek son müsabaka büyük bir 
heyecan ve mücadeleye sahne oldu. 
Genç Sultanlarımız ilk iki seti fazla zor-
lanmadan geçse de üçüncü sette hem 
ekranları başında izleyenleri hem de 

Alanya Atatürk Spor Salonu’nu doldu-
ran voleybolseverlere heyecanlı anlar 
yaşattı (25-15, 25-22, 27-25). 22-24 ge-
riden gelip seti 27-25 almayı başaran 
Genç Bayan Milli Takımımız maçtan 
sonra hep birlikte o çok sevdiğimiz ve 
çok alıştığımız başarı pozlarını verdiler. 
Daha önce birlikte yıldızlar kategorisin-
de Dünya Şampiyonası finali oynayan, 
bu konuda bir ilki başaran ilk ve tek Türk 
Takımı olma özelliğine de sahip Ay-Yıl-
dızlı kızlarımızın bir de Avrupa Üçüncü-
lüğü bulunuyordu. Alanya’da gösterdik-
leri mücadele, istek ve gözlerindeki ışıltı 
ile Genç Sultanlarımız adeta Meksika’da 
yine final oynamak istiyoruz diye haykı-
rıyorlardı.  

Genç Aslanlar 
Vizeyi Alamadı
15-17 Mayıs 2009 tarihlerinde Alanya 
da oynanan 2009 Gençler Dünya Şam-
piyonası Avrupa Kıtası E Grubu Eleme 
Müsabakalarında mücadele eden Genç 
Erkek Milli Takımımız grupdaki müsaba-
kaları bir galibiyet iki mağlubiyetle ta-
mamlayarak grubunda üçüncü oldu. Bu 
sonuçla Dünya Şampiyonası için vize 
alamayan Ay-Yıldızlı takımımız, umutla-
rını bir sonraki turnuvaya erteledi. 

Aslanlar, ilk maçta Estonya’ya 3-1 yenil-
di (25-21, 14-25, 25-23, 25-20). Grubun 
diğer müsabkasında Belarus Avustur-
ya karşısında ikinci sette zorlanmasına 
rağmen sahadan 3-0’lık skorla ayrılmayı 
bildi (18-25, 27-29, 18-25). 

İkinci günün ilk müsabakasında Eston-
ya önceki günün morali ile Belarus kar-
şısında ilk seti kazansa da sahadan 3-1 
yenik ayrılmaktan kurtulamadı (22-25, 
25-17, 25-19, 25-23). Günün ikinci ma-

çında Avusturya karşısına çıkan Genç 
Aslanlarımız iki kez öne geçtikleri maçı 
zorlansalar da 3-2 kazanmayı bildiler 
(25-19, 22-25, 25-23, 24-26, 15-12). Bu 
müsabakada verdiği iki set, Genç Mil-
lilerin Dünya Şampiyonası biletlerini 
elinden aldı. 

Son gün mücadelelerinde yorgunluğu 
iyice hissedilen Avusturya, Estonya’ya 
3-0 yenildi ve grubu dördüncü Ola-
rak tamamladı.  Grubun son maçında 
sahada Belarus ile Türkiye’nin müca-
delesi sürerken tribünde de Estonyalı 
oyuncuların heyecanı gözlemleniyor-
du. Belarus’un olası bir mağlubiyeti 
durumunda gidecekleri Dünya Şampi-
yonası ümidiyle  Alanya Atatürk Spor 
Salonu’nun tribünlerine renk kattılar. 

Müsabakaların naklen yayınlması ve 
mevsim normallerinin üstündeki sıcak 
havaya rağmen özellikle Milli Takımımı-
zın tüm müsabakalarında tribünlerde 
renkli görüntüler vardı.  İlk iki set so-
nunda tabeladaki durum 1-1 olmasına 
rağmen maç sonuda sahadan 3-1 galip 
ayrılan ve Dünya Şampiyonası vizesini 
kapan ekip Belarus oldu. 
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Tadı damağımızda kaldı. Bu sezon 
hiç bitmesin istedik. Aroma Voleybol 
Ligleri, bu sezon hem bayanlarda 
hem erkeklerde müthiş çekişmelere 
sahne oldu. Erkeklerde normal se-
zon üçüncüsünün, bayanlarda ise 
normal sezon dördüncüsünün şam-
piyonluğa ulaşması ne denli güzel 
bir lig seyrettiğimizin açık göstergesi 
olsa gerek.

Her geçen gün medyada daha çok 
yer alan, seyirci sayısını artttıran ve 
yıldız oyuncularıyla Avrupa’nın önde 
gelen ligleri arasına giren Aroma Vo-
leybol Ligleri’nin aroması bu sene 
sanki biraz daha fazlaydı. Sponsor 
şampiyonu Fedarasyonun uygula-
maları ile yükselen kalite voleybol 
izleyicisine olumlu olarak yansıdı. Es-
kiden, “Favori takım bu maçı 3-0 alır” 
ve “sezon iki takım arasında geçer” 
yorumlarını yaptığımız dönemler çok 
geride kaldı. 

Artık kağıt üzerinde en zayıf görünen 
takımlar bile, sonuna kadar müca-
dele ediyor ve birçok büyük takımı 
mağlup etmeyi başarıyor. Takım-
lar arasındaki güç dengesinin her 

geçen gün birbirine yaklaşmasına 
olanak sağlayan Türkiye Voleybol 
Federasyonu’nu tebrik etmek ge-
rek diye düşünüyorum. 2008-2009 
sezonunda unutulmayacak anlarla 
dolu, o kadar güzel bir sezon yaşa-
dık ki, tadı damağımızda kaldı. Ba-
yanlarda Ereğli Belediyesi’nin Tay-
land takviyeli çıkışı, Galatasaray’ın 
lig lideri Vakıfbank Güneş Sigorta’yı 
çeyrek finalde elemesi, erkeklerde 
kupa şampiyonunu toplam 10 set 
sonunda sadece 5 sayının belirle-
mesi benim ilk aklıma gelenler. Ve 
elbette normal sezonu ilk 2 sırada 
bitiren takımların şampiyon olama-
ması. Böyle bir istatistik daha önce 
yaşandı mı bilemiyorum ama müthiş 
bir sezonu geride bıraktık.

Yıldız isimler konusunda bayanla-
rın biraz gerisinde kalsa da Aroma 
Erkekler 1. Ligi büyük bir heyecana 
sahne oldu. Daha ilk turda geçen 
sezonun finalistleri Fenerbahçe ile 
Halk Bankası karşı karşıya geldi. 
Geçen sezon finalde rakibine maç 
vermeden şampiyon olan Fenerbah-
çe, ‘Yarı-Bulgar’ rakibini yeniden saf 

dışı bıraktı, hayli iddialı olan başkent 
temsilcinin sezonunu erken bitirdi. 
Normal sezon ikincisi Ziraat Banka-
sı, Maliye Milli Piyango’yu bekledi-
ğinden daha zor elerken, Arkasspor 
ve İstanbul Büyükşehir Belediyesi, 
zorlanmadan yarı finale yükseldi. 

Yarı finallerde İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi, Ziraat Bankası karşısın-
da seriyi 3 maçta bitirip işini kısa tu-
tarken Arkasspor-Fenerbahçe serisi 
tam bir heyecan fırtınasına sahne 
oldu. Avrupa Şampiyonu ve Türkiye 
Kupası şampiyonu ünvanlarıyla ra-
kibinin karşısına çıkan Ege temsilci-
si, geçen sezon olduğu gibi Fener-
bahçe karşısında büyük bir hüsran 
yaşadı. 5 maçın finalisti belirlediği 
seride, kendi sahasında son maçı 
yitiren Arkas, şampiyonluğu baş-
ka bir bahara erteledi. Geçtiğimiz 
sezonun şampiyon olarak tamam-
layan ancak, bu sezonu 5. sırada 
tamamlayan Fenerbahçe’de ise an-
tenör Demeter’in “Siz takımımı play-
off’ta izleyin” sözlerinde ne kadar 
haklı olduğu ortaya çıkıyordu. Bü-
yük çekişmenin beklendiği finale ise 

Aroması Bol Voleybol Ligleri

Engin Kocabıyık 
İHA Spor Muhabiri

MAKALE

Kısacası, bitmesini hiç istemediğimiz bir sezon sona erdi.  
Darısı gelecek sezona diyoruz. Aroma ligleri yeni aromalar, yeni tatlar sunacak 

voleybol severlere. ’Şimdiden tribünlerde yerinizi ayırtın’ derim
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Fenerbahçe’nin pasörü Arslan’ın sa-
katlığı damga vurdu. Billings ile bir-
likte play-off’ta üstün bir oyun ser-
gileyen Arslan’ın sakatlanmasıyla, 
serinin kontrolünü alan İstanbul Bü-
yükşehir Belediyesi, 4 maç sonunda 
tarihinin ilk şampiyonluğunu kazandı.

Bayanlar ligi ise sürpriz sonuçlarıy-
la dikkatleri üzerine çekti. İlk turda 
Galatasaray’ın Vakıfbank Güneş 
Sigorta’yı elemesi belki de sezonun 
en büyük olayıydı. Normal sezonu ilk 
sırada tamamlayan Vakıfbank Gü-
neş Sigorta, çok transferin başarıyı 
getirmediğini acı bir şekilde öğren-
miş oldu. Türk Telekom, Eczacıbaşı 
Zentiva ve Fenerbahçe Acıbadem, 
zorlanmadan yarı finale yükseldi. Yarı 
finalde büyük bir sürprize imza atan 
Stacey Gordon’lu Galatasaray’ın 
ezeli rakibi karşısında ne yapacağı 
merak konusuydu. Ama formlarını 
her geçen gün arttıran milli oyuncular 
Seda ve Eda’ya Anja Sposojevic’in 
de katılmasıyla Fenerbahçe Acıba-
dem, rakibine maç vermeden finale 
yükseldi. 

Diğer yarı finalde ise son şampiyon 
Eczacıbaşı Zentiva ile ligin yatırım 
şampiyonu Türk Telekom karşı kar-
şıya geldi. Seri 1-1 devam ederken, 
Türk Telekom’un İstanbul’da inanıl-
maz bir şekilde kaybettiği maç unu-
tulmayacaklar arasına çoktan girdi 
bile. Başkent temsilcisi, defalarca 
eline geçen maçı kazanma şansı-
nı rakibine verdi. Hem de uluslara-
rası birçok tecrübeli oyuncusuna 
rağmen. Seriyi Ankara’da bitirmeyi 
amaçlayan ama büyük bir hayal kı-
rıklığına uğrayan Türk Telekom’da 
işlerin nerede ters gittiğini araştırmak 
heralde bir tez konusu olur. Dünya-
nın en iyi antrenörü, yine dünyanın 
ve Türkiye’nin kalburüstü oyuncula-
rından kurulu bir takım nasıl olur da 
iki sezonda 1 kupa bile alamaz? 

Final ise son dönemde finallerine 
alıştığımız 2 takım arasında oynan-
dı. Önce geçtiğimiz sezon play-off 
finali bu sezon ise Teledünya Türkiye 
Kupası finalinde karşılaşan Eczabaşı 
Zentiva ile Fenerbahçe Acıbadem’in 
çekişmesi görülmeye değerdi. Sarı-
lacivertli bayanlar, seri içinde sürekli 
olarak moralini üst seviyede tuttu ve 
rakibine psikolojik üstünlük kurarak 
güçlü rakibini dize getirmeyi başardı. 
Fenerbahçe Acıbadem, geçtiğimiz 

sezon voleybolda ilk kez şampiyon-
luk kazanan Fenerbahçe erkek takı-
mının ardından, bayanlarda da kulü-
büne ilk kez bu başarıyı getirdi.

Teledünya Türkiye Kupası
Teledünya Türkiye Kupası’na da de-
ğinmeden geçmemek gerek. Öyle 
iki final izledik ki 1-2 sayı hesapları 
yapıldı. Arkas’ın, Ziraat Bankası’nı 
2 maçta toplam 10 set süren maç-
ta 5 sayı ile geçmesi Ege temsilcisi 
için unutulmaz, başkent temsilcisi 
için ise dramatikti. Bayanlarda ise 
Fenerbahçe’nin rövanşta Eçzacıbaşı 
Zentiva’ya 2-0’dan maçı kaybettiği 
maç son derece keyifliydi. Bir pa-
ragraf da Avrupa Şampiyonu Arkas 
ve Avrupa üçüncüsü Fenerbahçe 
Acıbadem’e açmak lazım. İki ekibi-
mizi de elde ettiği başarılardan dolayı 
gönülden kutlamak gerek.

Kısacası, bitmesini hiç istemediği-
miz bir sezon sona erdi. Darısı ge-
lecek sezona diyoruz. Erkeklerde 
Beşiktaş’ın yeniden Birinci Lig’e 
dönmesinin ardından, bayanlarda 
Ankaragücü’nün de en üst lige yük-
selmesi yeni sezonu fazlasıyla renk-
lendirecek. Şirket takımlarının dışın-
da kulüp takımlarının da voleybola 
yatırım yapması Türk voleybolunun 
geleceği için çok önemli. Yeni sezon-
da Aroma ligleri yeni aromalar, yeni 
tatlar sunacak voleybol severlere. 
’Şimdiden tribünlerde yerinizi ayırtın’ 
derim ben. 

Son olarak Avrupa Şampiyonaları ile 
şenlenecek 2009’un son çeyreğinde 
milli takımlarımıza başarılar diliyorum. 
Filenin Sultanları’nın 2003 yılında 
Ankara’da elde ettiği başarı, bayan 
voleybolunun gelişmesi için bir mi-
henk taşı olmuştu. Umarım, erkekler 
için de İzmir’de yapılacak şampiyona 
aynı şeyleri yanında getirir. Burada 
alınacak başarılı sonuçlar voleybolun 
medyada daha çok yer almasına ve 
daha çok dikkat çekmesini sağla-
yacak. Bayanların gölgesinde kalan 
‘Aslanlar’ ayaklarına kadar gelen bu 
fırsatı iyi değerlendirmeli ve “Ben 
de bu sporu yapıyorum arkadaş” 
diyebilmeli. İnşallah son dönemde 
sadece altyapı başarılarıyla dikkat 
çeken federasyonumuz (Grand Prix 
finallerini saymıyorum) bu kez A Milli 
Takım’lar seviyesinde başarılı bir so-
nucu ülkemize yaşatır.

Şirket takımlarının 
dışında kulüp 

takımlarının da  
voleybola yatırım  

yapması  
Türk voleybolunun 

geleceği için  
çok önemli.  

Yeni sezonda  
Aroma ligleri  

yeni aromalar,  
yeni tatlar sunacak 

voleybol severlere
39



Türkiye İlk 
Üçe Girebilir

Türkiye’de şampiyonlukların bir 
numaralı abonesi Eczacıba-
şı bu yılı da iyi geçirdi desek 

yanlış herhalde. Türkiye Kupası’nı 
kazanıp, Şampiyonlar Ligi’nde dört-
lü finalde yer alıp artık bir “Kurtlar 
Sofrası”nı andıran Aroma 1. Lig’de 
ikincilik kupasını kaldırmak... Cami-
anın beklentilerin ne olduğunu bile-
meyiz ama dışarıdan bakınca iyi bir 
sezon gibi görünüyor.

Bu sezonun, sezon sonunda iyi bir 
sezon gibi görünmesinin mimarların-
dan biri de Antrenör Giuseppe Cuc-
carini.

İtalyan Hoca Türkiye’de her yıl daha 
güçlü, daha hırslı takım ve sporcula-
rın yer aldğı bir ligde mücadele ettik-
lerini, bundan da büyük haz aldığını 
söylüyor. Bu ligin hem Türk voleybolu 
hem de sporcular açısından önemli 
bir kazanç olduğunu düşünüyor.

Giuseppe Cuccarini’ye merak ettik-
lerimizi sorduk.

Nasıl bir voleybol anlayışınız 
var? Nelere dikkat edersiniz, 
özellikle tercih ettiğiniz bir 
sistem var mı?
Bana göre herkesin bir voleybol anla-
yışı, bir felsefesi olmalı. Benim felse-
fem oyuncularımın en iyi özelliklerini 
kullanmak ve onların kendilerini rahat 
hissedecekleri en iyi sistemi kurmak-
tır. Her oyuncunun en iyi ne yapabi-
leceğini anlamaya çalışırım; ondan 
sonra da sistemimi geliştiririm.

Türkiye’de oynanan voleybol 
hakkındaki düşünceleriniz 
nelerdir? Kulüp yapılarını 
nasıl görüyorsunuz? 
Tüm dünyada olduğu üzere Türk Vo-
leybolu hakkında çok olumlu düşün-

celerim var; her şeyden önce büyük 
potansiyele sahip birçok oyuncu 
var. Bunların birçoğu ileride çok iyi 
yerlere gelebilecek genç oyuncular. 
Benim için en önemli şey Milli Takım 
faaliyetleri ile kulüp faaliyetlerinin bü-
tünleşmesi, birbirini tamamlaması. 
İçinde bulunduğumuz durumda kimi 
zaman bu faaliyetler birbirileriyle ça-
kışıyor. Bu ne benim için, ne kulüpler 
için, ne de oyuncular için çok iyi bir 
durum. Eğer Federasyon ve kulüpler 
bu küçük pürüzleri de giderir, yolu-
na koyabilirlerse her şey daha iyiye 
gidebilir. Ayrıca bu iki yılda çok fazla 
olumlu gelişme gördüğümü ve bu 
yükselen çizginin devam edeceğini 
düşündüğümü de eklemeliyim.

Peki sizce Perugia ‘da eksik 
olan neydi?
Her şeyden önce rakipler çok zor-
luydu. Rus takımı gerçekten çok 
güçlü bir takımdı. Perugia ile üçün-
cülük dördüncülük müsabakasını 
oynarken, üçüncü sette maçın gidi-
şatını değiştirebilirdik. Ancak, bir iki 
çok basit hata yaptık; buna hakem 
hataları da eklenince  sonuç kaçınıl-
maz oldu. Ama şunu söyleyebilirim 
ki eğer ilk seti kazansaydık maçı da 
kazanabilirdik.

Polonya’daki Avrupa 

Ropörtaj
Hasan Kulaç / Orkut Mutluer

Türk Milli Takımının ikinci gruplara 
çıkma ihtimalini oldukça yüksek 
görüyorum. Çünkü takımdaki 
iyi oyuncu sayısı çok fazla. Diğer 
finalist takımlar için çok fazla bir şey 
söyleyemeyeceğim.  Ama diyebilirim ki, 
Türk takımı iyi oynarsa ilk üçe girebilir. 
Hepimizin dileği bu
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Şampiyonası için neler 
düşünüyorsunuz?
Gerçekten çok zorlu olacak. Ama 
Türk Milli Takımının ikinci gruplara 
çıkma ihtimalini oldukça yüksek gö-
rüyorum. Çünkü takımdaki iyi oyun-
cu sayısı çok fazla. Diğer finalist 
takımlar için çok fazla bir şey söyle-
yemeyeceğim; henüz onları, özellikle 
en iyi olanlarını görme şansım olma-
dı. Ama diyebilirim ki,Türk takımı iyi 
oynarsa ilk üçe girebilir.

Hepimizin dileği bu.

Sizce, baş antrenör olunur 
mu yoksa baş antrenör 
doğulur mu?
Antrenör olmak bir hünerdir. Öğren-
meniz gerekir, bir tarzınızın ve doğal 
içgüdülerinizin olması gerekir. Bir an-
trenör için en önemli şey deneyim-
dir.  Ben kendi geçmişimde bunu 
gördüm ve diyebilirim ki, şu anda 
geçmiş yıllara göre çok daha iyi bir 
antrenörüm. Deneyim size, karşılaş-
tığınız durumları çok daha iyi idare 
etme olanağı verir. 

Bazı oyuncular belki de 
bir çoğu kariyerleri sona 
erdikten sonra antrenör 
olmak ister. Siz onlara ne gibi 
önerilerde bulunabilirsiniz?
Bence her şeyden daha önemlisi, bu 
ikisinin tamamen farklı şeyler oldu-
ğunu anlamaları gerekir. Tamam, ikisi 
de voleyboldur ama iş tümüyle fark-
lıdır. Antrenör olmak , oyuncu olmak 
tamamen farklı iki ayrı şeydir. Oyun-
cu her şeyden önce kendisini düşü-
nür ama antrenör tüm takımı görür; 
farklı bir bakış açısıyla durumları 
değerlendirir ve sahanın kenarından 
gördüğü şeyleri düzeltmeye çalışır. 
Bu, gerçekten çok zordur.

Avrupa voleybolu ile diğer 
kıtaların  voleybolunu 
kıyaslarsak; örneğin Küba, 
Arjantin, Çin, Brezilya vb., 
temel farklılıklar sizce 
nelerdir?
Bayan voleybolunda oyun sistemin-
de çok fazla farklılıklar vardır. Çin, 
Japonya, Kore gibi doğu ülkeleri-
nin kendi tarzları vardır, Küba’nın, 
Rusya’nın, Avrupa ülkelerinin kendi-
lerine göre farklılıklar barındıran tarz-
ları vardır. Bayan voleybolunda bu 
denli farklılıklar varken, erkek voley-
bolu hemen her yerde aynı şekilde 

oynanır. Bu denli farklı ekolün olması 
benim için çok önemli. Bayan voley-
bolunu erkek voleyboluna tercih et-
memin de temel sebebi de bu zaten. 

Türk Voleybolu için uygun 
tarz sizce hangisidir?
Bence Türk Voleybolu her birinin en 
iyi özelliğini almalıdır. Mesela Çin, 
Japonya ve Kore’den defans ve hız 
gibi özellikler alınabilir. Küba’dan da 
farklı bir şeyler alabilirsiniz ama onla-
rın çok kendilerine has bir durumları 
vardır; çünkü oyuncuları fiziksel ola-
rak çok güçlüdür. Onlar gibi voleybol 
oynamak istiyorsanız, onlarınki gibi 
güçlü oyuncular bulmanız gerekir. 
Bana göre diğer kültürleri bir potada 
eritmeyi başarabilen İtalya, Brezilya 
gibi ülkeler en iyileridir; dediğim gibi 
farklı kültürleri karıştırmışlar ve ken-
di tarzlarını yaratabilmişlerdir. Bence 
Türk Voleybolunun izlemesi gereken 
de bu yoldur.

Giovanni Guidetti, Lang 
Ping ve Juan Manuel Barrial 
İskender Kebap’ı çok 
sevdiklerini söylediler? Siz de 
seviyor musunuz?
Kebaplarını hepsini seviyorum. İs-
kender de çok güzel ama dediğim 
gibi kebaplar genel olarak çok leziz. 
Türk mutfağı da İtalyan mutfağıyla 
benzerlikler gösteriyor ve gerçekten 

çok başarılı.

İstanbul’a alıştınız mı? 
Trafiğine, Türkçeye?
Kulübümde herkes İngilizce konu-
şuyor, bu yüzden kendimi  Türkçe 
öğrenmeye çok fazla zorlamıyorum 
ama artık bazı şeyleri anlayabiliyo-
rum; bazı Türkçe kelimeleri söyle-
yebiliyorum. Trafik tüm büyük şehir-
lerde aynı, iyi kavrayıp önlemleri ona 
göre almak gerekiyor. Tabii eğlenceli 
olduğu kadar bazen de  çok tehlikeli 
olabiliyor. 

Kulübünüzde kalacak 
mısınız? 
Kulübümle bir senelik daha kontra-
tım var, yani Eczacıbaşı’nda kalaca-
ğım. Bana göre takımım çok iyi bir se-
zon geçirdi. Türkiye kupasını kazan-
dık, Şampiyonlar Ligi’nde başlangıçta 
bizim için bir hedef değil belki sade-
ce güzel bir temenni olan dörtlü fina-
le ulaştık. Şampiyonlar Ligi’ni çok ba-
şarılı oynadık ve dörtlü finale kaldık 
ama dörtlü finalde gerçekten çok zor-
lu takımlarla karşılaştık, ne yazık ki bizi 
mağlup ettiler. Yine de orada olmak, 
özellikle de genç oyuncularımız adına 
çok önemliydi; çünkü benim düşün-
ceme göre bu gelecek için çok güzel 
bir deneyim oldu.
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Erkekler Avrupa Ligi

Filenin 
Aslanları 
Hırvatistan’ı 
Geçerken
Sahada Gözden 
Kaçanlar

Murat TARHAN
Akşam Gazetesi Spor Yazarı

A Erkek Milli Voleybol Takımımız Avrupa 
Ligi’ndeki ilk maçlarında Hırvatistan’la 
karşılaştı ve rakibinden iki galibiyet al-
mayı başardı.

İlk gün rahat geçerken, ikinci gün veri-
len set kafaları karıştırsa da çok ciddiye 
alınmadı. Çünkü takımımız henüz yolun 
başında.

Başkentteki mücadeleleri izlerken, şa-
şırmadım dersem, yalan söylemiş olu-
rum. Hırvatistan karşısında öyle ralliler 
izledik ki, heyecan katsayısı tavan yaptı. 
Tecrübeli Kaptan Gökhan, Emre, Emin 
ve hatta Libero Nuri, performanslarıyla 
göz kamaştırdılar. 

Şimdi herkes, “Hırvatistan üçüncü ta-
kımıyla Ankara’ya geldi. Başka da bir 
sonuç beklenmezdi” diyebilir. Bu nokta-
da anlatmak istediğimiz çok farklı. İşin 
özeti, rakip ne durumda olursa olsun, 
iş ciddiyetinin, konsantrasyonunun ve 
disiplinin kaybolmamış olması. 

Teknik patron Fausto Polidori’nin takı-
ma kazandırdığı en önemli ayrıntı da 

işte bu. “Ne konumda olursan ol, rakibi-
ni küçümsemeyeceksin!”

Filenin Aslanları da bunu çok açık gös-
terdiler.

Şu da unutulmamalı, sadece Hırvatlar 
eksik gelmediler. Ay-Yıldızlı ekibimizin 
de ciddi eksikleri vardı. Öyle bir milli 
program var ki, işin içinden çıkmak hiç 
de kolay değil. Avrupa Ligi bir tarafta, 
Akdeniz Oyunları ve Universiad diğer ta-
rafta. Bu önemli organizasyonlara farklı 
takımlarla hazırlanmak, sonra bunları 
harmanlayabilmek, zor olsa gerek.

Milli takım için gerçek sınav, İtalya’nın 
Pescare kentinde yapılacak Akdeniz 
Oyunları. Buradaki performansımız, 
bize Avrupa finalleri için ışık tutacak. 
O zor gruptan çıkıp çıkamayacağımız, 
Pescare’da bizlere fikir verecek.

Bu arada, İspanya ve İngiltere ile yapı-
lacak Avrupa Ligi etaplarını da unutma-
yalım. Özellikle de İspanya. 

Bence en zayıf noktamız, rakip hücum-
lar karşısında bloklarda iyi yer tutama-

mamız. Bu sıkıntıyı, Hırvatistan ile oyna-
dığımız ikinci maçta aşar gibi gördük. 
Sadece orta hücumları karşılamaktaki 
zorluklarımız devam ediyor. Bu sadece 
erkek takımımız için geçerli değil. Ba-
yanlarımızın da en zayıf karnı, hiç kuş-
kusuz bu ayrıntı.

Başkentte takıma giremeyip, tribünde 
oturan sporcularla biraz konuşma fırsa-
tı bulduk. Ben biraz serzeniş bekledim. 
Takıma girememenin moral bozuklu-
ğunu yüzlerde göreceğimi zannettim. 
Hiç de beklediğim gibi olmadı. 

En önemli ayrıntı da teknik patron 
Fausto’ya olan saygı ve sevgi. Kiminle fı-
sıldasak, “Müthiş bir hoca!” sözünü duy-
duk. Milli takım olarak en önemli olay 
aşılmış. Birliktelik, başarıya giden yolda 
yolun yarılanması anlamı taşır. 

Geriye kalan ise antrenmanda ve sa-
hada biraz özveri, biraz başarıya açlık, 
biraz da inanç. Başkent Ankara’da işte 
bunları açık seçik gördük. Bu da Türk 
voleybolu adına sevindirici bir gelişme 
olsa gerek.

42



Bayanlar Avrupa Ligi

Filenin 
Sultanları 
Fransa’yı  
Rahat Geçti

Bülent Karadaş
Zaman Gazetesi Spor Yazarı

Türkiye’de voleybol üst düzeyde oynan-
maya başladı. İlkin, geride bıraktığımız 
ligin kalitesi bunu kanıtladı. Arkasından 
sıra içine bulunduğumuz Milli Takım 
dönemine geldi. Aynı anda üç ayrı Milli 
Takım çıkarabildiğimize göre, voleybo-
lun önlenemeyen ilerleyişini bir kez daa 
tekrarlamanın anlamı yok. 

Bir grup Milli Takımımız Çin’de Küba’yı 
devirirken, diğer bir grup da Ankara’da 
Fransa’yı iki maçta da yenmeyi başardı. 

Burada ana konumuz Avrupa Ligi. 
Avrupa’nın voleybolda söz sahibi oldu-
ğu ülkelerin katılımı ile oluşturulan ‘Av-
rupa Ligi’ heyecanı geride bıraktığımız 
hafta Ankara’da yaşandı. Bayanlarda 
Fransa karşısında zaman zaman konsan-
tre eksikliği yaşayan Filenin Sultanları iki 
maçı da kazanarak grupta 4. galibiyetini 

elde etti. Üst üste iki maç oynayan mil-
lilerimiz özellikle arka alanda savunma 
yaparken zorlandı. Belki de dünyanın 
sayılı liberolarından Gülden, aldığı man-
şetler ile takımın zaferlerinde önemli rol 
oynadı. 

Milli takımın hücum gücü biraz daha 
çeşitlendirilebilir. Sadece Neslihan ve 
Seda’nın sayı üretmesi ay yıldızlı ekibi 
rakipleri karşısında biraz zorluyor. Pasör 
Naz’ın bu maçlarda yorgunluğu gözler-
den kaçmadı. Kaptan Esra’nın yüzünde-
ki maske nedeni ile performansındaki 
düşüş çok endişe verici bir durum gibi 
görünmüyor. Genç oyuncuların takıma 
katkısı ise son derece büyük. Her geçen 
gün daha iyi bir duruma geliyorlar. Özel-
likle Neşve’nin bloklarda başarısı karşı-
sında gururlandık. Milli takımımız yeni 
yıldızları kazanmak üzere. 

Avrupa Ligi’nde derece elde etmek el-
bette çok önemli. Bayanlarda finallere 
kalmamız garanti. Çünkü finaller 11-12 
Temmuz’da Kayseri’de gerçekleşecek. 
Ancak ne olursa olsun oynadığımız tüm 
maçları kazanmak istiyoruz. Takımın an-
trenörlerinden Mehmet Bedestenlioğlu, 
Avrupa Ligi’ne çok az bir sürede hazır-
landıklarını söylüyor. Dünya İkinciliğini 
elde eden genç milli takım oyuncuları 
ile eski oyuncuların karmasını yaptık-
larını ve üç Milli Takım oluşturduklarını 
söyleyen Bedestenlioğlu, uyum süreci-
ni ise en kısa zamanda halledeceklerini 
ifade ediyor. Bedestenlioğlu, finallerin 
Türkiye’de yapılmasının kendileri için 
çok önemli olmadığını belirterek, “Biz 
her maça kazanmak için çıkarız. Çünkü 
göğsümüzde Ay-Yıldız taşıyoruz” yoru-
munu yapıyor.

Avrupa Ligi’nde üçüncü 
etap maçlarında Fransa 
ile karşılaşan A Bayan 
Milli Takım rakibini 
iki maçta da yendi. 
Milliler, oyun olarak da 
beklentileri karşıladı 
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Kısa Kısa

Başkan 
Karabıyık’a 
Türk Sporuna 
Katkı Ödülü 
Türkiye Spor Yazarları Derneği’nin 
(TSYD), Ülker sponsorluğunda yaptığı, 
TSYD-Ülker Spor Yazarları Armağanı 
Yarışması’nda dereceye girenlere ödül-
leri törenle verildi. Ödül töreni öncesi 
TSYD Yönetim Kurulu tarafından Türk 
sporuna katkılarından dolayı Mehmet 
Özhaseki, Türkiye Voleybol Federasyo-
nu Başkanı Erol Ünal Karabıyık, Okçuluk 
Federasyonu Başkanı Uğur Erdener ile 
ENKA Spor Kulübü’ne özel ödül verildi. 

Ödül törenine UEFA Asbaşkanı Şenes 
Erzik, Futbol Federasyonu Başkanı Mah-
mut Özgener ve yönetim kurulu üyele-

ri, Kayseri Büyükşehir Belediye Başkanı 
ve Kayserispor Kulübü Onursal Başkanı 
Mehmet Özhaseki, Türkiye Voleybol Fe-
derasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık, 
TMOK Başkanı Togay Bayatlı, Beşiktaş 

Belediye Başkanı İsmail Ünal,  Gençlik 
Spor Genel Müdür Vekili Yunus Akgül, 
İstanbul Büyükşehir Belediyespor Tek-
nik Direktörü Abdullah Avcı’nın yanı 
sıra çok sayıda gazeteci katıldı.

Özel 
Sporculara 
Özel  
Ödüller
Türkiye Özel Sporcular Spor Federas-
yonu tarafından düzenlenen “Ege, 
Marmara ve Akdeniz Bölgesi Voleybol 
Şampiyonası”nda dereceye giren okul-
lar belli oldu.

Gaziemir Spor Salonu’nda yapılan son 
gün müsabakalarını izleyen federasyon 

yönetim kurulu üyesi Galatasaraylı fut-
bolcu Emre Aşık, yaptığı açıklamada, bu 
tür sosyal sorumluluk projelerinde yer 
almanın önemli olduğunu belirterek, 
zihinsel engelli çocukların ilgi ve deste-
ğe ihtiyacı olduğunu söyledi. 

Akdeniz Bölgesi’nden 4, Ege Bölgesin-
den 7 ve Marmara Bölgesinden 8 takı-
mın katıldığı şampiyona sonucunda ilk 
3 sırada yer alan takımlar Ekim ayında 
Diyarbakır’da düzenlenecek Türkiye 
Şampiyonası’na katılmaya hak kazandı. 
Bölgelerinde dereceye giren takımlar 
şöyle:  Ege: 1. Denizli Çamlık İlköğre-
tim Okulu  2. İzmir Konak İş Merkezi  3. 
Atatürk Organize Sanayi Bölgesi Spor 

Kulübü  Marmara: 1.Bursa Nilüfer İş 
Okulu Spor Kulübü  2.İstanbul Şöhret 
Kurşunoğlu Spor Kulübü  3.İstanbul Ka-
zım Beyaz İş Okulu   Akdeniz:  1.Isparta 
İlköğretim Okulu Spor Kulübü  2.Kahra-
manmaraş Zihinsel Engelliler Sporcular 
Spor Kulübü  3.Mersin Çankaya İlköğre-
tim Okulu Spor Kulübü 

Ankara’da 
Dereceye 
Girenler 
Ödüllerini Aldı
2008-20089 sezonu Ankara İl Birinciliği 
müsabakaları sonunda dereceye giren 
takımlara ödülleri, Selim Sırrı Tarcan 
Spor Salonu’nda düzenlenen törenle 
verildi. Törene Türkiye Voleybol Fede-
rasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık ve 
Gençlik ve Spor Ankara İl Müdürü Metin 
Odabaş’ın yarı sıra kulüp temsilcileri ve 
sporcu yakınları katıldı. Bayanlarda 74, 
erkeklerde 22 takımın katılımı ile ger-

çekleşen il birinciliğinde toplam 667 
maç oynandı. Dereceye giren kulüpler 
şöyle:

Küçük Kızlar: Tarımspor, İller Bankası, 
Numune Özcanspor

Küçük Erkekler: Ziraat Bankası, Maliye 
Milli Piyango, SGK

Yıldız Kızlar: Türk Telekom, Gazi Üni-
versitesi, İller Bankası

Yıldız Erkekler: Halk Bankası, Ziraat 
Bankası, SGK

Genç Kızlar: İller Bankası, Gazi Üniver-
sitesi, Türk Telekom

Genç Erkekler: Halk Bankası, SGK, Polis 
Akademisi ve Koleji 
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Kısa Kısa

Milliler 
Voleybol 
Kampüsünü 
Sevdi
A Bayan ve Erkek Milli Takım sporcuları, 
inşaatı sürmekte olan voleybol kampü-

sünü ziyaret ettiler. Üç gün içinde ikinci 
kez kampüs inşaatına sporcularla birlikte 
kampüse gelen Türkiye Voleybol Fede-
rasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık yap-
tığı açıklamada, “Bu tesiste, en çok yan-
daki spor lisesi önemli. Spor lisesi sadece 
voleybol alanında faaliyet gösterecek. 
İhtisas alanı voleybol olacak. Türkiye’nin 
dört bir yanından yetenekli gençlerimiz 
seçilerek, bu lisede yatılı okuyacaklar. Bu 
tesis ve bu okul, çok sayıda voleybolcu 
kazandıracak ülkeye” diye konuştu. Öte 

yandan Başkan Karabıyık, salonun açılı-
şını Ocak ayındaki All-Star maçıyla yap-
mak istediklerini belirtti.

Sporculardan bayan takımının liberosu 
Gülden Kayalar ise yaptığı açıklamada, 
voleybol kampüsünün çok büyük bir 
proje olduğunu ifade ederek, şunları 
kaydetti: “Şu ana kadar olmamış bir pro-
je. Voleybol camiası için çok büyük bir 
gelişme. Çok güzel olmuş. Bittiği zaman 
sporcular için çok faydalı olacak bir yer.”

Voleybolcu 
Yener Eraybar 
Yaşamını Yitirdi 

Türkiye Voleybol Federasyonu Uluslara-
rası ilişkiler Kurulu eski üyesi ve TVF’nin 
uluslararası organizasyonlarının değiş-
mez ismi Saffet Eraybar’ın ağabeyi ve 
Değer Eraybar’ın kardeşi Yener Eraybar 
70 yaşında, İsveç’in Göteborg kentinde 
yaşamını yitirdi. 1958-1962 yılları ara-

sında Galatasaray ve Deniz Harp Okulu 
takımlarında oynayan Yener Eraybar, 
1962-1964 yılları arasında da İsviçre’nin 
Cenevre takımının formasını giydi. Ye-
ner Eraybar, 1968’e kadar İsveç Milli Ta-
kımını Çalıştırdı ve İsveç voleybolunun 
gelişmesinde büyük rol oynadı.

CEV’den 
Türkiye’ye  
Wild Card
Avrupa Voleybol Konfederasyonu (CEV), 
2009-2010 sezonunda Bayanlar ve Er-
kekler Indesit Şampiyonlar Liginde yer 
alacak olan takımları açıkladı. Erkekler-
de İstanbul Büyükşehir Belediyesi’nin 
yer alacağı Şampiyonlar Liginde ba-
yanlarda iki takımla temsil edileceğiz. 
Fenerbahçe Acıbadem’in yanı sıra CEV 
tarafından ülkemize verilen Wild Card 
ile Vakıfbank Güneş Sigorta da şampi-
yonlar liginde mücadele edecek.

Gazi 
Üniversitesi 
Avrupa 
Üçüncüsü
Almanya’nın Hamburg kentinde düzen-
lenen 9. Avrupa Üniversitelerarası Vo-
leybol Şampiyonası’nda, Gazi Üniversi-
tesi erkek voleybol takımı, Polonya’nın 
Varşova Üniversitesi takımını 3-1 yene-
rek Avrupa üçüncüsü oldu.

Wandsbek Spor Salonu’nda oynanan 
karşılaşmada birinci seti Gazi Üniversite-
si 25-19, ikinci seti ise Varşova Üniversite-
si 26-24 aldı. Gazi Üniversitesi daha son-

ra üçüncü seti 25-17, dördüncü seti de 
25-17 kazanarak Avrupa üçüncülüğünü 
elde etti.  Gazi Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Rıza Ayhan   Ayhan, karşılaşmadan 
sonra sporcuları teker teker kutlayarak, 
‘‘Sporcularımıza başarılarının devamını 
diliyorum. Her alanda olduğu gibi spor-

da da Türkiye’nin en başarılı üniversitele-
rinden biri olan ve Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk’ün adını taşıyan üniversitemizi 
temsil eden gençlerimizi başarılarından 
ve üstün gayretlerinden dolayı kutluyo-
rum. Bu başarı Türkiye ve gençlerinindir” 
dedi.
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Tunceli’de 
Bölgesel Lig 
Heyecanı
Tunceli de ilk defa düzenlenen Voleybol 
Büyük Bayanlar Deplasmanlı Bölgesel 
Lig müsabakaları sona erdi.

Atatürk Spor Salonunda Erzurum, Erzin-
can, Sivas, Elazığ illerinden takımlarının 
katıldığı ve 2 gün süren turnuvada Elazığ 
Polis Gücü Spor Kulübü oynadığı tüm 
maçları kazanarak 3. Lig’e yükselme ba-
şarısını gösterdi. İkinciliği Erzurum Genç-
lik Spor Kulübü, Üçüncülüğü de Sivas İl 
Özel İdare Spor Kulübü elde etti.

Birinci olan Elazığ Polis gücü Spor Ku-
lübüne kupasını Tunceli Valisi Mustafa 
Yaman, ikinci Erzurum Gençlik Spor Ku-

lübüne Adalet Başmüfettişi Hakan Elgin, 
Üçüncü Sivas İl Özel İdare Spor Kulübü-
ne ise Tunceli Cumhuriyet Başsavcısı Ze-
keriya Beyazıt verdi.

Maçlar sonunda bir açıklama yapan Tun-
celi Gençlik ve Spor İl Müdürü Süleyman 
Arısoy, Tunceli’nin ilk kez böyle bir orga-

nizasyona ev sahipliği yaptığını söyledi. 
Sarısoy, tüm konukların kentten mem-
nuniyetlerini ifade ederek ayrıldıklarını 
belirterek, “Bu anlamda bizlere büyük 
destek sağlayan Sayın Valimiz Mustafa 
Yaman’a teşekkür ediyoruz. Bundan son-
ra da böyle organizasyonlara talip oldu-
ğumuzu açıklıyoruz” diye konuştu.

Kosova 
Voleyboluna 
Mehmetçik 
desteği
Kosova Türk Taburu Görev Kuvvet Ko-
mutanlığı, başkent Priştine’nin 30 kilo-
metre kuzeyindeki Vıçıtırın’dan Kosova 
Bayan Voleybol Takımına spor malze-

mesi yardımı yaptı. KTTGK Komuta-
nı Kurmay Yarbay Nail Yiğit, söz konu-
su malzemeleri oyunculara dağıtırken 
yaptığı konuşmada, barış ve güvenli-
ğin tesisi dışında, Kosova’nın toplumsal 
ekonomik gelişmesine de katkıda bu-
lunduklarını söyledi. Bu kapsamda eği-
tim, kültür ve sağlık alanlarında olduğu 
gibi spora da önem verdiklerini ifade 
eden Yiğit, müsabakalarda daha başarı-
lı olabilmesi için Kosova Voleybol Bayan 
Takımına destek olduklarını kaydetti. 
Yiğit, başka takımlara yaptıkları desteği 
de hatırlattı.   Kosova Voleybol Federas-

yonu Başkanı Musa Selimi de Türk aske-
rinin spora yaptığı katkıdan duydukları 
memnuniyeti dile getirirken, “Türk ulu-
suyla olan tarihsel dostluk ve kardeşlik 
bağları, bugün sporculara sunulan des-
tekle dile getirilmektedir” dedi.  Konuş-
malardan sonra Pojaran takımıyla yap-
tığı maçı kazanan Kosova Bayan Voley-
bol Takımı, birinci lige çıkmayı garanti-
ledi.   Bu arada Kosova takımı, KTTGK 
Komutanı Yiğit’e, bir teşekkür belgesi 
verdi. Formalarında KTTGKK’nın arma-
sını taşıyan sporcular, zaferi Mehmet-
çiklerle birlikte kutladı. 

Voleybol 
Sevgisi Hayran 
Bıraktı
Avrupa Ligi maçları sırasında Ankara 
seyircisinin gösterdiği ilgi, gözlemci 
Igor Dolisek’i oldukça şaşırttı. Sloven 
gözlemci, karşılaşma sırasında takım-
larını coşkulu bir şekilde destekleyen 
taraftarların, maç bitiminde voleybol-
culardan imza almak ve resim çektirmk 
için birbirleri ile yarış yapması karşısında 
oldukça etkilendiğini belirterek, “Lütfen, 
bu anı fotoğraflayalım. Bu görüntüyü 
hem kendim için hem de CEV’in sitesin-
de kullanmak üzere istiyorum” dedi.

Ankaralı voleybolseverler, Milli Takımla-
rımıza olduğu kadar konuk takımlara da 
aynı ilgiyi gösterdi.
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Yıldız Kızların 
Şampiyonu 
Vakıfbank 
Güneş Sigorta
Uşak’ta yapılan Yıldız Kızlar Türkiye 
Şampiyonası’nı finalde Gazi Üniversitesi 
ile karşılaşan Vakıfbank Güneş Sigorta, 
rakibini 3-1 yenerek kazandı.

Kulüp tarihinde ilk kez elde edilen de-
receyi kazanan takım şu sporculardan 
oluşuyor:

İrem Bayramoğlu, Elif Ölken, Semen 
Şen, Büşra Sarosoy, Ece Hocaoğlu, Ce-
ren Kestirengöz, Merve Günok, Dilara 
Sunal, Çağla Akpınar, Moturgezi Dilik, 

Dilek Kınık. Antrenör Erhan Doğanöz. 
Şampiyonanın üçüncülük mücadelesini 
ise Eczacıbaşı’nı 3-0 yenen İller Bankası 
kazandı.

İstanbul 
Büyükşehir 
Belediye’nin 
Gençleri de 
Şampiyon
Sakarya’da yapılan Türkiye Şampiyona sı-
’nda mutlu sona İstanbul Büyükşehir Be-
lediyesi Genç Takımı ulaştı.   Aroma Erkek-
ler Birinci Ligi’nde 2008-2009 sezonunda 
şampiyon olan İstanbul Büyükşehir Bele-
diyesi gençlerde de Türkiye Şampiyonu 
oldu. Antrenörlüğünü Ertan Albayrak ve 

yardımcılığını Ayşe Dehrioğlu’nun yaptı-
ğı İBB Genç takımı, turnuvanın ilk günün-
de Alanya Belediyesi’ni 3-0, ikinci günde 
Fenerbahçe’yi 3-0 yenip Tofaş’a 3-1 ye-
nildi.   Bu sonuçlarla yarı finale yükselen 
İstanbul Büyükşehir Belediye yarı finalde 

A Grubu birincisi Arkas’ı 3-1’le geçip fina-
le yükseldi.   Şampiyonada final maçında 
İstanbul Büyükşehir Belediye takımına 
yenilen Tofaş ikinci, İstanbul Esspor’u 
3-0 mağlup eden İzmir Arkas ise üçüncü 
oldu.

Bakan 
Özak’tan 
Filenin 
Sultanları’na 
Ziyaret

Spordan Sorumlu Devlet Bakanı Faruk 
Özak, Avrupa Ligi’nde oynanacak Fran-
sa maçları için Ankara’da kampta bu-
lunan A Milli Bayan Voleybol Takımı’nı 
ziyaret ederek başarılar diledi.Filenin 
Sultanları’nın çalışmalarını sürdürdüğü 
Atatürk Spor Salonunda voleybolculara 
başarı dileyip moral veren Bakan Özak, 
Bayan Milli Takımlar Koordinatörü Cen-
giz Göllü’den bilgi aldı.

Voleybolda iki milli takımın olmasından 
son derece memnun olduğunu belirten 

Özak, “Bir takımımız Çin’de Küba’yı yeni-
yor, bir takımımız da burada Avrupa Ligi 
maçı oynayacak. Bu çok önemli bir geliş-
me. Biz futbolda iki milli takım çıkarmayı 
başaramıyoruz. Voleybolun gelişimi baş 
döndürücü. Başkan Karabıyık ve ekibi vo-
leybolu önemli yerlere getirdiler; kendi-
lerini kutlamak gerekir. Genç ve yetenekli 
sporcular ile büyük başarılar yakalayaca-
ğımıza inanıyorum. Voleybola elimizden 
gelen her türlü desteği vermeye hazırız” 
diyerek duygularını dile getirdi.

“Voleybol 
ailesi” nikahta 
Kayseri’de dünya evine giren voleybol-
cu damat ve gelinin ailelerinin de aynı 
sporla uğraşması, enterasan bir tablo 
oluşturdu.

Kesimci ailesinin voleybol hakemi kızı 
Hayriye ile Gerçel ailesinin voleybol ha-
kemi oğlu Alparslan, bir nikah töreniyle 
hayatlarını birleştirdi. İki ailenin de vo-
leybol kökenli olması dikkatleri çeker-
ken, damadın babası, 30 yıl voleybol 
sporuyla uğraşan Alim Gerçel, iki sporcu 
gencin evlenmelerinin mutluluk verici 
olduğunu söyledi. Gerçel, “Kayseri’de 21 

yıl voleybol il temsilciliği yaptım. Halen 
Voleybol Federasyon Gözlemciliği yap-
maktayım. Dünürüm Ömer Kesimci’nin 
ise voleybolda büyük başarıları var. Ken-
disi hala ulusal hakemimiz. Oğlumuz Al-
parslan da ulusal hakemlik yapmaktadır. 
Gelinimiz Hayriye ise, il voleybol hakemi 
olmasının yanı sıra bizim öğrencimiz” 
dedi.
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Voleybol dünyada en çok oynanan 
oyunlar arasında ön sıralarda yer alır.  
Tüm vücut eklemleri ile beraber omzun 
çok sık kullandığı bir spordur. Voleybol 
sporcularının yarısından fazlasında 
omuz sorunları bildirilmiştir. Özellikle 
smaçör oyuncular için önemli bir risk 
söz konusudur. Bu yazıda voleybolcu-
larda görülen omuz sorunlarının teşhis, 
korunma yolları ve tedavisi ile ilgili ge-
nel bilgiler bulacaksınız.

Atıcı omuzu nedir?
Omuz ekleminin dayanıklılığı hemen 
tamamen çevresindeki kas ve bağların 
oluşturduğu yumuşak dokularca sağ-
lanır. Omuz ekleminin sık ve zorlanarak 
kullanıldığı başüstü sporları veya atış 
sporlarında özel omuz sorunları görü-
lür. Bu sporculardaki omuz sorunlarına 
Atıcı Omuzu adı verilir. Omuzun aşırı 
dışa doğru çevrilmesi ve zorlu fırlatma 
hareketlerinin sık sık tekrarlanması ile 
omuz başının eklem içinde anormal 
kayma ve yuvarlanma hareketlerine 
başlaması sonucu ortaya çıkan bir 
klinik tablodur. Bu hareketler binlerce 
kez tekrarlandığı için omuzda bazı özel 
yaralanma şekilleri görülür.   

Şikâyetler genelde sinsi başlar. Antre-
man veya maçların sonlarına doğru 
omuzda güç kaybı daha sonra ağrı 
ortaya çıkar. Ağrı, genelde omzun he-
men arkasında başlar. Olay ilerledikçe 
sporcuda performans düşüklüğü ve 
nihayet istirahat halinde de ağrı geli-
şir. Ancak unutulmamalıdır ki, birçok 
sprocu günlük yaşamda ve istirahat 
halinde omuzundan şikayetçi değildir. 
Bu durum hem teşhisin gecikmesine 

hem de sporcunun tedavi gereksini-
mi duymamasına neden olur. Teşhiste 
objektif kanıtların az olması ve sadece 
konuyla yakından ilgilenen uzmanlarca 
teşhis ve tedavi edilebilmesi de önemli 
bir sorundur. Birçok hasta tendinit ta-
nısıyla aylarca tedavi edilmeye çalışılır 
ve spordan kopma noktasına gelir.

Atıcı Omuzunda Eklem İçi 
Yaralanmaları Nelerdir?
Atıcı omuzu diye tanımladığımız sorun-
da temel olarak 4 yaralanma görülür: 

Omzun döndürücü kas grubunda ya-
ralanma (Rotator kas yaralanması)

Pazu tendonunun yapışma yerinde 
kopma (SLAP Lezyonlar)

Omuz başını çevreleyen kapsülde aşırı 
gevşeme. (Kapsüler gevşeklik)

Omuz başının içine yerleştiği yuvanın 
arka üst bölümünde aşırı yıpranma. 
(Posterior süperior labrumda yıpran-
ma)

Atıcı Omuzunda Teşhis ve Tedavi

Teşhisin en önemli aşaması hasta-
nın şikayetleridir. Tipik yakınmalar; 
tekrarlayan smaç hareketleri sonucu 
omuzda yorgunluk, güçsüzlük, omuz 
arkasında ağrı ve omuz ekleminde ye-
rinden çıkacakmış gibi bir his oluşma-
sıdır. İlerleyen olgularda gece ağrıları 
ve üzerine yatamama gibi yakınmalar 
başlar. 

Muayenede omuzun geriye doğru dö-
nüşünün arttığı ancak içe doğru dönü-
şünde ağrı ve kısıtlılık olduğu görülür.
Bazı olgularda takılma hissi klik sesi 
saptanabilir.

MR da sıklıkla özel bir şey bulunamaz. 
Bazı işaretler bizi bu teşhise yönlendi-
rir. 

En doğru teşhis, hastanın şikayetini 
dinleyen ve bu yaralanmalar konusun-
da uzman bir hekimin muayenesi ile 
konulabilir. 

Tedavi

En önemli konu korunmaktır. Korun-
mak için 3 önerimiz vardır:

Omuz ve çevresindeki kasların kuvvet 
ve koordinasyonu için özel çalışmalar 
antremanlara eklenmelidir.

Başlangıç aşamasında olan sorun 
önemsenmeli ve fizik tedavi yöntemleri 
ile tedavi ısrarla devam ettirilmelidir.

Başlangıçtan itibaren doğru smaç vur-
ma teknikleri özenle öğretilmelidir.

Bu önlemlere rağmen 6 aydan fazla 
devam eden, sporcunun performan-
sının düşmesine neden olan olgularda 
ameliyat kararı verilir. 

Ameliyat bu yaralanmalar konusunda 
deneyimli bir hekim tarafından yapıl-
malıdır. Normal insanlarda görülme-
yen ya da yakınmaya neden olmayan 
eklem içi sorunlar kapalı ameliyat diye 
isimlendirilen artroskopi sırasında daha 
iyi teşhis edilip tedavi edilir. Ameliyatla 
yırtık olan pazu tendon yapışma yeri 
artroskopik olarak dikilmeli ve gevşe-
miş eklem kapsülü daraltılmalıdır. İyi bir 
ameliyat sonrası fizik tedavi yöntemleri 
ile hastaların %95’i spora dönebilmek-
tedir.

Son söz olarak korunmanın en iyi te-
davi olduğunu hatırlatmak isterim.

Voleybolcularda  
Omuz Sorunları

Doç. Dr. İbrahim Yanmış 
GATA Ortopedi ve Travmatoloji A.D. Öğr. Üyesi

MAKALE

Tekrarlayan aşırı dışa çevirme ve hızlı fırlatma hareketleri  
omuza büyük bir yük bindirir
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